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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Κ'

Πέµπτη 12 Νοεµβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 12 Νοεµβρίου 1998, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.14' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Β'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Βουλευτή ∆ωδεκανήσου κ.
Αναστάσιο Καραµάριο, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Οι Βουλευτές κύριοι ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ
∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ και ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η Οµοσπονδία Τελωνειακών Υπαλλήλων Ελλάδος
(ΟΤΥΕ) ζητεί να διατηρηθεί το νοµικό πλαίσιο που διέπει το ΤΑΥΤΥ.
2) Οι Βουλευτές κύριοι ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ
∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ και ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του 6ου Γυµνασίου -
4ου Λυκείου και 15ου ∆ηµοτικού Περιοχής Αγ. Ειρήνης Γαλατσίου
Αττικής ζητούν τροποποίηση της κυκλοφοριακής µελέτης του ∆ήµου
και την κυκλοφοριακή ρύθµιση όλων των οδών γύρω από τα
σχολικά συγκροτήµατα.
3) Οι Βουλευτές κύριοι ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ
∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ και ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Κίνηση Πολιτών Γαλατσίου και ο Σύλλογος "Φίλοι του
∆άσους" Ν. Ιωνίας ζητούν την αλλαγή χωροθέτησης των
Ολυµπιακών Εγκαταστάσεων Παλαί ντε Σπορ από το Γαλάτσι στο
Ρουφ.
4) Οι Βουλευτές κύριοι ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ
∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ και ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Κίνηση Πολιτών Γαλατσίου Αττικής ζητεί να
αποµακρυνθούν από τη Λ.Βεϊκου τα µεγάλα οχήµατα και να
απαγορευθεί η στάθµευση φορτηγών.
5) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Μαθητές Σχολείων
Αθηνών Πειραιά ζητούν την κατάργηση του Νόµου 2525/97.
6) Οι Βουλευτές κύριοι ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η ΠΕΑΕΑ και

ΕΑΜογενείς Ενώσεις που συνεργάζονται µαζί της ζητούν την ηθική
και υλική αποκατάσταση των αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης.
7) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Συντονιστικό Νυχτερινών Σχολείων Αθήνας ζητεί να καταργηθεί ο
Ν. 2525/97 και να µην διαλυθούν τα ΤΕΛ.
8) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Λειτουργών Μέσης Εκπαίδευσης Νοµού Κοζάνης καταγγέλλει
ελλείψεις προσωπικού εργαστηρίων και αιθουσών στα Λύκεια του
Νοµού Κοζάνης.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός
Συνεταιρισµός Συκαµινέας - Λεπετύµνου Λέσβου ζητεί τη ρύθµιση
οικονοµικού προβλήµατος των ελαιοπαραγωγών.
10) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Εκπαιδευτικοί,
Κοινωνικοί και Συνδικαλιστικοί Φορείς του Νοµού Καρδίτσας ζητούν
επίλυση προβληµάτων στην παιδεία.
11) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο
Καρδίτσας ζητεί να ενταχθούν τα συνεργεία - φανοποιεία
αυτοκινήτων στον Αναπτυξιακό Νόµο 2601/1998.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία µαθητές του
Εσπερινού Λυκείου Σπαρτης, αναφέρονται στα προβλήµατα που
δηµιουργεί στους εργαζόµενους µαθητές των εσπερινών λυκείων ο
Νόµος για την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση.
13) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
∆ασκάλων και Νηπιαγωγών Λήµνου ζητεί να συνεχιστεί και για τη
χειµερινή περίοδο η πτήση Σαββάτου της Ολυµπιακής Αεροπλοϊας
από Θεσ/νίκη για Λήµνο - Μυτιλήνη και αντίστροφα.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η ΕΑΣ Λέσβου
διαµαρτύρεται για τη µη πληρωµή των παραγωγών για τα
ελαιόλαδα που δόθηκαν στην παρέµβαση.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και
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ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Εργατοτεχνιτών και Υπαλλήλων NAPC "Ο ΠΡΙΝΟΣ" ζητεί τη
δηµιουργία σύγχρονης πετροχηµικής βιοµηχανίας.
16) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
'Ενωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Μεσολογγίου - Ναυπακτίας
Αιτωλ/νίας ζητεί η χρονική διενέργεια και ο τρόπος των ελέγχων
στην παραγωγή βάµβακος, για την εξασφάλιση των κοινοτικών
επιδοτήσεων, να είναι σχεδιασµένη και εναρµονισµένη µε τις
ανάγκες της παραγωγής και της εκκόκισης.
17) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Α. ∆ηµητρόπουλος, κάτοικος Ελβετίας,
ζητεί νέα νοµοθετική ρύθµιση για την εισαγωγή υποψηφίων του
εξωτερικού στις Σχολές Αξιωµατικών και Αστυφυλάκων.
18) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Τεχνικών ∆ΕΗ Τ∆Ε ΚΜΚ
Αλιβερίου ζητεί την πρόσληψη εποχικών τεχνιτών και οδηγών.
19) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ και ΣΤΕΛΛΑ
ΑΛΦΙΕΡΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο κ. Καστανάς,
κάτοικος Κέρκυρας, ζητεί την ανάκληση της απόφασης του ΕΟΤ για
τη λειτουργία επιχειρήσεων εκµετάλλευσης ∆ικύκλων Μοτ/των.
20) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η "ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΤΕΛΙΑΣ ΚΑΙ ΣΙΑ ΟΕ" στο
Νέο Φάληρο Αττικής υποβάλλει πρόταση σχετικά µε οδικό έργο
στην περιοχή της.
21) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Φυτειών του Νοµού Αιτωλ/νίας
ζητεί την πρόσληψη καθηγητών στο Λύκειο Φυτειών.
22) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στα Μεταλλεία
Αµιάντου Βόρειας Ελλάδας ζητεί τη ρύθµιση της εργασιακής σχέσης
και της συνταξιοδότησης των µελών του.
23) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΠΟΕΠΠ ζητεί την ικανοποίηση
ασφαλιστικού αιτήµατος των µελών της.
24) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εκτελωνιστών της
Ελλάδας ζητεί να µην αλλάξει το καθεστώς λειτουργίας των
Ελεύθερων Ζωνών στο Κοινοτικό 'Εδαφος.
25) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων Αθλητικού Γυµνασίου και Λυκείου Περιστερίου ζητεί το
διορισµό καθηγητών - προπονητών των αθληµάτων στο Λύκειο
Περιστερίου.
26) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ,
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ και ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Στύρων του Νοµού
Εύβοιας ζητεί την παραχώρηση της χρήσης των αιθουσών του
Ειρηνοδικείου Στύρων για την εξυπηρέτηση των αναγκών του νέου
∆ήµου.
27) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ, ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ και ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία "Οι Φίλοι Λίµνης Κρεµαστών", "Αστική και
Περιβαλλοντική Λέσχη" ζητεί την κατασκευή ναυταθλητικού κέντρου
στη λίµνη Κρεµαστών για τη διεξαγωγή του αθλήµατος της
κωπηλασίας της Ολυµπιάδας του 2004.
28) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο

Μεσσηνίας υποβάλλει πρόταση για τον οδικό άξονα της ∆υτικής
Ελλάδας.
29) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Συνταξιούχων Τοπικής
Χωροφυλακής- ΕΛ.ΑΣ. Αγρινίου ενίσταται στην απόπειρα
διάσπασης του Μετοχικού Ταµείου Στρατού.
30) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Ειδικές Ανάγκες ζητεί την υιοθέτηση ενός νέου Ευρωπαϊκού
Προγράµµατος για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 2063/4-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1423/22-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2063/4.9.98, των Βουλευτών
κυρίων Στρ. Κόρακα και Απ. Τασούλα, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η πολιτική του Υπουργείου ΕΘνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
είναι πλήρως ευθυγραµµισµένη µε τις αρχές της προστασίας της
θρησκευτικής ελευθερίας του άρθρου 13 του Συντάγµατος.
Επισηµαίνουµε όµως, ότι υφίσταται και παράλληλη συνταγµατική
επιταγή του άρθρου 3 του Συντάγµατος, περί της επικρατούσας
στην Ελλάδα Θρησκείας, η οποία στο χώρο της εκπαίδευσης
εξειδικεύεται στο άρθρο 6 παρ. 2 β του Ν. 1566/85, που
συγκαταλέγει την καλλιέργεια του ορθοδόξου χριστιανικού ήθους
µεταξύ των σκοπών της ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης.
Κατ' εφαρµογή των θεµελιωδών κατευθυντηρίων αυτών αρχών, το
Υπουργείο επέτρεψε όλως εξαιρετικά, κατά την περίοδο του Πάσχα
και των Χριστουγέννων, τη διενέργεια του µυστηρίου της
εξοµολόγησης σε χώρο σχολικών µονάδων, υπό την προϋπόθεση
ότι δεν παραβλάπτεται η οµαλή ροή του σχολικού προγράµµατος
και ότι η εξοµολόγηση γίνεται µε ελεύθερη βούληση των µαθητών.
Είναι αυτονόητο ότι ουδέποτε επιτράπηκε συντεταγµένη
προσέλευση µαθητών στο µυστήριο της εξοµολόγησης, δεδοµένου
ότι όχι µόνον µαταιώνει την πραγµατοποίηση του µαθήµατος και
την οµαλή ροή του προγράµµατος, αλλά και δεν επιτρέπει την
ατοµική εκδήλωση της βούλησης των µαθητών για το πολύ σοβαρό
αυτό θέµα.
Αντίθετα το ΥΠ.Ε.Π.Θ. έχει καταστήσει σαφές ότι ".... κατά τη ρητή
συνταγµατική επιταγή του άρθρου 13 του Συντάγµατος οι µαθητές
ελεύθερα θα επιλέξουν την καταφυγή στο µυστήριο της
εξοµολόγησης, ενώ σε καµία περίπτωση δεν πρέπει να
αποτελέσουν, εξαιτίας τούτου, αντικείµενο δυσµενούς διάκρισης ή
εξαναγκασµού αλλόδοξοι ή ετερόθρησκοι µαθητές".
Σηµειώνεται, τέλος, ότι ο ίδιος ο Μακαριότατος Αρχιεπίσκοπος
Αθηνών και πάσης Ελλάδος, στο από 10.9.1998 µήνυµά το προς
τους εκπαιδευτικούς µε την ευκαιρία του σχολικού έτους, ρητά
δηλώνει ότι οι επισκέψεις των ιερέων θα γίνονταν µόνον κατόπιν
συνεννόησης και συµφωνίας µε τους αρµόδιους εκπαιδευτικούς
παράγοντες.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

2. Στην µε αριθµό 2140/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
274/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2140 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Μποτσουάνα.
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∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

3. Στην µε αριθµό 2141/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
275/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2141 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχουν για τη Βραζιλία
καταχωρηµένες οι εφηµερίδες: "Journal Hellenico", "Victoria",
"ΝΙΚΗ/ΝΕΑ", "Παρθενών", "ΤΑ ΝΕΑ", "AKROPOLIS", "BOLETIN",
"GRECIA", "HERMES", "JORNAL PANHELLENIKO" και
"ΟLYMPIA".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

4. Στην µε αριθµό 2142/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
276/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2142 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Μπρουνέϊ.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

5. Στην µε αριθµό 2143/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
277/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2143 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τη Βουλγαρία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

6. Στην µε αριθµό 2144/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
278/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2144 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τη Μπούρµα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

7. Στην µε αριθµό 2145/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.

279/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2145 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Μπουρούντι.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

8. Στην µε αριθµό 2146/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
280/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2146 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Καµπόντια.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

9. Στην µε αριθµό 2147/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
281/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2147 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Καµερούν.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

10. Στην µε αριθµό 2148/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
282/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2148 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχουν για τον Καναδά
καταχωρηµένες οι εφηµερίδες: "Hellenic Canadian
Chronicles/Ελληνοκαναδικά Χρονικά", "Free Speech/Ελεύθερος
Λόγος", "Greek Canadian Repor tage - Grec
Canadien/Ελληνοκαναδικό Ρεπορτάζ", "Greek Canadian
Tribune/Ελληνοκαναδικό Βήµα", "Greek Canadian
Weekly/Ελληνοκαναδική Εβδοµάδα", "Hellenic Postman/Eλληνικός
Ταχυδρόµος", "Community News/Κοινοτικά Νέα", "Greek Canadian
Action/Ελληνικοκαναδική ∆ράσις", "Macedonian Echo/Μακεδονική
Ηχώ", "Opinion/Γνώµη", "Athineon/Αθήναιον", "Greek Canadian
Voice/Ελληνοκαναδική Φωνή", "The Acropolis/Η Ακρόπολη", "Τhe
Greek Journal", "Edmonton's Hellenic Canadian
Link/Ελληνοκαναδικός ∆εσµός 'Εντµοντον", "Greek Canadian
Press/Ελληνοκαναδικός Τύπος", "Greek Press- Ελληνικός Τύπος",
"Hellenic Hamilton News/Νέα του Χάµιλτον", "Ηellenic
Times/Eλληνικοί Καιροί", "Orthodox Way/Ορθόδοξη Πορεία", "Pat
rides/Πατρίδες", "Relay/Σκυτάλη", "The Truth/Η Αλήθεια",
"Ηχώ/Echo", τα έντυπα: "Ελληνική Μακεδονία & Ελληνική Θράκη",
"Ηχώ/Echo",    "Νέον",    "Ekfrasi- 'Εκφραση",   "Τhe Hellenic News /
Eλληνικά Νέα","Hellenic Studies/ Etudes  Helleniques",  "The Greek
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Press", "Hellenic- Canadian Tribune", "Hellenic Canadian Congress
of B.C.", "Hellenic Voice", "Foni", "Makedonian Defender", "Neos
Kosmos", "Pan - Elian News", "Pegasus" οι ραδιοφωνικοί σταθµοί:
"Ελληνικός Ραδιοφωνικός Σταθµός", "Alex ander the Great",
"Aujourd' hui Encore -Κάθε βράδυ την ίδια ώρα", "Blue and White
Greek Radio Program/Μπλε και 'Ασπρο", "C.I.R.V. Radio Acropolis
- Ράδιο "Ακρόπολις" 88,9 FM", "CRSG FM Concordia University",
"Emission Hellenique de Radio Centre- Ville", "Greek Canadian
Melodies- Ελληνοκαναδικές Μελωδίες", "Greek Canadian
Memories", "Greek Canadian Radio Station, CHCR", "Greek Hour",
"Greek People's Radio Station - Eλληνικός Ραδιοφωνικός Σταθµός",
"Greek Program", "Greeks for Christ", "Hellenic Anthology CKER
1480 AM", "Hellenic Melodies", "Hellenic Voice of Halifax",
"Horizons Helleniques", "Radio Cente- Ville Saint- Louis INC",
"Radio Rive Sud", "Rendez- Vous with Greece", "Voix Hellenique
Du Canada", "Echoes from Valleys & Mountains", FM Radio
SCNO", "Hellenic - Can. Community Edmonton", "Greek Radio
Program - CFMB- 1410", "University of Western Ontario", "The
Greek Radio Show", "The Sound of Greece", "Hellenic Melodies"
"Ραντεβού µε την Ελλάδα" και οι τηλεοπτικοί σταθµοί: "Avramis
Greek Show", "Emission Hellenique de Radio Centre- Ville", "Greek
Show TV", "Greek TV Program, CFMT", "Hellenic Kaleidoscope",
"Hellenic Pulse", "Orthodox Voice- Ορθόδοξη Φωνή", "Tele-
Drasis", "Televi sion Hellenique Montreal", "Hellenic Radio
Television Media LTD", "Greek Canadian Melodies", "CFMT - TV
Chanel 47 Greek Program", "Hellenic Antilaloi", "Greek Paradise"
και "Greek Orthodox Dioc ese of Toronto".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

11. Στην µε αριθµό 2149/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
283/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2149 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τη Μπούρµα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

12. Στην µε αριθµό 2150/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
284/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2150 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Κούβα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

13. Στην µε αριθµό 2151/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
285/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2151 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής

Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Κροατία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

14. Στην µε αριθµό 2152/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
286/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2152 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Κόστα Ρίκα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

15. Στην µε αριθµό 2153/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
287/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2153 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τα Νησιά Κουκ.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

16. Στην µε αριθµό 2154/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
288/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2154 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Κογκό.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

17. Στην µε αριθµό 2155/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
289/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2155 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τα Καµόρος.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"
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18. Στην µε αριθµό 2156/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
290/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2156 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Κολοµβία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

19. Στην µε αριθµό 2157/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
291/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2157 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Κίνα.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

20. Στην µε αριθµό 2158/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
292/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2158 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Τσάντ.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

21. Στην µε αριθµό 2159/11-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
293/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2159 από 11.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχει για τη Χιλή
καταχωρηµένο το έντυπο: "Βoletin Colectividad Helenica" και ο
ραδιοφωνικός σταθµός: "Ιmagenes de Grecia".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

22. Στην µε αριθµό 2183/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
294/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2183 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχει για τη ∆ανία
καταχωρηµένο το έντυπο: "Μέτοικος".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των

στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής
ενηµέρωσης, µε την παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

23. Στην µε αριθµό 2184/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
295/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2184 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Τζιµπουτί.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

24. Στην µε αριθµό 2185/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
296/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2185 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Εκουαδόρ.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

25. Στην µε αριθµό 2186/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
297/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2186 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχει για την Αίγυπτο
καταχωρηµένη η εφηµερίδα: "Φως" και τα έντυπα: "Εκκλησιαστικός
Φάρος", "Πάνταινος", "Παροικιακός Αντίλαλος" και "L' UNION".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

26. Στην µε αριθµό 2187/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
298/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2187 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για το Ελ Σαλβαδόρ.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

27. Στην µε αριθµό 2188/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
299/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
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"Σε απάντηση της ερώτησης 2188 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Εσθονία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

28. Στην µε αριθµό 2189/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
300/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2189 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχει για την Αιθιοπία
καταχωρηµένο το έντυπο: "Εκκλησιαστικός Φάρος".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

29. Στην µε αριθµό 2190/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
301/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2190 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχει για το Ζαϊρ
καταχωρηµένο το έντυπο: "Ταµ- Ταµ".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

30. Στην µε αριθµό 2191/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
302/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2191 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για τη Ζάµπια.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

31. Στην µε αριθµό 2192/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
303/17-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2192 από 14.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού υπάρχει για την Ζιµπάµπουε
καταχωρηµένο το έντυπο: "Η Ελληνική µας Γωνιά - Our Greek
Corner".
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

32. Στην µε αριθµό 2459/22-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.

329/25-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2459 από 22.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Ινδία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

33. Στην µε αριθµό 2460/22-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
330/25-9-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2460 από 22.9.98 του Βουλευτή κ. Π.
Σκανδαλάκη, σας γνωρίζουµε ότι στο αρχείο της Γενικής
Γραµµατείας Απόδηµου Ελληνισµού δεν υπάρχουν καταχωρηµένα
οµογενειακά µέσα µαζικής ενηµέρωσης για την Ινδονησία.
∆ιαβιβάζουµε παράλληλα την ερώτηση και στο Υπουργείο Τύπου
και Μ.Μ.Ε., που είναι κατεξοχήν αρµόδιο για την συλλογή των
στοιχείων των οµογενειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, µε την
παράκληση να σας ενηµερώσει σχετικά.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ")

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 13 Νοεµβρίου 1998.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 2 &
3 Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 125/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Καλαµακίδη προς
τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε τη διασφάλιση των
θέσεων εργασίας της εταιρείας "SYNKO ΑΒΕΕ" στην Εύβοια κ.λπ.
2. Η µε αριθµό 130/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Βαρβιτσιώτη προς τον Υπουργό
Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για
επανασύνδεση του πτητικού επιδόµατος, των ιπταµένων της
Πολεµικής Αεροπορίας, µε τον µισθό του σµηναγού κ.λπ.
3. Η µε αριθµό 142/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αχιλλέα Κανταρτζή προς τον
Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα
Προγράµµατα Σπουδών Επιλογής (ΠΣΕ) για την τριτοβάθµια
εκπαίδευση κ.λπ.
4. Η µε αριθµό 140/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την ένταξη των
γιατρών του Ιδρύµατος Κοινωνικών Ασφαλίσεων στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας (Ε.Σ.Υ.).
5. Η µε αριθµό 132/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια προς
τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την κατάργηση της προµήθειας,
που υποχρεώνει η Αγροτική Τράπεζα να καταβάλουν οι αγρότες,
που ζητούν αναλυτικούς λογαριασµούς για τα χρέη τους.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.
2&3 Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 135/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ελένης Ανουσάκη προς
την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε την παιδική διαφήµιση, τα
µέτρα προστασίας των παιδιών κ.λπ.
2. Η µε αριθµό 141/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παρθένας Φουντουκίδου προς τον Υπουργό
∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε την έξαρση της εγκληµατικότητας, τη
λήψη των αναγκαίων µέτρων κ.λπ.
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3. Η µε αριθµό 143/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ευαγγέλου Μπούτα προς
τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
ταχύτερη παράδοση της παραγωγής βαµβακιού από τους
βαµβακοπαραγωγούς, την αποτροπή ζηµιών κ.λπ.
4. Η µε αριθµό 138/11.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευαγγέλου
Αποστόλου προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε το

διαγωνισµό πώλησης των Ναυπηγείων Χαλκίδας.
5. Η µε αριθµό 134/10.11.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Καρατάσου προς
τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την
κατάργηση του Σταθµού ∆ιοδίων στον επαρχιακό δρόµο που οδηγεί
από την εθνικό οδό Αθηνών-Λαµίας προς το ∆ήλεσι και τις άλλες
κοινότητες της περιοχής.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Θα προηγηθεί -και πιστεύω να συµφωνεί το Σώµα, διότι ο κύριος
Υφυπουργός Οικονοµικών έχει κάποια υποχρέωση την οποία
πρέπει να εκτελέσει- η δεύτερη επίκαιρη ερώτησή του δευτέρου
κύκλου µε αριθµό πρωτοκόλλου 100/6.11.98 του Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστάσιου Καραµάριου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την απόφαση της Κτηµατικής Υπηρεσίας
∆ωδεκανήσου για την κατεδάφιση κτισµάτων στην περιφέρεια
Φαληράκι του ∆ήµου Καλλιθέας Ρόδου.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραµάριου, εν περιλήψει, έχει ως εξής:
"Ο προϊστάµενος της Κτηµατικής Υπηρεσίας ∆ωδεκανήσου
κοινοποίησε σε είκοσι τρεις κατόχους ακινήτων στην περιφέρεια
Φαληράκι του ∆ήµου Καλλιθέας Ρόδου ισάριθµα πρωτόκολλα
κατεδάφισης αυθαιρέτων κτισµάτων και καθορισµού
αποζηµιώσεως, ζητώντας απ' αυτούς την κατεδάφιση των
κτισµάτων τους και την καταβολή αποζηµιώσεως για αυθαίρετη
χρήση ύψους αρκετών εκατοµµυρίων.
Η πράξη όµως αυτή του προϊσταµένου είναι αντίθετη προς την
πραγµατικότητα και την έννοια της χρηστής διοίκησης δεδοµένου
ότι οι κάτοχοι των παραπάνω ακινήτων, οι περισσότεροι των
οποίων ήταν ψαράδες και φτωχοί αγρότες τα κατέχουν από την
εποχή της ιταλικής κατοχής ή λίγο µετά την απελευθέρωση της
∆ωδεκανήσου.
Για τους λόγους αυτούς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός να
απαντήσει
α) Αν γνωρίζει το παραπάνω πρόβληµα που αναστάτωσε πολλές
οικογένειες στην εκεί περιφέρεια.
β) Γιατί ο αρµόδιος προϊστάµενος επέβαλε τα παραπάνω
υπερβολικά πρόστιµα και
γ) Αν σκέφτεται να παρέµβει στην προκείµενη περίπτωση για τη
νοµιµοποίηση όσων κατέχουν τα ακίνητα αυτά.".
Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. ∆ρυς έχει το λόγο για τρια λεπτά να
πρωτολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Οπως γνωρίζετε,
στα ∆ωδεκάνησα ισχύει ειδικό ιδιοκτησιακό καθεστώς.
Στον ισχύοντα κτηµατολογικό κανονισµό αναφέρεται µε σαφήνεια τι
είναι κοινόχρηστο και καθορίζονται µε ακρίβεια η κοινόχρηστη ζώνη
του αιγιαλού και της παραλίας. Ο συγκεκριµένος χώρος που έγιναν
οι αυθαίρετες καταλήψεις από ιδιώτες έχει την επωνυµία Βορεινό
και βρίσκεται εντός των κτηµατολογικών ορίων της περιοχής
"Φαληράκι" της Κοινότητας Καλυθιών Ρόδου και είναι
αδιαµφισβήτητα κοινόχρηστος χώρος αιγιαλού και παραλίας,
ιδιοκτησίας του Ελληνικού ∆ηµοσίου. Αυτό το τελευταίο προκύπτει
από τους κτηµατολογικούς χάρτες της περιοχής, από την
αποτύπωση της περιοχής που έγινε το 1995 από τις υπηρεσίες του
Υπουργείου Οικονοµικών και από την αποτύπωση της περιοχής
που έγινε εντελώς πρόσφατα δηλαδή το 1998, από τη ∆ιεύθυνση
Υποδοµών και Τεχνικών 'Εργων της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης
∆ωδεκανήσου, µετά από καταγγελίες του Λιµενικού Ταµείου, της
κοινότητας Καλυθιών Ρόδου, του αστυνοµικού σταθµού, αλλά και
ιδιωτών. 'Ολα τα σχετικά στοιχεία µε τις καταγγελίες είναι στη
διάθεση των κυρίων Βουλευτών της ∆ωδεκανήσου.
Από τη σύγκριση των διαγραµµάτων των ετών 1975 και 1998,
προκύπτουν σαφέστατα οι νέες καταλήψεις, αλλά και οι επεκτάσεις
καθ' ύψος και κατ' έκταση των παλαιών κτισµάτων. Συνεπώς δεν
ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα ο ισχυρισµός ότι οι
καταλήψεις έγιναν κατά τη διάρκεια της ιταλικής κατοχής, εκτός
βέβαια του γεγονότος ότι οι κατοχές αυτές θα εµφανίζοντο στους
τότε κτηµατολογικούς χάρτες.
Επίσης,από το διάγραµµα του 1998 φαίνεται ότι τα αυθαίρετα
κτίσµατα δεν χρησιµοποιούνται µόνο ως κατοικίες, αλλά πολλά απ'
αυτά είναι επαγγελµατική στέγη, εστιατόρια, µπαρ, αναψυκτήρια,
ενοικιαζόµενα δωµάτια κλπ.
Τα πρωτόκολλα αποζηµίωσης αυθαίρετης χρήσης και τα

πρωτόκολλα κατεδάφισης εκδόθηκαν σύµφωνα µε τις ισχύουσες
διατάξεις και αποφάσεις του Υπουργείου Οικονοµικών, για την
πλειοψηφία δε των περιπτώσεων αυτών, έχουν εκδοθεί και στο
παρελθόν πρωτόκολλα αποζηµίωσης αυθαίρετης χρήσης για τους
καταπατητές.
Επειδή το πρόβληµα είναι ιδιαίτερα σηµαντικό στην περιοχή αυτή
της Κοινότητας Καλυθιών, θέλω να σας ενηµερώσω, κύριοι
συνάδελφοι, ότι το Υπουργείο Οικονοµικών µελετά σχέδιο Νόµου
που θα ρυθµίζει θέµατα αιγιαλού και παραλίας. Θα καταβληθεί
προσπάθεια να ενταχθούν στις γενικές αυτές ρυθµίσεις και τα
προβλήµατα που έχουν οι περιοχές αυτές της Κοινότητας
Καλυθιών. Ο νόµος, όπως γνωρίζετε ισχύει για όλους τους 'Ελληνες
εποµένως όποιες ρυθµίσεις θα ισχύσουν για την Καβάλα που έχει
παρόµοια προβλήµατα ή για την Ηλεία θα ισχύσουν και για το Νοµό
∆ωδεκανήσου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.
Ο κ. Καραµάριος έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η πράξη για την
οποία ελέγχεται ο προϊστάµενος της Κτηµατικής Υπηρεσίας
∆ωδεκανήσου έχει δύο σκέλη. Το ένα είναι η έκδοση πρωτοκόλλων
κατεδαφίσεως αυθαιρέτων κτισµάτων και το δεύτερο είναι η έκδοση
πρωτοκόλλου καθορισµού αποζηµιώσεων.
Θα ήθελα να ενηµερώσω τον κύριο Υφυπουργό Οικονοµικών ότι θα
καταθέσω στη Βουλή έγγραφο µε το οποίο αποδεικνύεται ότι κατά
την καταγραφή των ακινήτων αυτών εκείνης της περιοχής, ορισµένα
από τα παλαιά αυτά κτίσµατα εµφανίζονται µέσα στο χάρτη,
τουτέστιν ότι αυτά έχουν ανεγερθεί προ του 1940 και προ του 1948
από της απελευθερώσεως και ότι για ορισµένα κτίσµατα εκδόθησαν
και νόµιµες άδειες από το σταθµό Αφάντου το 1958.
Τι θέλω να ισχυρισθώ µε αυτό: 'Ολα αυτά τα κτίσµατα, κύριε
Υφυπουργέ, έχουν ανεγερθεί στη µερίδα 581. Θα δείτε, λοιπόν, από
το χάρτη των ιταλικών αρχών ότι αυτήν τη µερίδα 581 οι Ιταλοί την
κατακράτησαν επ' ονόµατί τους, επ' ονόµατι τάχα του τότε ιταλικού
δηµοσίου, µε το πρόσχηµα ότι δεν ήθελαν να τα παραχωρήσουν
στους ιδιώτες καίτοι οι ιδιώτες διέµεναν εκεί µέσα.
Είναι ένα γεγονός αναµφισβήτητο και από κει και πέρα
αντιλαµβάνεσθε ότι κάθε φορά που το κράτος επενέβαινε,
σταµατούσε διότι έβλεπε µία πραγµατικότητα.
Αυτό το κυριαρχικό δικαίωµα που είχαν οι ιταλικές αρχές να
ρυθµίζουν όπως ήθελαν το θέµα εκείνο, δεν είναι δυνατόν σήµερα η
ελληνική πολιτεία να το υιοθετεί και να παραβλέπει µία κατάσταση.
Και δέχοµαι πράγµατι µε ιδιαίτερη χαρά αυτό το οποίο λέτε ότι
δηλαδή αναγνωρίζετε πως υπάρχει ένα πρόβληµα.
Μεταξύ αυτών που διαµένουν στον οικισµό αυτό είναι ένας και
πρώτος-πρώτος στο πρωτόκολλο, που λέγεται Μπαρουτάς
Στέργος, ήρωας της αντίστασης κατά των Ιταλών -ο οποίος µονίµως
όταν παρελαύνει στις γιορτές που γίνονται, κύριε Υφυπουργέ, µε τα
παράσηµά του, εµφανίζεται µε µια πάµπτωχη ενδυµασία, από τον
οποίο ζητάτε να γκρεµίσει και αυτός το σπίτι του που είναι µε
τερµίτες, όπως το λέει και η πράξη κατεδάφισης και να καταβάλει
είκοσι εκατοµµύρια (20.000.000) δραχµές πρόστιµο. Για όνοµα του
Θεού!
Αντιλαµβάνεσθε, λοιπόν, ότι είναι ένα γεγονός, το οποίο πρέπει να
ρυθµισθεί οπωσδήποτε. Είναι άδικη αυτή η πράξη της διοικήσεως
και σας παρακαλώ πάρα πολύ να δώσετε εντολή εν όψει και της
ρυθµίσεως αυτού του προβλήµατος, να σταµατήσουν αυτά τα
πρωτόκολλα.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Καραµάριος καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο και τους
προαναφερθέντες χάρτες, οι οποίοι βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόε-
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δρε, επειδή είναι παρών εδώ και ο συνάδελφος κ. Σφυρίου, θέλω να
τονίσω για άλλη µία φορά ότι η Κυβέρνηση αναγνωρίζει το
πρόβληµα που υπάρχει στην Κοινότητα Καλυθιών Ρόδου.
Οφείλω να πω ότι είναι ακριβή ορισµένα από αυτά που
αναφέρονται στην ερώτηση. Υπάρχει δηλαδή ένα παλιό καθεστώς
καταπάτησης κτηµάτων του ∆ηµοσίου, το οποίο µπορεί να είναι
ακόµα και προ του 1940.
Εκείνο το οποίο, όµως, συµβαίνει -και το αναγνωρίζετε και εσείς
νοµίζω- είναι ότι υπάρχει µία συνεχιζόµενη επέκταση των
καταπατήσεων του αιγιαλού και της παραλίας.
Επαναλαµβάνω όµως ότι για όλα αυτά τα προβλήµατα, θα
καταβληθεί προσπάθεια να επιλυθούν µε το νοµοσχέδιο που
ετοιµάζει η Κυβέρνηση για θέµατα αιγιαλού και παραλίας. Εξάλλου
δεν έχετε το "προνόµιο" µόνο οι Ροδίτες να έχουν καταπατήσει
εκτάσεις του ∆ηµοσίου. Υπάρχουν σε πάρα πολλές περιοχές της
χώρας µας αντίστοιχα προβλήµατα.
Παρακαλώ, λοιπόν, να συνεργαστούµε, έτσι ώστε να υπάρξει µία
ευνοϊκή αντιµετώπιση των προβληµάτων που έχουν οι κάτοικοι
αυτοί. Να συµφωνήσουµε, όµως όλοι ότι δεν µπορεί να συνεχίζεται,
ατιµωρητί τουλάχιστον, το φαινόµενο της καταπάτησης της
∆ηµόσιας Περιουσίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου είναι η µε αριθµό
93/5.11.98 του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Ευάγγελου Βλασσόπουλου προς τους Υπουργούς Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Οικονοµικών, σχετικά µε
τον έλεγχο των προεκλογικών δαπανών συνδυασµών και
υποψηφίων στις δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Βλασσόπουλου, εν περιλήψει, έχει ως
ακολούθως:
"Υπέρογκα χρηµατικά ποσά δαπανήθηκαν στις πρόσφατες
νοµαρχιακές και δηµοτικές εκλογές από συνδυασµούς και
υποψηφίους. Οι απλοί 'Ελληνες φορολογούµενοι πολίτες απορούν
και εξίστανται. Οι πόλεις στενάζουν υπό τα βάρος του ρυπογόνου
προεκλογικού υλικού.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Πρώτον, σε ποια άµεσα λυσιτελή µέτρα προτίθενται να προβούν για
τον έλεγχο των προεκλογικών δαπανών συνδυασµών και
υποψηφίων, πάντοτε σε σχέση µε τη διαφάνεια κτήσεως και
διαθέσεως.
∆εύτερον, σε ποιες νοµοθετικές ενέργειες προτίθενται να προβούν
για την καθιέρωση του πόθεν έσχες στους νοµαρχιακούς και
δηµοτικούς συµβούλους και την υποχρέωση των υποψηφίων
νοµαρχιακών και δηµοτικών συµβούλων να καταθέσουν πίνακα
αναλυτικών προεκλογικών δαπανών, καθώς και τον
αποτελεσµατικό έλεγχο αυτών των δαπανών.
Τρίτον, εάν και πότε προτίθεται ο Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης να προβεί σε νοµοθετική ρύθµιση µε
την οποία θα καθιερωθεί σύστηµα εκλογής µέρους των
νοµαρχιακών και δηµοτικών συµβούλων από ενιαία λίστα. Ο
κατάλογος θα περιλαµβάνει πρόσωπα εγνωσµένου επαγγελµατικού
και επιστηµονικού κύρους και κοινωνικής και πολιτιστικής δράσης,
προσφοράς και καταξίωσης.".
Ο Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης κ. Μπένος έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΠΕΝΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κύριε Πρόεδρε, είναι
ευπρόσδεκτη η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου για ένα θέµα που
πραγµατικά µας απασχόλησε. Και δεν απασχόλησε µόνον εµάς, την
ηγεσία του Υπουργείου, αλλά απασχολεί τον πολιτικό κόσµο και
απασχόλησε εντονότατα και την κοινή γνώµη.
Πράγµατι είδαµε, σε αυτές τις δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές,
υπέρογκες δαπάνες οι οποίες, ως ένα βαθµό, θα µπορούσαν να
παίξουν αρνητικό ρόλο και ως προς την αυθεντικότητα των
αποτελεσµάτων. Αλλά δεν το θεωρώ το µεγαλύτερο κακό αυτό. Το

µεγαλύτερο κακό είναι το τι ζηµιά µπορεί να υποστεί ο πιο διαυγής
θεσµός του πολιτικού συστήµατος, που είναι ο πρώτος θεσµός της
δηµοκρατίας, η πρώτη πόρτα της δηµοκρατίας, δηλαδή ο θεσµός
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας.
'Αρα, συµµεριζόµαστε τον προβληµατισµό σας, αγαπητέ
συνάδελφε. ∆υστυχώς, δεν έχουµε νοµοθετικό πλαίσιο πλήρες, που
να καλύπτει το θέµα. Υπάρχει ο ν. 2429/1996, ο οποίος έχει
δηµιουργήσει ένα πλαφόν για τις δαπάνες των Βουλευτών στις
βουλευτικές εκλογές. Και ο προβληµατισµός µας είναι να υπάρξει
µία αντίστοιχη νοµοθετική ρύθµιση µε αυτό το πλαίσιο που ισχύει
για τους Βουλευτές. Βρισκόµαστε, λοιπόν, σε αυτήν την
κατεύθυνση. Βρισκόµαστε σε έναν εντονότατο προβληµατισµό,
προκειµένου να οδηγηθούµε σε µια νοµοθετική ρύθµιση αντίστοιχη,
έτσι ώστε να υπάρχει και πλαφόν, αλλά και έλεγχος των εκλογικών
δαπανών στις δηµοτικές και στις νοµαρχιακές εκλογές.
Θα πρόσθετα µάλιστα ότι, συναφές µε το θέµα που θέσατε, είναι και
το θέµα των κωλυµάτων, που µόλις χθες τέθηκε στην Επιτροπή
∆ιαφάνειας. Θα πρέπει, δηλαδή να δούµε και το πλαίσιο των
κωλυµάτων. Γιατί υποψήφιοι, οι οποίοι είχαν περίοπτη θέση σε
φορείς του δηµοσίου, όπως είναι οι εφορίες, όπως είναι το Ι.Κ.Α.,
είδαµε να έχουν µια εξαιρετική επίδοση στις εκλογές. Είναι ένα
θέµα, που πρέπει να µας προβληµατίσει και να σκεφθούµε την
εφαρµογή του άρθρου 56 του Συντάγµατος. Κατ' αναλογίαν δηλαδή
να ισχύσει, όπως ισχύει για τους Βουλευτές.
Για τον έλεγχο τώρα και το "πόθεν έσχες" υπάρχει µία πρόβλεψη, η
οποία δεν είναι πλήρης. Υπάρχει η πρόβλεψη να υποβάλλονται
περιουσιακά στοιχεία στον αρµόδιο αντεισαγγελέα Αρείου Πάγου.
Θα παρακολουθήσουµε αυτήν την πορεία, αλλά θέλουµε κι εκεί να
επέµβουµε πιο δραστικά.
Για το τελευταίο σηµείο θα ήθελα, µε την ευκαιρία της αγόρευσής
σας, να καταλάβουµε πιο καλά τον προβληµατισµό σας. Τι εννοείτε,
δηλαδή, όταν λέτε "ενιαία λίστα"; Εννοείτε µία λίστα η οποία θα είναι
υπερκοµµατική, η οποία θα αφορά το σύνολο των συνδυασµών;
Θέλουµε να ακούσουµε τον προβληµατισµό σας και θα πάρετε την
απάντηση στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Βλασσόπουλος
έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή
του.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΛΑΣΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ. Ζητώ
συγγνώµη που καθυστέρησα. ∆υστυχώς, η Αθήνα έχει
κυκλοφοριακή εµπλοκή αυτήν την ώρα. Ζητώ συγγνώµη και από το
Προεδρείο και από τους Υπουργούς και από τους συναδέλφους και
από τους εργαζοµένους.
Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που προβληµατίσθηκε η Κυβέρνηση και
που το πρόβληµα σάς απασχολεί και θα το αντιµετωπίσετε. Είναι
αλήθεια πως στις εκλογές δηµοτικές, νοµαρχιακές και βουλευτικές
σπαταλώνται, σε εισαγωγικά ή µη, ποσά µεγάλα.
Στις τελευταίες δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές τα ποσά που
δαπανήθηκαν ξεπέρασαν τα όρια. Και η σπατάλη αυτή σκανδαλίζει
τον απλό 'Ελληνα πολίτη και τον κάνει να διερωτάται.
Πρώτον: "Τελικά πού βρίσκουν όλα αυτά τα χρήµατα αυτά οι
υποψήφιοι δηµοτικοί και νοµαρχιακοί σύµβουλοι;"
∆εύτερον: "Μήπως επενδύουν, ξοδεύοντας τόσα λεφτά; Γιατί αυτή η
πρεµούρα να γίνουν δηµοτικοί άρχοντες, δηµοτικοί σύµβουλοι,
νοµαρχιακοί;"
∆ιερωτάται επίσης: "αυτά τα χρήµατα, που για τον Πειραιά κατά
τους µετριότερους υπολογισµούς ξεπέρασαν τα τρία έως τέσσερα
δισεκατοµµύρια δραχµές δεν θα µπορούσαν να διατεθούν, να
γίνουν κάποια σχολεία, νοσοκοµεία, φυλακές;"
Είναι επίσης το θέµα του "πόθεν έσχες", ένα τεράστιο θέµα. Και σας
ευχαριστώ πολύ που µου δώσατε µία απάντηση.
Είναι ακόµη το θέµα της λίστας δαπανών. Μιας λίστας δαπανών,
στην οποία να φαίνεται από πού προέρχονται τα έσοδα και πώς
ξοδεύτηκαν τα χρήµατα αυτά. Πρέπει να υπάρξει διαφάνεια και στον
τοµέα αυτό.
Σε  ό,τι  αφορά  το  τελευταίο  µου  ερώτηµα.  'Οπως  γίνεται  µε  τη
λίστα  της  Επικρατείας  για  το  κάθε  κόµµα,  το  ίδιο  θα
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µπορούσε να γίνει µε τους συνδυασµούς. Να υπάρχει µια λίστα -
µιλάω για τις µεγάλες πόλεις και τις µεγάλες νοµαρχίες- από
"έγκριτους" και καταξιωµένους πολίτες οι οποίοι έχουν προσφέρει
στην κοινωνία σαν επαγγελµατίες, σαν επιστήµονες, σαν
καλλιτέχνες και οι οποίοι δεν είναι δυνατόν να κυνηγήσουν το
σταυρό και µένουν συνήθως έξω από την εκλογική επιτυχία.
Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΠΕΝΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης: Θα ήθελα να επαναλάβω ότι ως
προς το ζήτηµα του ελέγχου των προεκλογικών δαπανών η
Κυβέρνηση προβληµατίστηκε πάρα πολύ σοβαρά µε τα φαινόµενα
των τελευταίων εκλογών και θα το αντιµετωπίσει νοµοθετικά,
αγαπητέ συνάδελφε. Το λέω κατηγορηµατικά αυτό. Πλάϊ σ'αυτό
είναι και το θέµα των κωλυµάτων.
'Οσον αφορά το άλλο θέµα που θέσατε δεν έχει απασχολήσει το
Υπουργείο µέχρι σήµερα. Πάντως οφείλω να οµολογήσω ότι είναι
µια ενδιαφέρουσα πρόταση. ∆εν φαινόταν καθαρά η πρότασή σας
από τη διατύπωση, τώρα όµως το ξεκαθαρίσατε. Εσείς µιλάτε για
κάτι αντίστοιχο που ισχύει για τους Βουλευτές Επικρατείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Λίστα εκ
προσωπικοτήτων.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΠΕΝΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης: Στο πλαίσιο δηλαδή των
υποψηφίων του κάθε συνδυασµού. Είναι ενδιαφέρουσα η πρόταση,
αγαπητέ συνάδελφε και θα την εξετάσω.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Αναιρείται αυτό...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν σας ρωτήσαµε,
κύριε Ιντζέ, εσάς.
Με την ευκαιρία, ο κ. Ιντζές επειδή είναι εισηγητής στον
Προϋπολογισµό εκ µέρους του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος παρακαλεί, µια και αρχίζει η συζήτηση στην επιτροπή να
προηγηθεί η επίκαιρη ερώτησή του. Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµαστε, λοιπόν,
στην συζήτηση της πέµπτης επίκαιρης ερώτησης.
Πέµπτη είναι η υπ'αριθµόν 110/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αναστασίου
Ιντζέ προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε την κάλυψη των κενών θέσεων δασκάλων του ∆ηµοτικού
Σχολείου της Κοινότητας Κυπρίνου 'Εβρου.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Ιντζέ έχει ως εξής:
"Στην Κοινότητα Κυπρίνου που βρίσκεται στο τρίγωνο του Νοµού
'Εβρου το εξαθέσιο (6θέσιο) δηµοτικό σχολείο έχει ένα µόνο
δάσκαλο µετά από σαράντα µέρες από την έναρξη του νέου
σχολικού έτους. Το δε νηπιαγωγείο δεν άρχισε ακόµη να λειτουργεί,
καθόσον η θέση του νηπιαγωγού είναι κενή.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
α) Τι µέτρα πρόκειται να λάβει για την κάλυψη των κενών το
συντοµότερο δυνατόν.
β) Ποιοι ευθύνονται για τα κενά αυτά και µάλιστα σε παραµεθόριες
και ευπαθείς περιοχές της χώρας µας και τι είδους πειθαρχικές
κυρώσεις θα επιβληθούν αν υπάρχουν υπηρεσιακές ελλείψεις σε
υπηρεσιακούς παράγοντες".
O Yφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.
Ανθόπουλος έχει το λόγο για τα τρία λεπτά να πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, µε ηµεροµηνία 11.11.98 ο
προϊστάµενος της πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης Νοµού 'Εβρου ο κ.
Ζερβελής µας δίνει την ακόλουθη εικόνα για το εκπαιδευτικό
δυναµικό του δηµοτικού σχολείου και του νηπιαγωγείου Κυπρίνου.
Ξεκινώ από το δηµοτικό σχολείο. Εκεί φοιτούν εξήντα επτά
µαθητές. Κανονικά η οργανικότητα, δηλαδή η πραγµατικότητα και
όχι η πλαστή οργανικότητα, χρειάζεται για να καλυφθεί ο αριθµός
των εξήντα επτά µαθητών το πολύ τέσσερις δασκάλους. Ακούστε

όµως τι συµβαίνει.
Χαρακτηρίστηκε το σχολείο αυτό ως εξαθέσιο επειδή λέει οι µαθητές
προέρχονται από έξι διαφορετικά χωριά. Ας το σεβαστούµε. Με την
έναρξη της σχολικής χρονιάς παρουσιάστηκαν µόνο δύο από τους
έξι εκπαιδευτικούς που η πολιτεία έχει διορίσει σε οργανικές θέσεις.
Ο ένας απουσίαζε µε απόσπαση, ο άλλος µε µετεκπαίδευση και ο
τρίτος µε άδεια άνευ αποδοχών.
Ο προϊστάµενος του Τρίτου Γραφείου για την εύρυθµη λειτουργία
του σχολείου, ως ώφειλε, µετακίνησε τρεις εκπαιδευτικούς από
άλλα σχολεία της περιοχής για το διάστηµα 15 Σεπτεµβρίου έως 7
Οκτωβρίου του 1998.
Στις 7 Οκτωβρίου, δηλαδή ένα µήνα πριν, έστειλε το Υπουργείο
Παιδείας τέσσερις πιστώσεις αναπληρωτών.
Πράγµατι εµφανίστηκαν τέσσερις αναπληρωτές και έκτοτε
λειτουργεί κανονικά ως εξαθέσιο. Εποµένως λειτουργεί µε ένδεκα
(11) παιδιά ανά τµήµα, εφόσον είναι εξαθέσιο. Αν και εγώ θα σας
πω στη δευτερολογία µου πώς θα έβλεπα τη λειτουργία αυτού του
σχολείου.
Εποµένως έλλειψη εκπαιδευτικού δυναµικού δεν υπάρχει. Στο
νηπιαγωγείο Κυπρίνου, τώρα φοιτούν είκοσι δύο (22) νήπια. Είναι
οργανικά διθέσιο. Η µία θέση είναι οργανικά κενή και η άλλη
νηπιαγωγός έχει αποσπαστεί σε άλλο νοµό. Στις 7.10.1998 επίσης
προσλήφθηκε αναπληρώτρια νηπιαγωγός για να διδάξει στα είκοσι
δύο νήπια. Νοµίζω ότι µία νηπιαγωγός µπορεί να τα βγάλει πέρα µε
είκοσι δύο νήπια. Είναι κάτω των τριάντα, είναι λίγο παραπάνω από
το είκοσι και νοµίζω ότι είναι ένας λογικός αριθµός. Εν πάση
περιπτώσει η πολιτεία έχει πάλι δύο οργανικές θέσεις και εκεί. Και
τελικά σας δίνω και τη συνολική εικόνα της πρωτοβάθµιας
εκπαίδευσης στον 'Εβρο.
Υπηρετούν, µε στοιχεία της 11.11.1998, χθεσινά, επτακόσιοι (700)
εκπαιδευτικοί σε τετρακόσια εβδόµηντα ένα (471) τµήµατα,
αγαπητοί συνάδελφοι, για εννιά χιλιάδες πεντακόσιους είκοσι επτά
(9.527) µαθητές, αναλογία εκπαιδευτικού προς µαθητές ενός προς
δεκατρείς, αναλογία τµηµάτων προς µαθητές ενός προς είκοσι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο
για δύο λεπτά, να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, χαίροµαι που επιβεβαιώνει
ο κύριος Υφυπουργός τα όσα αναφέρω στην επίκαιρη ερώτησή
µου. Εγώ δεν µπαίνω στην ουσία για τις αναλογίες. Τις δέχοµαι και
έτσι είναι και µπορεί το σχολείο να γίνει και τετραθέσιο. Το θέµα
που µε απασχολεί και πρέπει να απασχολήσει και το Υπουργείο
είναι ότι πρέπει να λαµβάνει πρόνοια. Οι ασθένειες, οι µεταθέσεις,
οι αποσπάσεις, είναι µέσα στη ζωή. Αλλά σε τέτοιες περιοχές
πρέπει προτού γίνουν αυτά, να υπάρχουν εφεδρίες για να
καλύπτονται άµεσα αυτές οι ανάγκες. ∆ιότι γνωρίζουµε το
πρόβληµα της µετανάστευσης κλπ. 'Οταν υπάρχουν και θέµατα
εκπαιδευτικά από κακή λειτουργία των υπηρεσιών για
προγραµµατισµό και για πρόνοια, τότε συµβάλλουµε και εµείς στην
ερήµωση της υπαίθρου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ιντζέ.
Ο κ. Ανθόπουλος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): ∆εν θα διαφωνήσω µε τον κύριο συνάδελφο.
Πράγµατι χρειάζεται και το σύστηµα διοίκησης της εκπαίδευσης µία
βαθιά τοµή. Και ετοιµάζει το Υπουργείο Παιδείας ένα σχετικό
νοµοθέτηµα. Ελπίζουµε να σας βρούµε αρωγούς.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και τον
κύριο Υφυπουργό.
Επανερχόµεθα στη δεύτερη µε αριθµό 96/5.11.98 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Καρασµάνη προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την
αποζηµίωση των δενδροκαλλιεργητών της κεντρικής Μακεδονίας
για τις ζηµιές που υπέστησαν από τον παγετό την περασµένη
άνοιξη.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρασµάνη εν περιλήψει είναι
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 η ακόλουθη:
"Ανάστατοι, αλλά και οργισµένοι είναι οι δενδροκαλλιεργητές της
κεντρικής Μακεδονίας, οι οποίοι ως γνωστόν, από τον παγετό της
περασµένης άνοιξης υπέστησαν ολοκληρωτική καταστροφή
βλέποντας την παραγωγή τους να αφανίζεται για τέταρτη συνεχή
χρονιά.
Η αποστολή των πρώτων εκτιµήσεων του ΕΛΓΑ για τις ζηµιές τους,
επιβεβαίωσε δυστυχώς τους φόβους, τους οποίους ο υπογράφων
επανειληµµένα είχε µε ερωτήσεις του διατυπώσει.
Αναφέρω δύο κραυγαλέα παραδείγµατα αυθαιρεσίας:
Πρώτον, δένδρα οκτώ έως δώδεκα ετών, τα οποία είναι
πασίγνωστο ότι θα απέδιδαν παραγωγή τουλάχιστον εκατόν
τριάντα κιλών, "εκτιµάται" από τους γεωπόνους ότι θα έφθαναν
µόνο στα σαράντα έως εξήντα κιλά!
∆εύτερον, το γεγονός ότι σε κάποια δένδρα απέµειναν µετά τη
θεοµηνία δύο ή τρεις καρποί, αποτέλεσε "πρόσχηµα-ευκαιρία" για
τους εκτιµητές να αναγνωρίσουν ζηµιά σε ποσοστό µόνο 70% έως
80%, αντί του καταφανέστατου και αυταπόδεικτου 100%.
Αν σε αυτές τις µεθοδεύσεις προσθέσουµε αφ' ενός τη µείωση του
συντελεστή από 75% σε 62% και αφ' ετέρου την αύξηση του
ανασφάλιστου ποσοστού από 20% στο 30%, προκύπτει ότι τελικώς
όλοι οι πληγέντες δενδροκαλλιεργητές θα εισπράξουν τελικώς
αποζηµιώσεις ακόµη και κάτω του 50% της πραγµατικής ζηµιάς
που υπέστησαν. Γεγονός που εξηγεί το κύµα των χιλιάδων
ενστάσεων που ήδη έχουν υποβληθεί και συνεχίζουν να
υποβάλλονται.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πρώτον, µε ποίου εντολή ή την ανοχή διαπράττονται αυτές οι
κραυγαλέες αδικίες, όταν µάλιστα ο υπογράφων είχε έγκαιρα
προειδοποιήσει ότι θα επιχειρείτο κάτι τέτοιο; Αν θα εξετασθούν
αµέσως όλες οι ενστάσεις και αν υπάρχει η πρόθεση να αποδοθεί,
έστω και την ύστατη ώρα, δικαιοσύνη.
∆εύτερον, πότε θα ανακοινωθούν οι τιµές αποζηµίωσης και αν θα
επαναληφθεί το περσινό φαινόµενο να οµολογεί η ηγεσία του
Υπουργείου ότι γίνανε λάθη στις τιµές και ότι θα δοθούν
συµπληρωµατικές τιµές, πράγµα που δεν υλοποιήθηκε και αν οι
πληγέντες δενδροκαλλιεργητές θα πληρωθούν όλοι πριν από τα
Xριστούγεννα ή θα επαναληφθεί το περσινό προηγούµενο, όταν
χιλιάδες οικογένειες πέρασαν ως γνωστόν "µαύρες γιορτές".
Ο Υφυπουργός κ. Βρεττός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ.
Στην πρώτη ερώτηση του συναδέλφου για το αν θα εξεταστούν
αµέσως οι ενστάσεις, η απάντησή µας είναι ναι. 'Ηδη από το
δεύτερο δεκαπενθήµερο του Νοεµβρίου δηλαδή εντός των
προσεχών ηµερών συνεργεία γεωπόνων θα επανεξετάσουν τις
ενστάσεις. Και όπως γνωρίζετε δεν είναι απαραίτητο να βασιστούν
οι επανεκτιµήσεις στις προηγούµενες εκτιµήσεις.
Για το δεύτερο ερώτηµα, για το πότε θα ανακοινωθούν οι τιµές της
αποζηµίωσης, αυτές ανακοινώνονται αφού έχουν ληφθεί
πληροφορίες και από άλλους φορείς που εµπλέκονται στη
διακίνηση των προϊόντων όπως συνεταιρισµοί, έµποροι κλπ.
Παραδείγµατος χάρη για τα ροδάκινα της κεντρικής Μακεδονίας οι
τιµές θα ανακοινωθούν στο δεύτερο δεκαπενθήµερο του
Νοεµβρίου.
Υπάρχει και ένα τρίτο ερώτηµα που αφορά το ύψος των τιµών. Για
το ύψος των τιµών δεν είµαστε σε θέση να πούµε ποιο θα είναι,
αλλά επειδή αναφερθήκατε στις τιµές του προηγούµενου έτους -και
αναφερθήκατε µε µία διάθεση επικριτική-οι πληροφορίες µου
τουλάχιστον είναι ότι παρά το γεγονός ότι εγκρίθηκαν οι τιµές,
ζητήθηκε από το Υπουργείο Γεωργίας να υποβληθούν
συµπληρωµατικές προτάσεις, ώστε να υπάρξουν πιθανότατα
συµπληρωµατικές αποφάσεις για τις τιµές. 'Οµως κανείς τελικά δεν
έδωσε στοιχεία.
Η ερώτησή σας επεκτείνεται και στο πότε θα δοθούν οι
αποζηµιώσεις. Πέρυσι δόθηκαν αποζηµιώσεις από το ∆εκέµβριο
έως τον Ιανουάριο του 1998. Φέτος τα πράγµατα τουλάχιστον όσον

αφορά την ποσότητα παραγωγής, είναι αρκετά δυσκολότερα,
δηλαδή απ' ό,τι εκτιµάται χρειάζεται περισσότερη δουλειά να γίνει
ώστε να εκτιµηθούν και να δοθούν οι αποζηµιώσεις. ∆εν δεσµεύεται
κανείς µε χρονική διάρκεια. Εκείνο που µπορώ να σας πω είναι
πως θα γίνει κάθε δυνατή προσπάθεια, ώστε να ανταποκριθούµε
στο δίκαιο πράγµατι αίτηµα των δενδροκαλλιεργητών, να πάρουν
όσο το δυνατόν γρηγορότερα τις αποζηµιώσεις. Καταλαβαίνω την
ευαισθησία σας στο σηµείο αυτό µε την υποβολή της ερώτησής
σας. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γεώργιος
Καρασµάνης έχει το λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξει την ερώτησή
του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτα θα ήθελα να
συγχαρώ τον κύριο Υφυπουργό και να του ευχηθώ καλή επιτυχία
στο καινούριο του έργο. 'Ενα έργο που πραγµατικά είναι δύσκολο,
κύριε Υφυπουργέ, γιατί η ελληνική γεωργία πέρα από τα
διαρθρωτικά προβλήµατα που έχει -και είναι µακροχρόνια- έχει και
προβλήµατα τρεχούσης φύσεως. 'Οπως αυτός ο αναχρονιστικός
κανονισµός του ΕΛΓΑ και οι µεθοδεύσεις και τα τεχνάσµατα του
ΕΛΓΑ, προκειµένου να υποτιµήσει την έκταση των ζηµιών και σε
ποσοστά και σε απόλυτους αριθµούς αλλά σε χρόνους και στην
παραγωγικότητα των δέντρων. Τα παραδείγµατα είναι κραυγαλέα.
Εγώ θα καταθέσω ακόµη και δύο εκτιµητήρια στα Πρακτικά της
Βουλής για να δείτε πώς το εκτιµούν οι γεωπόνοι. ∆έντρο σε
συγκεκριµένο κτήµα νούµερο 169, τα µισά δέντρα παίρνουν
ποσοστό παγετού 55% και τα υπόλοιπα 35%. Είναι σχήµα
οξύµορο, στο ίδιο κτήµα.
∆εύτερον υπάρχει ένα δεύτερο εκτιµητήριο µε το οποίο αποκλείετε
από τον παγετό τις µηλιές. 'Οταν είναι γνωστό σε όλη την κεντρική
Μακεδονία ότι οι αλλεπάλληλοι παγετοί έπληξαν και τις µηλιές, γιατί
να αποκλείονται αυτές από την επιδότηση; Από κει και πέρα θα
κινήσετε τη διαδικασία των ΠΣΕΑ για να καλύψετε αυτούς τους
παραγωγούς;
∆εν µας απαντήσατε κάτω από ποιου ανοχή διαπράττονται αυτές οι
κραυγαλέες αδικίες. Θα αλλάξετε επιτέλους αυτόν τον κανονισµό;
Υπάρχει αυτή η πολιτική βούληση;
Τρίτον, είπατε για τις τιµές ότι, ενώ ζητήσατε από πλευράς νοµών
να ενδιαφερθούν για τις τιµές, δεν ενδιαφέρθηκε κανείς. ∆εν σας
ενηµέρωσαν όµως καλά.
Είχε πει η προηγούµενη ηγεσία ότι θα συγκροτήσει επιτροπές για
να διορθώσει τα λάθη και οι επιτροπές δεν έχουν συγκροτηθεί
ακόµα.
Τρίτον, θα πληρώσετε τελικά πριν από τα Χριστούγεννα; Θα
επαναληφθεί δηλαδή πάλι εκείνο το περσινό φαινόµενο, οι
παραγωγοί να περάσουν "µαύρα" Χριστούγεννα; Μέχρι στιγµής δεν
έχουν αποσταλεί τα εκτιµητήρια. Ζήτηµα να έχουν φθάσει το 30%
µε 40%. Υπολείπεται το 50% µε 60%. Τι θα γίνει; Θα πληρωθούν οι
παραγωγοί πριν από τα Χριστούγεννα, ή θα πάµε τον Ιανουάριο,
Φεβρουάριο, Μάρτιο και θα φθάσουµε το καλοκαίρι; Ξεκαθαρίστε τα
αυτά τα πράγµατα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Πρώτον,
να ευχαριστήσω τον κ. Καρασµάνη για τις ευχές που µου δίνει.
∆εύτερον, αναφερόµενος στον κανονισµό, σε έναν αναχρονιστικό
κανονισµό του ΕΛΓΑ, όπως είπε ο κύριος συνάδελφος, να τον
πληροφορήσω ότι έχει γίνει αναµόρφωση του κανονισµού πέρυσι, η
οποία αναφέρεται στο κρίσιµο σηµείο του ύψους των
αποζηµιώσεων.
Παραδείγµατος χάριν, για τα δέντρα ενώ το επίπεδο πάνω από το
οποίο υπολογιζόταν η αποζηµίωση ήταν 45% και µάλιστα αυτό
ήταν εξαρτηµένο από τον χρόνο βλάστησης, αυτό το επίπεδο
κατεβαίνει στο 30% και είναι ανεξάρτητο από τον χρόνο βλάστησης.
Συνεπώς,  απ'  ό,τι  εκτιµούµε,  ο  ΕΛΓΑ  θα  δώσει  συνολικά  -και
αυτό  ίσως  είναι  µία  είδηση,  αν  δεν  το  ξέρετε-  επί  πλέον
αποζηµιώσεις  στη  φετεινή  περίοδο  ύψους  οκτώ  δισεκατοµµυ-
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ρίων (8.000.000.000) δραχµών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ:... (∆εν ακούστηκε)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Αυτό είναι
µία πληροφόρηση την οποία σας δίνω και που πιθανότατα να µην
τη γνωρίζετε.
Για τις τιµές και κυρίως για το πότε θα δοθούν τα χρήµατα, αυτά
συνήθως δίνονται µέχρι τον Μάρτιο. Πέρυσι έγινε µία προσπάθεια
και δόθηκαν την περίοδο ∆εκεµβρίου - Ιανουαρίου. Εάν αυτό το
θεωρούµε αρνητικό, θα σας έλεγα ότι είναι δύσκολο να το
καταφέρουµε τώρα αφού τα προβλήµατα όπως σας είπα είναι
περισσότερα. Είναι δύσκολο όµως να σας πω, ότι όλες οι
πληρωµές θα εξαντληθούν µέχρι το τέλος του ∆εκεµβρίου. ∆εν
µπορώ να σας το πω αυτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Θα γίνουν κάποιες;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Η
υπόθεση που κάνω είναι ότι, ναι, θα γίνουν κάποιες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τρίτη επίκαιρη
ερώτηση είναι η µε αριθµό 115/9.11.98 του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της
χαρτοβιοµηχανίας "SOFTEX" κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κωστόπουλου σε περίληψη έχει ως
εξής:
"Η απόφαση της Κυβέρνησης πριν ένα χρόνο να προχωρήσει στην
ιδιωτικοποίηση της "SOFTEX" έχει οδηγήσει την εταιρεία και τους
εργαζόµενους σε πολύ δύσκολη κατάσταση. Η εταιρεία συνεχώς
απαξιώνεται, χάνει µερίδιο αγοράς, µόνιµα υπολειτουργεί και
περιορίζει δραστηριότητες σε όφελος ανταγωνιστικών
συµφερόντων. Για τους εργαζόµενους αν και έγιναν εξακόσιες
απολύσεις µε τα γνωστά κίνητρα οικειοθελών αποχωρήσεων,
υπάρχει µόνιµη καθυστέρηση πληρωµών και γενικότερα ένα κλίµα
ανασφάλειας.
Η Κυβέρνηση υποσχόταν τον Οκτώβριο του 1997 ότι τάχα η
ιδιωτικοποίηση θα εξασφάλιζε την ανάπτυξη της εταιρείας και την
απασχόληση των εργαζοµένων. Σήµερα µετά τις γνωστές
προσφορές ξεπουλήµατος, η εταιρεία ουσιαστικά διαλύεται, µια και
κανείς από τους ενδιαφερόµενους αγοραστές δεν έχει παρουσιάσει
επιχειρησιακό σχέδιο που να τεκµηριώνει την ύπαρξη και λειτουργία
της επιχείρησης και όλοι απαιτούν να κλείσουν παραγωγικά
τµήµατα, να καταργηθούν όλες οι διµερείς συµβάσεις και συµφωνίες
που έχουν υπογραφεί όλα αυτά τα χρόνια να απολυθούν άλλοι
τετρακόσιοι εργαζόµενοι σε πρώτη φάση και όλα αυτά στην
"καλύτερη περίπτωση", ενώ από την άλλη υπάρχουν τα γνωστά
εκβιαστικά διλήµµατα του τύπου συναινείτε ή την οδηγούµε σε
εκκαθάριση. Αποκαλύπτεται έτσι ότι πρόκειται στην ουσία για µία
εγκληµατική απόφαση σε βάρος της µεγαλύτερης χαρτοβιοµηχανίας
της χώρας µας, στρατηγικής σηµασίας για την οικονοµία της, που
οδηγεί στο να καρπωθούν κάποιοι το κοµµάτι της αγοράς που
καλύπτει η "SOFTEX" και τα τεράστια περιουσιακά στοιχεία της,
αξίας πάρα πολλών δισεκατοµµυρίων.
Ερωτάται λοιπόν η κυρία Υπουργός, όπως ζητούν και οι
εργαζόµενοι στη "SOFTEX", αν η Κυβέρνηση θα σταµατήσει, έστω
τώρα, τη διάλυση και το ξεπούληµα της "SOFTEX", αν θα δοθεί
άµεση και πλήρη χρηµατοδότηση µε ευθύνη της Κυβέρνησης και αν
θα υπάρξει επιχειρησιακό σχέδιο για την ανάπτυξη της εταιρείας".
Η κ. ∆ιαµαντοπούλου Υφυπουργός Ανάπτυξης έχει το λόγο για τρία
λεπτά να πρωτολογήσει.
Για πολλοστή φορά µιλάτε, κυρία ∆ιαµαντοπούλου, για τη
"SOFTEX"!
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Προέδρε, εδώ και δεκαοκτώ περίπου µήνες η Κυβέρνηση έκανε ένα
ειδικό πρόγραµµα για να αντιµετωπίσει το τεράστιο πρόβληµα
αυτής της βιοµηχανίας. Το πρόγραµµα αυτό έχει πολύ υψηλό
κόστος και αφορούσε στην προστασία της εταιρείας η οποία
λειτουργεί κανονικά εδώ και δεκαοκτώ µήνες προσπαθώντας να
µην µείνουν οι εργαζόµενοι ούτε δεκαπέντε µέρες χωρίς να
πληρωθούν. Η προσπάθεια αυτή απαίτησε νοµοθετική ρύθµιση και
πολύ υψηλό ποσό από τον προϋπολογισµό του κράτους.

Ο τελικός στόχος, η πολιτική για τη βιοµηχανία, όπως και για όλες
τις βιοµηχανίες, ήταν η ιδιωτικοποίησή τους. Είναι σαφές και έχει
δηλωθεί από την Κυβέρνηση ότι εταιρείες παραγωγής
καταναλωτικών ειδών δεν µπορούν και δεν πρέπει να είναι υπό
κρατική διαχείριση. Εξάλλου τα αποτελέσµατα της κρατικής
διαχείρισης ήταν εµφανή.
Η προσπάθεια για την ιδιωτικοποίηση είναι εξαιρετικά δύσκολη και
αυτό γιατί η εταιρεία έχει πολύ µεγάλα προβλήµατα οικονοµικά και
νοµικά. Και βέβαια δεν υπήρξε ιδιαίτερο ενδιαφέρον ούτε από την
ελληνική ούτε από τη διεθνή αγορά. 'Ετσι κάνουµε µία πολύ
σηµαντική προσπάθεια να ολοκληρώσουµε την ιδιωτικοποίηση µε
πρώτο ίσως θα έλεγα και µοναδικό στόχο τη διασφάλιση όσων
περισσότερων θέσεων εργασίας γίνεται.
Η εταιρεία δεν µπορεί να χρηµατοδοτηθεί από την Κυβέρνηση. Η
Κυβέρνηση δεν µπορεί να χρηµατοδοτήσει άµεσα ή έµµεσα την
εταιρεία. Ακόµη και σε περίπτωση θετικής πολιτικής βούλησης οι
νοµικές δεσµεύσεις που αφορούν τον ανταγωνισµό και την κρατική
βοήθεια σε επιχειρήσεις οι οποίες δρουν στην αγορά είναι
απολύτως απαγορευτικές και όπως ξέρετε τα πρόστιµα είναι πάρα
πολύ υψηλά σε αυτήν την περίπτωση. 'Ετσι χρηµατοδότηση
βιοµηχανίας από το κράτος καταλαβαίνετε ότι είναι αδύνατον να
γίνει.
'Οσον αφορά το τελευταίο σας ερώτηµα για το επιχειρησιακό
σχέδιο, η εταιρεία, σε περίπτωση που ιδιωτικοποιηθεί, θα
λειτουργήσει µε βάση το επιχειρησιακό σχέδιο των επενδυτών. Σε
καµία περίπτωση η Κυβέρνηση δεν θα µπορούσε να κάνει
επιχειρησιακό σχέδιο για τη λειτουργία της εταιρείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε την κ.
∆ιαµαντοπούλου.
Ορίστε, κύριε Κωστόπουλε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): "Η µεγάλη κοµπίνα".
Κύριε Πρόεδρε, αυτός µπορούσε να είναι ο τίτλος ενός βιβλίου που
θα ασχολούνταν µε τις λεγόµενες προβληµατικές επιχειρήσεις...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τελευταία έχετε γίνει
συγγραφέας βιβλίων έµαθα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): ...ιδιαίτερα στρατηγικού χαρακτήρα και µεγάλο µέρος σε
αυτό το βιβλίο θα κατείχε η "SOFTEX" για την οποία
κουβεντιάζουµε. Φαίνεται ότι γράφεται ο επίλογος. Ο επίλογος θα
έχει θύµατα. Θύµατα θα είναι οι εργαζόµενοι, οι οικογένειες τους,
ό,τι πιο τίµιο υλικό έχει αυτός ο τόπος ευτυχώς σήµερα.
Εµείς, κύριε Πρόεδρε, θα επιµείνουµε στις ιδεολογικές µας πολιτικές
απόψεις και πολύ περισσότερο θα επιµείνουµε στην ηθική
προσέγγιση του ζητήµατος.
Το 1990 υπάρχει µία συµφωνία µεταξύ του ΠΑ.ΣΟ.Κ. της Νέας
∆ηµοκρατίας και του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος -τότε ήταν
ενταγµένο στο Συνασπισµό- και σε αυτήν τη συµφωνία είχαν
καταγραφεί οι στρατηγικές µονάδες της χώρας. Γι'αυτές τις
στρατηγικές µονάδες σε αυτήν τη συµφωνία που υπογράψαµε και
εµείς γράφονταν: Στηρίζονται οι βιώσιµες, προωθούνται
προγράµµατα εκσυγχρονισµού τους και δεν θίγεται το ιδιοκτησιακό
καθεστώς τους. "SOFTEX", "ΠΥΡΚΑΛ", "ΠΕΙΡΑΙΚΗ ΠΑΤΡΑΙΚΗ",
"ΣΚΑΛΙΣΤΗΡΙ", "ΛΑΡΚΟ" κλπ.
Με την ευκαιρία αυτής της συζήτησης θέλουµε να ζητήσουµε από
την αρµόδια Υφυπουργό να µας δώσει τις συµφωνίες που
υπάρχουν αυτήν τη στιγµή µεταξύ της Κυβέρνησης και των
διάφορων αετονύχηδων της αγοράς αυτοί που πάνε να αγοράσουν
την "SOFTEX" δηλαδή. Νοµιµοποιούµαστε να το κάνουµε. Είµαστε
εκλεγµένοι από τον ελληνικό λαό. Θέλουµε τη συµφωνία αυτήν
αµέσως. 'Ετσι κι αλλιώς θα την πάρουµε µετά την υπογραφή. Τη
θέλουµε τώρα για να συµµετάσχουµε και εµείς στη συζήτηση. 'Οχι
µυστικές συµφωνίες.
Και κλείνω κάνοντας µία έκκληση προς τους εργαζόµενους. Να µην
ισχύσει σε αυτούς "όπου φτώχεια και γκρίνια".
'Αλλοι  φταίνε,  αυτούς  να  σηµαδέψουν  και  να  µην  ξεχάσουν
ποτέ  την  περιπέτειά  τους,  να  τη  λένε  και  στα  παιδιά  τους
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και στα εγγόνια τους!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωστόπουλο.
Η κ. ∆ιαµαντοπούλου έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης):
Ξεκινήσατε µε έναν τίτλο, αγαπητέ συνάδελφε, ο οποίος είναι ο
συνήθης τίτλος του "ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ" εδώ και πολύ καιρό, αλλά η
ιστορία της "SOFTEX", όπως και πολλών άλλων προβληµατικών
επιχειρήσεων, δεν έχει ανάγκη από κραυγές ούτε από το να µας
κουνάτε το χέρι στη Βουλή, έχει ανάγκη από σώφρονες λύσεις για
να εξασφαλιστεί το µέγιστο των θέσεων εργασίας. ∆εν είναι δυνατόν
να φωνάζουµε όλοι µαζί και να απαιτούµε πράγµατα τα οποία όλοι
ξέρουµε ότι δεν µπορούν να γίνουν. Γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι
ζούµε σε µία αγορά που δεν έχει πια σύνορα, όπου το χαρτί υγείας,
το χαρτί του βιβλίου, ο δηµοσιογραφικός χάρτης και όλα αυτά τα
προϊόντα κινούνται ελεύθερα και είναι ανταγωνιστικά. Τα ξέρετε όλα
πολύ καλά και ξέρετε εποµένως τα όρια µέσα στα οποία µπορούµε
να κινηθούµε.
Η οποιαδήποτε σύµβαση και τα οποιαδήποτε χαρτιά υπογραφούν
θα είναι, σύµφωνα µε τους νόµους, στη διάθεση αυτών που θα τα
ζητήσουν και τα δικαιούνται. Σήµερα δεν υπάρχουν τέτοια χαρτιά,
τα οποία έχουν υπογραφεί και τα οποία θα δοθούν, εξάλλου δεν
έχουν ζητηθεί. Είναι όµως σίγουρο ότι αυτά που χρειάζεται θα είναι
στα χέρια σας.
Αυτό που θα παρακαλούσα είναι να απευθύνεται στους
εργαζόµενους -αυτό κάνουµε και εµείς εξάλλου- έκκληση, ώστε να
βρούµε από κοινού µία λύση, η οποία θα εξυπηρετεί τα συµφέροντά
τους. Και τουλάχιστον, κύριε Κωστόπουλε, αυτά τα δύο χρόνια, εγώ
θέλω να πιστεύω ότι αυτό έγινε. Γιατί δύο χρόνια τώρα, µε πάρα
πολύ µεγάλο κόπο και µε άρνηση όλων των τραπεζών να
χρηµατοδοτήσουν αυτήν την εταιρεία, µε σαράντα δισεκατοµµύρια
(40.000.000.000) χρέη, µε πάρα πολλά προβλήµατα, διοικητικά,
οργανωτικά, µε τα ειδικά προβλήµατα της ∆ράµας καταφέραµε,
βάλαµε καινούριο µάνατζµεντ, εξασφαλίσαµε χρηµατοδότηση,
παγώσαµε τα χρέη της εταιρείας και συνεχίζουµε τις συµβάσεις της
εταιρείας µε το δηµόσιο, ώστε να µπορεί να παίρνει ανάσα και δεν
υπάρχει καµία ούτε συµφωνία ούτε συνεργασία µε αετονύχηδες.
Υπάρχει µία εξαντλητική προσπάθεια να µπορέσουµε να κάνουµε
µια σύµβαση που θα εξασφαλίζει το µεγαλύτερο αριθµό θέσεων
εργασίας. Και νοµίζω ότι κάθε καλόπιστη ανάγνωση οδηγεί σε αυτό
το συµπέρασµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Επίκαιρες ερωτήσες
δευτέρου κύκλου:
Πρώτη είναι η υπ'αριθµ. 98/6-11-98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτού του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. ∆ηµητρίου
Πιπεργιά προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων
σχετικά µε το δικαίωµα επιλογής επικουρικού ασφαλιστικού φορέα
για τους ηλεκτροτεχνίτες της ∆ηµόσιας Επιχείρησης Ηλεκτρισµού
(∆ΕΗ).
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Πιπεργιά είναι η ακόλουθη:
"Οι εργαζόµενοι ηλεκτροτεχνίτες της ∆ΕΗ που είναι επικουρικά
ασφαλισµένοι στο ΤΕΑΗΕ βρίσκονται σήµερα, µετά την αλλαγή των
προϋποθέσεων συνταξιοδότησης και υπολογισµού της σύνταξης,
µπροστά σε µια νέα κατάσταση που καµία σχέση δεν έχει µε τις
προσδοκίες τους όταν δεκαετίες πριν επέλεγαν τον συγκεκριµένο
επικουρικό ασφαλιστικό φορέα.
Η µόνη πρακτικά ενδεικνυόµενη σήµερα λύση για να αποφευχθούν
αδικίες σε βάρος των εργαζοµένων ηλεκτροτεχνιτών της ∆ΕΗ είναι
να δοθεί και πάλι δικαίωµα επιλογής, ώστε να τους δοθεί η
δυνατότητα νέας επιλογής επικουρικού ασφαλιστικού φορέα.
Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Σε ποιες ενέργειες προτίθεται άµεσα να προβεί, ώστε να δοθεί
δικαίωµα επιλογής επικουρικού ασφαλιστικού φορέα από τους
ηλεκτροτεχνίτες της ∆ΕΗ;".
Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Φοίβος
Ιωαννίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά να πρωτολογήσει.

ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, η ερώτηση έχει
µια επικαιρότητα ιδιαίτερη αν σας πω ότι το µεσηµέρι σήµερα στις
δύο έχω συνάντηση µε τους εκπροσώπους του συγκεκριµένου
ταµείου του ΤΕΑΗΕ, διότι µένει να καταλήξουµε µετά απ' αυτήν τη
συνάντηση σε ό,τι αφορά τη συγχώνευση του συγκεκριµένου
ταµείου στο ΙΚΑ-ΤΕΑΜ. ∆εν έχουµε οριστική απόφαση, θα
προηγηθεί η συνάντηση, αλλά εντός των αµέσως προσεχών
ηµερών θα αποφασιστεί αν θα συγχωνευθεί η όχι.
Γιατί; Γιατί πρόκειται για ελλειµµατικό ταµείο. Ακούστε τα στοιχεία.
Το 1995 είχε πλεόνασµα δύο δισεκατοµµύρια εξακόσια εκατοµµύρια
(2.600.000.000), το 1996 είχε πλεόνασµα ένα δισεκατοµµύριο
διακόσια εκατοµµύρια (1.200.000.000) και το 1997 είχε έλλειµµα
εννιακόσια έντεκα εκατοµµύρια (911.000.000). Η δε αναλογιστική
µελέτη, που έγινε σχετικά, βγάζει ένα συνολικό έλλειµµα -ξέρετε ότι
οι αναλογιστικές µελέτες βέβαια γίνονται µε προοπτική
πεντηκονταετίας- διακοσίων σαράντα τεσσάρων δισεκατοµµυρίων
(244.000.000.000).
Οι συγκεκριµένοι ασφαλισµένοι του επικουρικού αυτού ταµείου που
προήλθαν από τη ∆ΕΗ, είχαν µε βάση την αρχική νοµοθεσία
δυνατότητα να διαλέξουν αν θα πήγαιναν στη ∆ΕΗ ή αν θα
παρέµεναν ή θα ενετάσσοντο σε αυτό το επικουρικό ταµείο. Την
επιλογή τους την έκαναν το 1975 και το 1977. 'Εκτοτε έχουν
περάσει είκοσι χρόνια. 'Αλλη δυνατότητα τώρα να αλλάξουν επειδή
τώρα το ταµείο έπαψε να δίνει -ακούστε- επικουρική σύνταξη
τετρακόσιες χιλιάδες δραχµές; ∆ιότι περί αυτού πρόκειται. Βεβαίως,
τώρα πια δεν δίνεται αυτό το ύψος επικουρικής σύνταξης. ∆εν
δίνεται διότι η αρχική νοµοθεσία προέβλεπε γι'αυτούς τους ειδικής
κατηγορίας, αν θέλετε, ασφαλισµένους ηλεκτροτεχνίτες της ∆ΕΗ ή
της Ολυµπιακής ότι οι συντάξεις τους δεν έβγαιναν µε βάση τις
συλλογικές συµβάσεις εργασίας, αλλά µε βάση τις κλαδικές
συλλογικές συµβάσεις. 'Οµως, αυτό οδηγούσε σε µία υπέρµετρη, αν
θέλετε, ευνοϊκή µεταχείριση γι'αυτούς έναντι των υπολοίπων.
Και σεις βεβαίως αναφέρεσθε, κύριε συνάδελφε, στην
ανταποδοτικότητα. ∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι είχαν και µεγαλύτερες
εισφορές, αφού είχαν και µεγαλύτερη µισθοδοσία, αλλά η
ανταποδοτικότητα που δεν είναι και το µόνο στοιχείο, στο χώρο της
κοινωνικής ασφάλισης -που δεν µπορεί να είναι και δεν πρέπει να
είναι- δεν ήταν και ποτέ ούτε στα πλαίσια αυτού του ταµείου ο
κανόνας.
Συνεπώς εύλογο µεν το ενδιαφέρον σας, αλλά δεν υπάρχει
περιθώριο για να αντιµετωπισθεί αυτή η επιθυµία που προκύπτει
από την ερώτησή σας, που είναι προφανώς και επιθυµία των
ηλεκτροτεχνιτών της ∆ΕΗ που είναι στο επικουρικό ΤΕΑΗΕ, δηλαδή
να τους δοθεί τώρα και πάλι η δυνατότητα να διαλέξουν άλλον
ασφαλιστικό φορέα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. ∆ηµήτρης
Πιπεργιάς έχει το λόγο για δύο λεπτά, ώστε να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή του.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, το θέµα είναι επίκαιρο και νοµίζω ότι σωστά
τέθηκε η επίκαιρη ερώτηση, αν µάλιστα πρόκειται, όπως είπε ο
κύριος Υπουργός, το ΤΕΑΗΕ σύµφωνα µε το µίνι ασφαλιστικό να
υπαχθεί στις διατάξεις ΙΚΑ-ΤΕΑΜ, δηλαδή να συγχωνευθεί µε το
ΙΚΑ-ΤΕΑΜ.
Και είναι επίκαιρο διότι προκύπτει µείζον θέµα, δηλαδή ακόµα
µεγαλύτερο θέµα να δοθεί αυτή η δυνατότητα επιλογής, κύριε
Υπουργέ, εάν µάλιστα υπάρξει συγχώνευση του ταµείου για τον
εξής λόγο: Οι εργαζόµενοι της ∆ΕΗ πράγµατι επέλεξαν δύο φορές,
αλλά µε συγκεκριµένους όρους επιλογής. Τους δινόνταν η
δυνατότητα να συγκρίνουν, αφού τους έλεγε θα πάρετε σύνταξη µε
αυτές τις προϋποθέσεις και µε αυτούς τους όρους από τον ένα
φορέα, θα πάρετε σύνταξη µε αυτούς τους όρους και προϋποθέσεις
από τον δεύτερο φορέα.
Με  βάση,  λοιπόν,  αυτές  τις  δυνατότητες,  έκαναν  επιλογή.
'Εκτοτε  όµως  και  ιδιαίτερα  τον  τελευταίο  καιρό  και  µάλιστα
µετά  την  έκδοση  του  προεδρικού  διατάγµατος  318/1996  έχουν
αλλάξει  άρδην  οι  όροι  υπολογισµού  των  συντάξεων  αλλά  και
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των προϋποθέσεων συνταξιοδότησης από το ΤΕΑΗΕ.
Κατά συνέπεια έχουν αλλοιωθεί, έχουν ανατραπεί οι όροι κάτω από
τους οποίους έκαναν την επιλογή τους. Πολύ δε περισσότερο θα
αλλάξουν οι όροι, θα είναι πιστεύω επί τα χείρω εάν υπάρξει
συγχώνευση του ΤΕΑΗΕ µε το ΙΚΑ-ΤΕΑΜ.
Απ'αυτήν την άποψη, εφόσον ισχύει ο νόµος για τις διαδοχικές
ασφαλίσεις, εφόσον ουσιαστικά οι επιβαρύνσεις των ταµείων από
µία συνταξιοδότηση κάτω από τους όρους και τις προϋποθέσεις του
βασικού ασφαλιστικού νόµου 2084 θα κατανέµονται µεταξύ των
διαφόρων ασφαλιστικών ταµείων, δε νοµίζω ότι υπάρχει πρόβληµα
να δοθεί πάλι -εν όψει µάλιστα αυτής της µεταβολής που µελετάται-
νέο δικαίωµα επιλογής που θα λύσει επιτέλους και το πρόβληµα
αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε δύο λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): ∆υο λόγια να προσθέσω µόνο στα στοιχεία που
έδωσα πριν ότι η σχέση ασφαλισµένου-συνταξιούχου είναι 1 προς
2,3.
∆ηλαδή πολύ κάτω -και επιδεινώνεται η σχέση αυτή στην
προοπτική- απ' αυτό που µπορεί να αντέξει ανταποδοτικά -που
είναι κατ' ελάχιστο, ένα προς τριάµισι- ένα ταµείο.
Η ανώτατη σύνταξη που δίνει το ταµείο αυτό τώρα -και
επαναλαµβάνω ότι πρόκειται για επικουρική σύνταξη- είναι
διακόσιες πενήντα δύο χιλιάδες επτακόσιες είκοσι τέσσερις
(252.724) δραχµές.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Να τους πάµε στη ∆ΕΗ τότε, που δίνει
ανώτατη σύνταξη εκατό χιλιάδες (100.000) δραχµές.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Βέβαια η µέση σύνταξη είναι εξήντα οκτώ χιλιάδες
επτακόσιες (68.700) δραχµές.
Σας δίνω αυτά τα στοιχεία, γιατί νοµίζω ότι σας ενδιαφέρουν κι
εσάς.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Βεβαίως µε ενδιαφέρουν, αλλά πιστεύω
ότι η ανώτατη σύνταξη του ταµείου είναι πολύ µικρότερη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Πιπεργιά, σας
παρακαλώ.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κοιτάξτε, εγώ σηµειώνω το εύλογο ενδιαφέρον σας
για µέρος των ασφαλισµένων σ' αυτό το επικουρικό ταµείο. Αυτά
που είπατε πριν, θα µπορούσαν να είναι βάσιµα, αν δεν υπήρχε µια
άλλη, πολύ σηµαντική, αρχή, πέραν της ανταποδοτικότητας, της
κοινωνικής αλληλεγγύης. ∆ηλαδή εσείς, ζητάτε τώρα να φύγει ένα
κοµάτι απ' αυτό το ταµείο και να του δώσουµε για τρίτη φορά τη
δυνατότητα να επιλέξει, για να πάει -επειδή τώρα η συγκυρία
µπορεί να το ευνοεί- στο ταµείο της ∆ΕΗ.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, την κοινωνική
αλληλεγγύη να τη δίνετε ευρύτερα και στα ειδικά ταµεία.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Εάν είχα το χρόνο, θα σας αποδείκνυα µε νούµερα
σταθερά ότι ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν έχετε το χρόνο,
κύριε Υπουργέ. Τα υπόλοιπα στο γραφείο σας.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Θα σας πω µόνο µια λέξη.
Από το 1982 µέχρι και σήµερα, κατ' έτος, αυξάνονται συνεχώς οι
δαπάνες για κοινωνική προστασία, µε εξαίρεση την τριετία 1990-
1993, όπου µειώθηκαν. Αυτό νοµίζω είναι µια απάντηση.
Ευχαριστώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Εδώ συµφωνούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ιωαννίδη.
Η τέταρτη υπ' αριθµόν 112/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού της Αριστεράς και της
Προόδου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε τον
έλεγχο στα δηµόσια έργα για την αποφυγή αποκλίσεων από τις
συµβατικές υποχρεώσεις, διαγράφεται κατόπιν απουσίας του
κυρίου Βουλευτή.
Επίσης η τέταρτη υπ' αριθµόν 101/6.11.98 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού της Αριστεράς
και της Προόδου κ. Μαρίας ∆αµανάκη προς τον Υπουργό
∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων βελτίωσης της
σωφρονιστικής πολιτικής για την αντιµετώπιση των ανήλικων
παραβατών, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.
Τρίτη είναι η υπ' αριθµόν 116/9.11.98 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Χαράλαµπου
Αγγουράκη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων επίλυσης των
προβληµάτων των νυχτερινών γυµνασίων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αγγουράκη έχει ως εξής:
"Το νυχτερινό σχολείο, που έδινε κάποια µορφωτικά και
επαγγελµατικά εφόδια σε όσους οι ταξικοί φραγµοί στη µόρφωση
και η ανάγκη βιοπορισµού οδηγούσε πρόωρα έξω από την
εκπαίδευση, σήµερα είναι από τα πρώτα θύµατα της εφαρµογής
των αντιεκπαιδευτικών νόµων.
Κι ενώ τα νυχτερινά γυµνάσια αναµένεται να παραµεριστούν από τα
ψευτοσχολεία "β' ευκαιρίας", ήδη οι εργαζόµενοι µαθητές του
λυκείου δεν µπορούν να αντέξουν στον εξεταστικό µαραθώνιο για
το απολυτήριο ή για τα πτυχία των ΤΕΕ, καθώς δεν έχουν ούτε την
οικονοµική δυνατότητα φροντιστηρίων, αλλά ούτε τη χρονική
δυνατότητα της περίφηµης "πρόσθετης διδακτικής στήριξης" και
επιπλέον υποµένουν το βάρος µιας επιπλέον µαθητικής χρονιάς.
Στερούνται όχι µόνο την ελπίδα εισαγωγής στην τριτοβάθµια
εκπαίδευση (που διατηρούσε ζωντανή µόνο το ειδικό ποσοστό
εισαγωγής στα ΤΕΙ), αλλά και την ελπίδα να αποκτήσουν και το
απολυτήριο του λυκείου.
Και οι µαθητές που µαζικά εγκαταλείπουν γι' αυτούς τους λόγους τα
εσπερινά λύκεια δεν έχουν καν την ελπίδα να αποκτήσουν µέσα
από την τεχνική εκπαίδευση ένα πτυχίο µε επαγγελµατικά εφόδια,
αφού τα πτυχία των ΤΕΕ είναι αποσυνδεδεµένα από επαγγελµατικά
δικαιώµατα και σε κάθε περίπτωση κατώτερα από το ∆ίπλωµα
Επαγγελµατικής Κατάρτισης, που παρέχουν µόνο τα ΙΕΚ.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός µετά τα παραπάνω, αν θα πάρει
κάποια µέτρα για την ενίσχυση της νυχτερινής εκπαίδευσης,
απαντώντας επιτέλους και στα αιτήµατα των νυχτερινών µαθητών,
που µέχρι τώρα βρίσκουν κλειστή την πόρτα του Υπουργείου".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.
Ανθόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, απαντώντας σε
όµοια ερώτηση χθες στη Βουλή είχα πει ότι µε το νέο εκπαιδευτικό
σύστηµα, που εισάγει η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, πραγµατικά
αναβαθµίζονται και τα εσπερινά λύκεια σε εσπερινά Ενιαία Λύκεια
και παύουν να είναι τα λύκεια ενός κατώτερου εκπαιδευτικού Θεού.
Και το αποδεικνύω ως εξής: Με το παλιό σύστηµα τα εσπερινά
λύκεια τετραετούς φοιτήσεως οδηγούσαν στην απόκτηση ενός
τίτλου και µόνον ενός τίτλου. 'Οποιος ήθελε να προχωρήσει στην
τριτοβάθµια εκπαίδευση έπρεπε οπωσδήποτε να υποστεί τη
δοκιµασία των φροντιστηρίων και να πετύχει στις Γενικές Εξετάσεις
σε ένα ποσοστό, το οποίο κατά µέσον όρο κυµαίνεται σε έναν προς
τέσσερις, δηλαδή ένας επιτυχών προς τέσσερις εξεταζοµένους.
Καµία ελπίδα δεν είχαν τα εργαζόµενα παιδιά, οι εργαζόµενοι
µαθητές των εσπερινών λυκείων -διότι ήταν αδύνατο να κάνουν
φροντιστήριο, εφόσον την ηµέρα εργαζόντουσαν και το βράδυ ήταν
στο λύκειο- να µπορέσουν να συµµετάσχουν στις Γενικές Εξετάσεις
και να προχωρήσουν στα πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ.
Με  το  νέο  σύστηµα  τα  εσπερινά  ενιαία  λύκεια  δίνουν  την
ευχέρεια  στα  εργαζόµενα  παιδιά  να  αποκτήσουν  ένα
απολυτήριο  λυκείου,  το  οποίο  αποτελεί  και  το  εισιτήριο  για  να
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εγγραφούν -και όχι να εξεταστούν προηγουµένως- στα τριτοβάθµια
ιδρύµατα, είτε ΑΕΙ είτε ΤΕΙ.
Ειδικότερα, υπάρχει µια ελαστικότερη αντιµετώπιση της
εκπαιδευτικής διαδικασίας για τους µαθητές, τους εργαζόµενους
µαθητές ηλικίας δεκαπέντε έως δεκαοκτώ ετών στα εσπερινά ενιαία
λύκεια. Είναι τετραετής η διάρκεια των σπουδών, είναι ολιγοτέρων
ωρών το πρόγραµµα κάθε ηµέρας -εδώ κάθε νύκτας- και είναι
λιγότερη και η διάρκεια της ώρας.
Ανακοινώσαµε και την εξεταστέα ύλη, η οποία βρίσκεται σε
ποσοστό 60% της διδακτέας ύλης και αυτό όχι για να
διευκολύνουµε µόνο τα πράγµατα, αλλά γιατί µε το νέο εκπαιδευτικό
σύστηµα δεν ενδιαφέρει ο όγκος των γνώσεων, αλλά η ποιότητα
αφοµοίωσης των γνώσεων και η ανάπτυξη κριτικής σκέψης των
µαθητών. 'Ετσι δίδεται η ευχέρεια και η ευκαιρία για πρώτη φορά
στα εργαζόµενα παιδιά του λυκείου µε απολυτήριο, που δεν
χρειάζεται να έχει και βαθµό δεκαοκτώ -παραδείγµατος χάρη µε
δέκα- να εισέλθουν χωρίς εξετάσεις σε ΑΕΙ και ΤΕΙ.
Αυτό δεν είναι υποβάθµιση, είναι αναβάθµιση, είναι ισοτίµηση και
εµείς επιµένουµε το απολυτήριο του ενιαίου εσπερινού λυκείου να
είναι ισότιµο, ισοδύναµο, ισάξιο µε το απολυτήριο του ηµερήσιου
λυκείου.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.Αγγουράκης έχει το
λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος
Υφυπουργός θα έπρεπε να είναι λίγο πιο προσεκτικός, πολύ
περισσότερο αν πάρει κανείς υπόψη του τον τοµέα για τον οποίο
του έχει αναθέσει η πολιτεία την ευθύνη.
Είναι Υφυπουργός Παιδείας. ∆εν µπορεί να λέγονται τέτοια
πράγµατα ειδικά από έναν Υφυπουργό Παιδείας ο οποίος, εν πάση
περιπτώσει, νοµίζω ότι έχει και µια αυξηµένη ευθύνη, αν θέλετε, για
την ειλικρίνεια, για τα πρότυπα των νέων, που ειδικά και γενικά
καλλιεργούνται στην κοινωνία µας.
Τι µας είπε ο κύριος Υφυπουργός; Στην ουσία επιβεβαίωσε το
κείµενο της ερώτησής µας. Το τεράστιο πρόβληµα, κύριε
Υφυπουργέ, αν δεν το έχετε καταλάβει µέχρι στιγµής, δεν είναι οι
µαθητές των νυχτερινών σχολείων να πάνε στα πανεπιστήµια. Οι
άνθρωποι αυτοί λόγω της κοινωνικής, της ταξικής τους θέσης, δεν
έχουν αυτήν την αυταπάτη. ∆υστυχώς, αυτή η καπιταλιστική
ελληνική κοινωνία της ΟΝΕ τους έχει απαλλάξει απ' αυτήν την
αυταπάτη και την ελπίδα. Το όνειρό τους ήταν να έχουν ένα χαρτί,
τουλάχιστον του νυχτερινού λυκείου.
Και ερχόσαστε εσείς να λέτε αυτά που είπατε πριν, ότι τα
αναβαθµίζετε και έτσι όλοι τους θα έχουν τη δυνατότητα να µπουν
στα πανεπιστήµια; ∆εν το θέλουν αυτό το πράγµα. Θέλουν ακριβώς
να αποδεσµευθεί η δυνατότητα να έχουν ένα χαρτί ότι έχουν
τελειώσει ένα λύκειο δεύτερης, τρίτης, πέµπτης κατηγορίας. Αυτό
τους απασχολεί, κύριε Υφυπουργέ. ∆εν ξέρω, αν το έχετε
καταλάβει.
Από τη στιγµή που θα περάσουν από πανελλήνιες εξετάσεις,
φεύγουν. Πήγατε σε κανένα εσπερινό σχολείο, να δείτε ποια είναι η
κατάσταση τώρα;
Εγώ δεν έχω γενική εικόνα, αλλά από τους υποψήφιους του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος στις νοµαρχιακές εκλογές
έµαθα ότι σε πολλά από τα νυχτερινά λύκεια των Αθηνών, ζήτηµα
είναι αν έχει µείνει το 30% των µαθητών που ήταν πέρυσι.
Το δεύτερο ζήτηµα για τις Σχολές Τεχνικής Εκπαίδευσης δεν το
αρνηθήκατε καν σε σχέση µε τα Ι.Ε.Κ. Μετά παραξενεύεστε, όταν
σας λέµε ότι η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση στη νυχτερινή
εκπαίδευση τροφοδοτεί τα φροντιστήρια και τα ιδιωτικά σχολεία;
Και κάτι τελευταίο. Αφού είναι τόσο ωραία τα πράγµατα και τόσο
εύκολα, γιατί δεν τους δέχεστε, κύριε Υφυπουργέ; Γιατί τους
αναγκάζετε και αυτούς να κάνουν διαδηλώσεις, να κάνουν πορείες,
να ξενυχτούν και να δέχονται και διάφορες πιέσεις κλπ.;
Να τους δεχθείτε, να τους εξηγήσετε και να τους πείσετε. ∆εν
νοµίζω να είναι τόσο αµόρφωτοι, ώστε να µην καταλαβαίνουν τι
τους λέτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ανθόπουλος έχει
το λόγο για δύο λεπτά για να απαντήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα αποφύγω, κύριε Πρόεδρε, να σχολιάσω τα
σχόλια για την προσωπικότητά µου και για την ιδιότητά µου από τον
κύριο συνάδελφο. ∆εν ξέρω εγώ εάν επαξίως είµαι Υφυπουργός
Εθνικής Παιδείας, αλλά τουλάχιστον ξέρω τι λέω και ξέρω τι γράφω.
Ο κ. Αγγουράκης λέει ότι µε το παλιό σύστηµα είχαν µια ελπίδα
αυτά τα παιδιά, να πάνε τουλάχιστον στα Τ.Ε.Ι. Εµείς αυτήν την
ελπίδα την ανοίγουµε και λέµε να πάνε και σε Α.Ε.Ι. και σε Τ.Ε.Ι.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Με πανελλήνιες, όµως.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Μα, κύριε Υπουργέ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Πάψετε να φωνασκείτε.
Κύριε Πρόεδρε, επιτέλους, µήπως είναι η ερώτηση της κ. Αράπη;
∆εν ξέρω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, µη
διακόπτετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Μην υπεισέρχεστε στην ερώτηση άλλου
συναδέλφου τουλάχιστον.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Μα, κύριε Υπουργέ, χθες το
βράδυ είχαν γενική συνέλευση και µου είπαν ότι έχουν διαφορετικά
µαθήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, να µη
γράφεται τίποτα στα Πρακτικά, από όσα λέει η κ. Αράπη-
Καραγιάννη.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κρατήστε το χρόνο µου, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Θα έχετε χρόνο, κύριε
Υπουργέ.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Πρώτα-πρώτα, κύριε Αγγουράκη, κάνετε µία
σύγχυση.'Αλλο εσπερινό Γυµνάσιο και Λύκειο και άλλο Σχολεία
∆εύτερης Ευκαιρίας. Το εσπερινό Γυµνάσιο και το εσπερινό Λύκειο
είναι για εργαζόµενους µαθητές, ηλικίας δώδεκα έως δεκαπέντε
ετών στο Γυµνάσιο και από δεκαπέντε έως δεκαοκτώ στο Λύκειο.
Τα Σχολεία της ∆εύτερης Ευκαιρίας είναι γι'αυτούς οι οποίοι έπεσαν
θύµατα της σχολικής αποτυχίας και για οποιονδήποτε λόγο
αποµακρύνθηκαν, είτε από το ∆ηµοτικό είτε από το Γυµνάσιο και
δεν µπόρεσαν να πάρουν έναν τίτλο της Υποχρεωτικής
Εκπαίδευσης.
Η χώρα µας, πρωτοπορώντας στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης -εσείς δεν την αναγνωρίζετε, δεν έχει σηµασία, εµείς εκεί
ανήκουµε και προχωρούµε- ίδρυσε σχολεία δεύτερης ευκαιρίας -
ξεκινά από φέτος- για να µπορέσουν αυτοί οι άνθρωποι, που είναι
εργαζόµενοι µεγαλύτερης των δεκαοκτώ ετών ηλικίας, να
συµµετάσχουν σε ειδικά προγράµµατα, για να λάβουν έναν τίτλο
υποχρεωτικής εκπαίδευσης.
Αν όµως θέλουµε σε αυτόν τον τόπο οι τίτλοι να έχουν αντίκρισµα,
πρέπει να δεχθούµε ότι δια της εγγραφής δεν σηµαίνει ότι
αυτοµάτως πρέπει να λαµβάνεις και έναν τίτλο και ότι η φοίτηση
σώνει και καλά πρέπει να σηµαίνει και αποφοίτηση.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Αφού γίνονται εξετάσεις.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων):'Οσοι θέλουν τίτλο Λυκείου, να ξέρουν ότι
αποκτούν εισιτήριο για την τριτοβάθµια εκπαίδευση.'Οσοι θέλουν
έναν  τίτλο  για  να  αποδεικνύουν  ότι  γνωρίζουν  γράµµατα,  ο
τίτλος  του  Γυµνασίου  είναι  αρκετός.  Αλλά  υπάρχει  και  ο  τίτλος
της  Τεχνικής  Επαγγελµατικής  Εκπαίδευσης,  ο  οποίος  χορηγείται
σε    δύο    επίπεδα,    δευτέρου    και    τρίτου    επιπέδου,    και    ο
οποίος    µε  µία  µαθητεία    οδηγεί    σε    βελτίωση    της    θέσης
του    κατόχου    του    τίτλου  στο  χώρο  της  εργασίας
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του.
Εποµένως, όταν γράφουµε κάποια πράγµατα, να ξέρουµε τι
εννοούν και πού οδηγούν αυτά τα πράγµατα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Πάντως, µε επιβεβαιώσατε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση µε ιδιαίτερη
ευαισθησία πλησίασε το χώρο των εργαζοµένων µαθητών που
φοιτούν στα εσπερινά λύκεια και έχουν γίνει επανειληµµένες
συναντήσεις, κύριε Αγγουράκη, στο γραφείο µου µε πάρα πολλούς
µαθητές και µε σχολεία. Αλλά δεν µπορεί ο Υφυπουργός ή ο
Υπουργός να βλέπουν ένα-ένα µαθητή και ένα-ένα σχολείο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Ποιος σας ζήτησε κάτι τέτοιο; Τους
εκπροσώπους σας να βλέπουν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων):
'Εχουµε επιτελική δουλειά, έχουµε συνεργάτες και συµβούλους,
που ασχολούνται µε αυτό το θέµα και αντιµετωπίζονται όλα τα
προβλήµατα µε ιδιαίτερη ευαισθησία και όχι µε κραυγές, όπως τα
αντιµετωπίζετε εσείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Υπουργέ.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τι φωνάζετε κυρία
Αράπη; Tώρα πρόκειται να συζητηθεί η δική σας ερώτηση.
Πέµπτη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 107/9.11.98 της
Βουλευτού του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής
Αράπη-Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για
αναβάθµιση των ελληνόγλωσσων σχολείων του εξωτερικού.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Καραγιάννη είναι η ακόλουθη:
"Αυτήν τη στιγµή γίνονται καταλήψεις των Προξενείων Μονάχου και
Στουτγκάρδης.
Αιτία η συρρίκνωση της παρεχόµενης εκπαίδευσης των
Ελληνοπαίδων του εξωτερικού και οι αναξιοκρατικές επιλογές
προσώπων στα γραφεία Συµβούλων Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης
και Συµβούλων ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Στουτγκάρδης.
Οι γονείς κάνουν έκκληση για άµεση απόσπαση δασκάλων και
καθηγητών, για να λειτουργήσουν τα σχολεία.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πρώτον, τι προτίθεται να κάνει, για να σταµατήσει η διάλυση των
ελληνόγλωσσων σχολείων του εξωτερικού;
∆εύτερον, πώς θα αναβαθµισθεί η λειτουργία των σχολείων, ώστε
τα Ελληνόπουλα της διασποράς να µη χάσουν την επαφή µε τη
γλώσσα και να διατηρήσουν την εθνική τους ταυτότητα;".
Ο Υφυπουργός Παιδείας κ. Ανθόπουλος έχει το λόγο.
'Εχετε την τιµητική σας, κύριε Υφυπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κάθε µέρα, δυστυχώς, είναι εποχιακό φαινόµενο.
Κύριε Πρόεδρε, η προηγούµενη πολιτική ηγεσία στο Υπουργείο

Παιδείας είχε την πρόνοια να προχωρήσει σε ένα µεταρρυθµιστικό,
ριζοσπαστικό νόµο, τον 2413/96, για να αντιµετωπίσει µε µία
σύγχρονη αντίληψη και µε βάση τις νέες πραγµατικότητες που
διαµορφώνονται στην οικουµένη, το θέµα της εκπαίδευσης
Ελληνοπαίδων εξωτερικού.
Πάνω σε αυτόν το νόµο συνεχίζει και η σηµερινή πολιτική ηγεσία
του ΥΠΕΠΘ και η Κυβέρνηση την πολιτική αναδιάρθρωσης,
αναµόρφωσης και αναβάθµισης των σπουδών Ελληνοπαίδων
εξωτερικού. Συγκεκριµένα, στα πλαίσια αυτής της προσπάθειας
οργανώθηκε από το Πανεπιστήµιο Κρήτης, µε επικεφαλής τον κ.
∆αµανάκη, ένα τριετές πρόγραµµα "Παιδεία Οµογενών", το οποίο
ολοκληρώνεται το 1999. 'Ηδη έχει προσφέρει καρπούς µε τα
καινούρια βιβλία και αυτό ακριβώς το πρόγραµµα είναι εκείνο που
θα αναδιαρθρώσει τις µορφές της παρεχόµενης εκπαίδευσης στο
εξωτερικό, µε βασικό στόχο την ποιοτική βελτίωσή του.
Στα πλαίσια της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης και της λειτουργίας
και των ελληνικών λυκείων εξωτερικού, ως ενιαίων λυκείων, έχουν
ήδη γίνει ειδικά σεµινάρια για όλους τους εκπαιδευτικούς στις
περιοχές και πόλεις Στουτγκάρδης, Μονάχου, Βούπερταλ και
Καϊρου. Στα πλαίσια της ίδιας πολιτικής, για να λειτουργήσουν
σωστά ως ενιαία λύκεια, τα λύκεια του παρελθόντος, έχουµε κάνει
συµπτύξεις έξι λυκείων της Γερµανίας όλο και όλο, που είχαν µικρό
αριθµό µαθητών, δεκαεπτά µε είκοσι, προκειµένου να µπορέσουν
µετά τη σύµπτυξή τους µε γειτονικά να εφαρµόσουν τα
προγράµµατα του ενιαίου λυκείου µε τα µαθήµατα της επιλογής.
Ως προς το θέµα του προσωπικού. Το προσωπικό που έχει
αποσπαστεί και το οποίο διαρκώς αποσπάται, όπου προκύπτουν
κενά, υπερκαλύπτει τις ανάγκες λειτουργίας των σχολικών
µονάδων. Θα ήθελα να αναφέρω χαρακτηριστικά ότι στην ίδια
περιοχή, Βάδης-Βιρτεµβέργης για παράδειγµα, όπου παρατηρείται
µία γκρίνια και µία αναστάτωση, απειλήθηκαν καταλήψεις, αλλά δεν
έγιναν οι καταλήψεις και δεν έγιναν διότι πήγε αντιπροσωπεία του
Υπουργείου Παιδείας επί τόπου και όταν διαπιστώθηκε ποια είναι η
αληθινή εικόνα, όλοι τα µάζεψαν και έφυγαν.
∆ίνω ένα συγκριτικό στοιχείο, ότι στην ίδια περιοχή Βάδης -
Βιρτεµβέργης, και θα καταθέσω και τον σχετικό πίνακα, οι Ιταλοί, οι
Πορτογάλοι και οι Ισπανοί διαθέτουν υποτριπλάσιο προσωπικό
εκπαιδευτικό για τον ίδιο αριθµό µαθητών.
Συγκεκριµένα η Ελλάδα για τέσσερις χιλιάδες διακόσιους ογδόντα
επτά (4287) µαθητές, κύριε Πρόεδρε, διαθέτει εκατόν εξήντα οκτώ
(168) εκπαιδευτικούς. Η Ιταλία µε έντεκα χιλιάδες ενιακόσιους
δεκαπέντε (11.915) µαθητές, διαθέτει εκατόν τριάντα δύο (132)
εκπαιδευτικούς. Η Πορτογαλία για δύο χιλιάδες εκατόν τριάντα τρεις
(2133) µαθητές, διαθέτει µόνο τριάντα ένα (31) δασκάλους. Και η
Ισπανία για χίλιους εκατόν ογδόντα οκτώ (1188) µαθητές διαθέτει
µόνο δεκαπέντε (15) δασκάλους.
Το Υπουργείο Παιδείας, εποµένως, εδώ δεν επιδεικνύει τσιγκουνιά
και δεν επιδιώκει εξοικονόµηση, τουλάχιστον, όµως, επιδιώκει την
αποφυγή της σπατάλης που οφείλουµε όλοι να κάνουµε.
(Στο  σηµείο  αυτό  ο  Υφυπουργός  Εθνικής  Παιδείας  και
Θρησκευµάτων  κ.  Ιωάννης  Ανθόπουλος  καταθέτει  για  τα
Πρακτικά  τον  προαναφερθέντα  πίνακα,  ο  οποίος  έχει  ως  εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Καραγιάννη έχει το
λόγο για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτηση.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
τονίσω ότι ένα εκατοµµύριο παιδιά γυρνάνε ανά τον κόσµο -έχουµε
δεκαεπτά εκατοµµύρια οµογενείς- και αυτήν τη στιγµή αφήνουµε την
ελληνική εκπαίδευση και τον ελληνικό πολιτισµό να πάει χαµένος.
'Οπως επισηµάνθηκε, κύριε Υπουργέ, στη σχετική ηµερίδα που
έγινε το καλοκαίρι από το ΙΣΤΑΜΕ και τον τοµέα Αποδήµου
Ελληνισµού του ΠΑ.ΣΟ.Κ., τα ελληνικά σχολεία οδηγούνται µε
µαθηµατική ακρίβεια σε λουκέτο.
Επίσης, είπατε, κύριε Υπουργέ, ότι συρρικνώσατε τάξεις των
δεκαεπτά µε είκοσι µαθητών. Πόσους τους κάνατε; Τριάντα πέντε
και πενήντα; Φαντασθείτε δε, ότι τα παιδιά αυτά είναι στο εξωτερικό
και δεν έχουν την ίδια επίδοση και τον ίδιο τρόπο µάθησης της
ελληνικής γλώσσας και της αφοµοίωσης των µαθηµάτων όπως εδώ
στην Ελλάδα.
Μας είπατε, λοιπόν, τώρα ότι τις τάξεις των δεκαεπτά µε είκοσι
µαθητών τις κάνατε τριάντα πέντε µε πενήντα. Γιατί όµως έστειλαν
οι γονείς της Βιρτεµβέργης χαρτί σε µας ότι έκαναν κατάληψη και
ζητούσαν είκοσι πέντε δασκάλους και δώδεκα καθηγητές;
Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να γίνει ένα νοικοκύρεµα στα σχολεία
αυτά. Γίνεται µία προπαγάνδα στα σχολεία του εξωτερικού για
χαµένες ευκαιρίες, για σχολεία γκέτο, για ανίκανους καθηγητές, για
αγράµµατα παιδιά, για δήθεν αδιέξοδο στα ελληνόγλωσσα σχολεία,
σε συνδυασµό µε την πολυδιαφηµισµένη ανωτερότητα των
γερµανικών σχολείων κλπ. 'Ετσι τα παιδιά δεν πηγαίνουν στα
ελληνικά σχολεία. Και µάλιστα κατήγγειλαν µε ανοιχτή επιστολή, την
οποία έχετε και εσείς, κύριε Υπουργέ, οι καθηγητές της Γερµανίας
ότι αυτήν τη στιγµή σε σχολεία ελληνικά και γερµανικά διδάσκεται η
γεωγραφία της Ελλάδος και τα Σκόπια ονοµάζονται "Μακεδονία".
Θα πρέπει άµεσα, κύριε Υπουργέ, γι' αυτό το γεγονός το Υπουργείο
Παιδείας να κάνει µία παρέµβαση. ∆εν µπορούµε να αφήνουµε τους
Γερµανούς να διδάσκουν την ελληνική γεωγραφία και τα Σκόπια να
τα ονοµάζουν "Μακεδονία". Θα πρέπει να είµαστε
ευαισθητοποιηµένοι, όσον αφορά τα παιδιά αυτά, να µη γίνουν
Ελληνογερµανοί και να µην έρχονται στην Ελλάδα µόνο για
τουρισµό. Θα πρέπει εµείς να δώσουµε πολύ µεγάλη σηµασία στα
Ελληνόπουλα αυτά της τρίτης και τέταρτης γενιάς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Η επιδίωξη της αναβάθµισης της ελληνόφωνης
εκπαίδευσης των ελληνοπαίδων εξωτερικού πραγµατικά στοχεύει
στην εκµάθηση της ελληνικής γλώσσας, στη γνώση του ελληνικού
πολιτισµού, στη διατήρηση της ελληνικής ταυτότητας.
Αυτό είναι δεδοµένος στόχος. Αυτός βέβαια ήταν στόχος και στο
παρελθόν, αλλά έχει σηµασία πώς εξυπηρετείται σήµερα αυτός ο
στόχος µε τα νέα δεδοµένα που επικρατούν ανά τον κόσµο. Γι' αυτό
ακριβώς και παραπέµπω την αγαπητή συνάδελφο στα πορίσµατα
και τις µελέτες και τα αποτελέσµατα της επιτροπής ∆αµανάκη, για
να λάβει γνώση πού οδηγεί αυτή η νέα προσπάθεια του
Υπουργείου Παιδείας.
'Εχω καταθέσει στα Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε, και έναν πίνακα που
αναφέρεται στα λύκεια, τα οποία προέκυψαν από συγχώνευση και
που έχουν ένα δεδοµένο αριθµό µαθητών σήµερα. Για φαντασθείτε
µετά από σύµπτυξη το Λύκειο Heilbronn, για παράδειγµα, έχει
είκοσι τρεις µαθητές, η Α' τάξη τέσσερις, η Β' τάξη επτά και η Γ' τάξη
δώδεκα. Και δεν ήθελαν να γίνει ούτε καν αυτή η σύµπτυξη.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: 'Αρα φεύγουν από τα ελληνικά

σχολεία και πηγαίνουν στα γερµανικά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αν δεν γίνει η σύµπτυξη λυκείων, που µας
αποδίδουν ένα αριθµό είκοσι τριών µαθητών και µε τις τρεις τάξεις,
να πάρει η ευχή, είναι δυνατόν να κάνεις σοβαρή ελληνόγλωσση
εκπαίδευση εξωτερικού και να εφαρµόσεις ένα πρόγραµµα, όχι
ενιαίου λυκείου αλλά και απλού λυκείου;
Να σας πω ένα άλλο παράδειγµα. Το Βιζµπάντεν. Πρώτη τάξη 0
µαθητές, δευτέρα τάξη: δεκατρείς (13) µαθητές, τρίτη τάξη δεκαεπτά
(17) µαθητές, σύνολο τριάντα (30) µαθητές. Επιβάλλεται η
σύµπτυξη.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ-ΑΡΑΠΗ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Τι δείχνει αυτό, κύριε Υπουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, έλεος πια!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ-ΑΡΑΠΗ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Τι δείχνει αυτό; 'Οτι εφόσον δεν
υπάρχουν παιδιά στην πρώτη τάξη, δεν θα υπάρχουν στη συνέχεια
και στις άλλες τάξεις, οπότε θα κλείσουν τα σχολειά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): 'Οσο και αν φωνάζετε, κυρία συνάδελφε, δεν
µπορείτε να διαγράψετε αυτήν την πραγµατικότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρία Καραγιάννη, έχει
καταντήσει όταν συζητείται επίκαιρη ερώτησή σας να διεξάγεται
αυτός ο διάλογος. Αν είναι δυνατόν!
ΒΑΣΙΛΙΚΗ-ΑΡΑΠΗ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Μα, τα λέει στη δευτερολογία
του, κύριε Πρόεδρε. Να τα πει αυτά τα στοιχεία στην πρωτολογία
του ο κύριος Υπουργός, για να του απαντήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Να επαναλάβετε την
ερώτηση σας, κυρία Καραγιάννη.
Ολοκληρώστε, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Τελειώνω, µε µια κουβέντα, κύριε Πρόεδρε.
Απειλήθηκε κατάληψη του προξενείου της Στουτγκάρδης, διότι
στους τέσσερις χιλιάδες διακόσιους ογδόντα επτά (4.287) µαθητές
υπήρχαν εκατόν εξήντα οκτώ (168) δάσκαλοι. Πλεονάζοντες εξήντα
οκτώ (68). Εγώ λέω πλεονάζοντες µόνον 68, αν και θα ήταν
περισσότερος ο αριθµός, γιατί η Ιταλία µε δώδεκα χιλιάδες (12.000)
µαθητές, έχει µόνον εκατόν τριάντα δύο (132) δασκάλους. Αλλά, εν
πάση περιπτώσει, είπαµε, βρε παιδιά, να κάνουµε λίγη οικονοµία -
να µην κάνουµε σπατάλη- να γυρίσουν πίσω κάποιοι. Και αφήσαµε
εκατόν σαράντα ένα (141) φέτος, από τους εκατόν εξήντα οκτώ
(168) και απειλήθηκε κατάληψη. Τώρα το ποιος την υποκινεί και σε
τι σκοπεύει, ε, ο νοών νοείτω.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε κι εµείς
τον κύριο Υπουργό.
Ο συνάδελφος κ. Τζιτζικώστας ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας
του στο εξωτερικό.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Βουλή ενέκρινε.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. Πριν
εισέλθουµε στην ηµερησία διάταξη νοµοθετικής εργασίας, θα
διακόψουµε για πέντε λεπτά.

(∆ Ι Α Κ Ο Π Η)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Προχωρούµε στη συζήτηση επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
"Οργάνωση του τοµέα παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών και
άλλες διατάξεις".
Το νοµοσχέδιο έχει πέντε κεφάλαια και θα πρέπει να ολοκληρωθεί η
συζήτησή του την προσεχή Τρίτη. Θα ήθελα τη γνώµη των
εισηγητών πάνω στο ποια κεφάλαια θα πρέπει να προτάξουµε για
τη σηµερινή συζήτηση.
Ο κ. Κίρκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το νοµοσχέδιο έχει πέντε
κεφάλαια και είκοσι εννέα άρθρα. Νοµίζω ότι το πρώτο και το
δεύτερο κεφάλαιο µπορούν να συζητηθούν σήµερα και στη
συνεδρίαση της Τρίτης να συζητηθούν όλα τα υπόλοιπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι η
κανονική νοµοθετική εργασία θα πρέπει να γίνεται µε το να
συζητούνται τα άρθρα ένα-ένα µε τη σειρά τους. Αλλά, κατ'
οικονοµίαν, συµφωνούµε κι εµείς να συζητηθούν σήµερα τα δύο
κεφάλαια και τα υπόλοιπα στη συνεδρίαση της Τρίτης. Αλλά θα
ήθελα, µε την ευκαιρία αυτή, κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Με συγχωρείτε, κύριε
Γκελεστάθη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τροπολογίες;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Υπάρχει το ενδεχόµενο να φέρουµε µέχρι την
Τρίτη, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι µέχρι την Τρίτη.
Τουλάχιστον τη ∆ευτέρα το πρωί να τις καταθέσετε, αν έχετε,
προκειµένου να λάβουν γνώση οι κύριοι Βουλευτές.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει το ενδεχόµενο να
υπάρξουν µία- δύο τροπολογίες. Μέχρι τη ∆ευτέρα θα τις
καταθέσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς.
Συνεχίστε, κύριε Γκελεστάθη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, βλέπετε η
προσπάθειά σας, η νοµοθετική εργασία να γίνεται κανονικά, πάλι
από την Κυβέρνηση δεν βοηθιέται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εάν µας φέρει το πρωί
τη ∆ευτέρα, θα ξέρουµε την Τρίτη εάν θα µας φάει ώρες η
τροπολογία αυτή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να
σας πω, είναι ένα νοµοσχέδιο που έρχεται στη Βουλή ύστερα από
πέντε χρόνια, που είναι το ΠΑΣΟΚ στην κυβέρνηση και περίπου
δυόµισι χρόνια η παρούσα Κυβέρνηση των εκσυγχρονιστών. ∆εν
µπορούσαν να προβλεφθούν τα θέµατα αυτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τέλος πάντων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Και το νοµοσχέδιο αυτό, κύριε
Πρόεδρε, έχει ηµεροµηνία καταθέσεως από τις 30 Σεπτεµβρίου. Θα
µπορούσε να προβλεφθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οπως ξέρετε, διότι
διευθύνατε τοµείς και πολύ δύσκολους µάλιστα στο παρελθόν, ο
Υπουργός µέχρις της δωδεκάτης µπορεί να φέρει µία τροπολογία.
Λοιπόν, είναι θετικό το ότι έχει περιορισθεί ο αριθµός των
τροπολογιών και ο Υπουργός µας λέει, µέχρι τώρα δεν έχει καµία
τροπολογία, ότι αν φέρει τροπολογίες, θα τις φέρει νωρίς το πρωί τη
∆ευτέρα, ώστε να είµεθα ενήµεροι και εγώ και εσείς, για να δούµε
την Τρίτη το βράδυ πώς θα πάει η συνεδρίασή µας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Πάντως στη γενικότερη προσπάθειά
σας, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να σας πω, να επαναλάβετε µε

επιστολή σας προς τους κυρίους Υπουργούς, η νοµοθετική εργασία
να γίνεται µε µια τάξη και ιδίως τα νοµοσχέδια που έρχονται να
επαναλαµβάνουν τις ισχύουσες διατάξεις που δεν καταργούνται,
ώστε να είναι ένα ενιαίο κωδικοποιηµένο κείµενο και οι απλοί
πολίτες να µπορούν να ενηµερώνονται για τις κείµενες διατάξεις µε
κάποια ευχέρεια.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είναι µια καλή σκέψη,
πράγµατι, αυτή η οποία χρειάζεται όµως και συνταγµατική
πρόβλεψη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Ναι. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Κωστόπουλε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Είµαι ειδικός αγορητής από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας και θα ήθελα να µου δώσετε για µισό λεπτό το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Το νοµοσχέδιο χωρίζεται σε πέντε κεφάλαια, είναι πέντε
ενότητες θα έλεγα, τέσσερις στην ουσία, αλλά επειδή είναι πέντε τα
κεφάλαια, θα παρακαλούσα και το Προεδρείο και τους
συναδέλφους, παρ'ότι είναι γνωστή η θέση µας για κατ' άρθρον
συζήτηση, ώστε να µπορούµε να βοηθάµε περισσότερο, να
συζητηθεί το νοµοσχέδιο κατά κεφάλαιο. Μπορεί να συζητηθούν
σήµερα δύο ή τρία, δεν έχει καµία σηµασία αυτό, να µην το
προσδιορίσουµε από τώρα. Μπορεί να πάει και παραπέρα και
τέταρτο κεφάλαιο, δεν ξέρω, και να µείνουν τα λιγότερα για την
Τρίτη. Αλλά να ξεκινήσουµε χωρίς προϋπόθεση προαπαιτούµενα
ότι θα συζητήσουµε σήµερα τα δύο ή τα τρία. Να πάµε ένα ένα τα
κεφάλαια. Αυτή είναι η δική µου άποψη.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Βλέπετε ότι είναι
ενδεχόµενο να συζητήσουµε και το τρίτο κεφάλαιο σήµερα;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Το τρίτο, δεν ξέρω ανάλογα µε τη συµµετοχή των
Βουλευτών. ∆εν µπορεί κανένας να το προβλέψει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λοιπόν, ας
προχωρήσουµε µε µια ενότητα τα δύο πρώτα κεφάλαια και αν
έχουµε χρόνο, πάµε στο τρίτο. ∆ιότι προφανώς την Τρίτη θα
υπάρξει ίσως και κάποιο προβληµα µε την κυκλοφορία. Κύριε
Γκελεστάθη, εσείς τα ξέρετε καλύτερα από εµάς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Οπως αποφασίσετε εσείς, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λοιπόν, προχωρούµε µε
την πρώτη ενότητα, τα δύο πρώτα κεφάλαια σήµερα. Αν έχουµε
χρόνο, πάµε στο τρίτο κεφάλαιο και συνεχίζουµε µε τα υπόλοιπα
την Τρίτη σε µία ενότητα και χωριστά τις τροπολογίες, τις οποίες ο
Υπουργός παρακαλείται µέχρι το πρωί τη ∆ευτέρα να τις καταθέσει
για να τις έχουµε για ενηµέρωση.
Αν έχετε επί των άρθρων, που θα συζητηθούν, κάποιες
αναδιατυπώσεις-βελτιώσεις, κύριε Υπουργέ, να τις πείτε τώρα, για
να τις έχουν υπόψη τους οι συνάδελφοι.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, έχουµε µία καλύτερη διατύπωση
από τη νοµοπαρασκευαστική επιτροπή. Αναδιατυπώσεις είναι στην
πραγµατικότητα.
Στο άρθρο 7 παράγραφος 4 περίπτωση ιβ'. Αναδιατυπώνουµε το
άρθρο ως εξής:
"Μεριµνά ώστε οι διαδικασίες διερεύνησης των παραπόνων των
χρηστών να είναι διαφανείς, απλές και ανέξοδες, ιδιαίτερα στις
περιπτώσεις απώλειας, κλοπής, φθοράς ή µη τήρησης των
ποιοτικών προδιαγραφών της ταχυδροµικής υπηρεσίας,
εξασφαλίζει τη δίκαιη και ταχεία επίλυση των διαφορών και
προβλέπει, σε διακαιολογηµένες περιπτώσεις, την καθιέρωση
συστήµατος επιστροφής χρηµάτων ή και αποζηµίωσης".
Η ουσιώδης διαφορά είναι ότι δεν αναφέρεται πλέον "η διερεύνηση",
αλλά "οι διαδικασίες διερεύνησης" και προσαρµόζονται οι τις
διατυπώσεις των ρηµάτων στη συνέχεια.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Ποιά διάταξη είναι αυτή, κύριε
Υπουργέ;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Είναι στο άρθρο 7, παράγραφος 4, περίπτωση ιβ'.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Περίπτωση ιβ', δεν υπάρχει, κύριε
Υπουργέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Πώς δεν υπάρχει, κύριε συνάδελφε; Μπροστά µου
έχω το νοµοσχέδιο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Για το άρθρο 6 προφανώς,
περίπτωση ιβ'.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): 'Οχι, κύριε συνάδελφε. 'Αρθρο 7, παράγραφος 4,
περίπτωση ιβ'. Αναφέροµαι στο κείµενο που έχουµε στη Βουλή
µπροστά µας. Είναι α', β', γ', δ' και φθάνει στο ιβ'. 'Ισως να µην το
έχετε δει, γιατί είναι µεγάλη η παράγραφος.
Η διαφορά, επισηµαίνω και πάλι, είναι ότι η νοµοπαρασκευαστική
επιτροπή προτείνει ότι πρέπει να λέµε "οι διαδικασίες διερεύνησης"
και όχι απλώς "η διερεύνηση". Στη συνέχεια προσαρµόζονται και τα
ρήµατα.
Επίσης, το άρθρο 7, παράγραφος 4 πάλι, περίπτωση ιστ',
αναδιατυπώνεται ως εξής:
"Μετά από καταγγελία της αρµόδιας αρχής ή τρίτων ή και
αυτεπαγγέλτως καλεί όσους παραβαίνουν τους κανόνες άσκησης
ταχυδροµικών δραστηριοτήτων να συµµορφωθούν προς τους
κανόνες αυτούς και επιβάλλει τα διοικητικά πρόστιµα που
προβλέπονται στην παράγραφο 1, περιπτώσεις α' και β' του
άρθρου 25" -και όχι του άρθρου 24 που γράφει το κείµενο- "του
παρόντος".
Κύριε Πρόεδρε, δεν έχω άλλη αναδιατύπωση στα κεφάλαια Α' και
Β'. Για το υπόλοιπο του νοµοσχεδίου έχω κάποιες άλλες
αναδιατυπώσεις, αλλά θα τις αναφέρω, όταν έρθουµε στη συζήτηση
αυτή.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Αναστάσιος Μαντέλης καταθέτει για τα Πρακτικά τις
προαναφερθείσες τροποποιήσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
"Τροποποιήσεις στο Ν/Σ για την Ταχυδροµική αγορά µε βάση τις
γραπτές παρατηρήσεις της ΚΕΝΕ
1. 'Αρθρο 7 παρ.4 περίπτ. ιβ'. Η πρώτη περίοδος αντικαθίσταται ως
εξής:
"Μεριµνά, ώστε οι διαδικασίες διερεύνησης των παραπόνων των
χρηστών να είναι διαφανείς, απλές και ανέξοδες ιδιαίτερα στις
περιπτώσεις απώλειας, κλοπής, φθοράς ή µη τήρησης των
ποιοτικών προδιαγραφών της ταχυδροµικής υπηρεσίας,
εξασφαλίζει τη δίκαιη και ταχεία επίλυση των διαφορών και
προβλέπει, σε δικαιολογηµένες περιπτώσεις, την καθιέρωση
συστήµατος επιστροφής χρηµάτων ή και αποζηµίωσης.
2. 'ΑΡθρο 7 παρ.4 περίπτ. ιστ'. Αντικαθίσταται ως εξής:
"Μετά από καταγγελία της αρµόδιας αρχής ή τρίτων ή και
αυτεπαγγέλτως καλεί, όσους παραβαίνουν τους κανόνες άσκησης
ταχυδροµικών δραστηριοτήτων, να συµµορφωθούν προς τους
κανόνες αυτούς και επιβάλλει τα διοικητικά πρόστιµα που
προβλέπονται στην παράγραφο 1 περιπτώσεις α' και β' του άρθρου
25 του παρόντος")
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.
Ο κ. Κίρκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το πρώτο κεφάλαιο του
νοµοσχεδίου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών, που
κουβεντιάζουµε, περιλαµβάνει γενικές διατάξεις και έχει πέντε
άρθρα.
Στο άρθρο 1 ορίζεται ότι σκοπός του σχεδίου νόµου είναι η
οργάνωση του τοµέα παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών, η
θέσπιση κανόνων λειτουργίας του, καθώς και ο ορισµός βασικών
εννοιών για την εφαρµογή των διατάξεων αυτού του νοµοσχεδίου,
σύµφωνα µε την 97/67 οδηγία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Στο άρθρο 2 καθορίζεται το πεδίο εφαρµογής των διατάξεων του
νοµοσχεδίου αυτού. Περιλαµβάνει κάθε µορφής δραστηριότητα των

δηµοσίων και ιδιωτικών φορέων στον τοµέα παροχής
ταχυδροµικών υπηρεσιών, όχι, όµως και τα αυτοτελή δίκτυα των
ελληνικών Ενόπλων ∆υνάµεων, καθώς και την αλληλογραφία του
ελληνικού ή άλλου κράτους.
Στο άρθρο 3 περιέχονται γενικές αρχές για την παροχή
ταχυδροµικών υπηρεσιών, η τήρηση των οποίων είναι απαραίτητη
για την εύρυθµη λειτουργία της ταχυδροµικής αγοράς, όπως για τον
υγιή ανταγωνισµό των επιχειρήσεων και τη διασφάλιση των
δικαιωµάτων των χρηστών των ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Με το άρθρο αυτό ορίζεται σαφέστατα ότι από την ψήφιση του
νόµου χωρίς γενική ή ειδική άδεια δεν θα µπορεί να λειτουργεί
καµία επιχείρηση στην ταχυδροµική αγορά.
Επίσης, στο ίδιο άρθρο διαγράφονται και οι περιορισµοί στην
πρόσβαση και τη χρήση των ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Ακόµη πρέπει να επισηµανθεί στο ίδιο άρθρο η σηµασία της
επιβολής υποχρεώσεων σε όλες τις ταχυδροµικές επιχειρήσεις να
τηρούν τις αρχές της ίσης µεταχείρισης και της µη διάκρισης των
χρηστών, καθώς και να λειτουργούν στο πλαίσιο του υγιούς
ανταγωνισµού.
Στο ίδιο άρθρο οι ταχυδροµικές επιχειρήσεις οφείλουν να
διασφαλίζουν το απόρρητο, να σέβονται την ιδιωτική ζωή των
πολιτών και να διαφυλάττουν τα δικαιώµατα της ιδιωτικής
ιδιοκτησίας.
Στο ίδιο άρθρο επίσης περιλαµβάνεται ειδική µέριµνα για τη χρήση
ταχυδροµικών δικτύων και υπηρεσιών σε περίπτωση πολέµου,
επιστράτευσης ή άλλης έκτακτης ανάγκης, δηµόσιας έκτακτης
ανάγκης εννοείται.
Με το άρθρο 4 θεσπίζεται το δικαίωµα του χρήστη να απολαµβάνει
την προσφορά ταχυδροµικών υπηρεσιών σε όλον τον ελλαδικό
χώρο, καθώς και διασυνοριακές υπηρεσίες σε µόνιµη βάση και σε
προσιτές τιµές. Αυτή είναι η Καθολική Ταχυδροµική Υπηρεσία. Οι
ταχυδροµικές αυτές υπηρεσίες καθορίζονται µε βάση τις ανάγκες
των χρηστών, µε συγκεκριµένες και ελεγχόµενες προδιαγραφές που
χαρακτηρίζουν την ποιότητά τους.
Στο άρθρο 5 προβλέπεται η διατήρηση, µε ορισµένες εξαιρέσεις, ως
αποκλειστικών υπέρ του φορέα παροχής καθολικής υπηρεσίας
ορισµένων δικαιωµάτων, όπως αυτό καθορίζεται. Τα αποκλειστικά
αυτά δικαιώµατα είναι: η περισυλλογή, η µεταφορά, η διαλογή και η
διανοµή αντικειµένων αλληλογραφίας µε διεύθυνση, των οποίων η
τιµή είναι κατώτερη από το πενταπλάσιο της τιµής µιας απλής
επιστολής πρώτης µονάδας βάρους και ζυγίζει κάτω από τριακόσια
πενήντα γραµµάρια.
Αυτά όσον αφορά τα πέντε άρθρα του πρώτου κεφαλαίου.
Το δεύτερο κεφάλαιο έχει έξι άρθρα και διαλαµβάνει ρυθµίσεις
σχετικά µε την παροχή ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Στο άρθρο 6 διατυπώνονται οι αρµοδιότητες του Υπουργού
Μεταφορών και Επικοινωνιών ως εποπτεύοντος Υπουργού στον
τοµέα παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Η Γενική Γραµµατεία Επικοινωνιών, που επικουρεί τον Υπουργό
στην άσκηση των αρµοδιοτήτων του, ορίζεται ως η εθνική
κανονιστική αρχή και ασκεί τις αρµοδιότητές της, πλην εκείνων που
ρητά επιφυλάσσονται στην Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων, που θα αναφερθώ παρακάτω στο άρθρο 7, η οποία
βέβαια Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων είναι
η ανεξάρτητη διοικητική αρχή.
Στο άρθρο 7 περιλαµβάνονται οι ρυθµίσεις που αφορούν την
Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων.
Εδώ θα πρέπει να τονίσω ότι µέχρι τώρα λειτουργούσε η
ανεξάρτητη διοικητική αρχή, η οποία συνεστήθη µε το ν. 2246/1994.
Από τώρα και στο εξής, µετά την ψήφιση του νόµου αυτού, η
ανεξάρτητη διοικητική αρχή θα λέγεται "Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων".
Η ανάθεση στην Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων της εποπτείας της ταχυδροµικής αγοράς καθίσταται
αναγκαία έναντι της προηγούµενης επιτροπής, που ήταν µόνον
ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Με  το  άρθρο  8  ρυθµίζονται  θέµατα  που  αφορούν  στη
συγκρότηση  και  στη  λειτουργία  της  Εθνικής  Επιτροπής
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Επικοινωνιών και Ταχυδροµείων, όπως ο αριθµός των µελών αυτής
της επιτροπής. Στην ανεξάρτητη διοικητική αρχή ήταν επταµελής.
Τώρα καταργείται η θέση του αναπληρωτή προέδρου και ορίζονται
δύο αντιπρόεδροι, ένας αρµόδιος για τον τοµέα των
τηλεπικοινωνιών και ένας αρµόδιος για τον τοµέα παροχής
ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Στο άρθρο 7 ρυθµίζεται η διάρθρωση της Εθνικής Επιτροπής
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων, ώστε να καλύπτει και τον
τοµέα παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών η νέα δραστηριότητα.
Στο άρθρο 10 ρυθµίζονται τα θέµατα που αφορούν τη διαχείριση και
τη διάθεση των εσόδων της Εθνικής Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών
και Ταχυδροµείων.
Στο άρθρο 11 προβλέπεται η σύσταση επιτροπής, στην οποία θα
εκπροσωπούνται φορείς και χρήστες των ταχυδροµικών
υπηρεσιών. Η επιτροπή αυτή θα συµµετέχει στη διαµόρφωση των
µέτρων που κρίνονται αναγκαία στον τοµέα παροχής ταχυδροµικών
υπηρεσιών µε γνωµοδοτήσεις στον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίαση
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα µαθητές και τρεις δάσκαλοι από το 26ο
∆ηµοτικό Σχολείο Πειραιά.
Τους καλωσορίζουµε στο εθνικό Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Γκελεστάθης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είχα την ευκαιρία στη
συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου να πω στον κύριο
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών ότι εφόσον ασκεί αυτήν τη
νοµοθετική πρωτοβουλία, θα έπρεπε εφαρµόζοντας την οδηγία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για το ταχυδροµικό πλαίσιο, που πρέπει να
ισχύει στις χώρες της Κοινότητας, να πάρει υπόψη του και την
κείµενη νοµοθεσία, βάσει της οποίας λειτουργεί ο ΕΛ.ΤΑ. ∆ιότι
παραµένοντας σε ισχύ και οι προηγούµενες διατάξεις που διέπουν
τη λειτουργία του ΕΛ.ΤΑ., αντιλαµβάνεσθε ότι υπάρχει µία σύγχυση.
Αναµφισβήτητα τα άρθρα του πρώτου κεφαλαίου που συζητούµε
αποτελούν εφαρµογή της οδηγίας 97/67/15 ∆εκεµβρίου 1997 της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για την καθιέρωση, όπως σας είπα, ενιαίου
θεσµικού πλαισίου της ταχυδροµικής αγοράς σε όλες τις χώρες
µέλη της Κοινότητας.
Το θεσµικό αυτό πλαίσιο υπάρχει ήδη στη χώρα µας, όπως φυσικά
και σε όλες τις άλλες χώρες-µέλη, µε την ύπαρξη επί µέρους
κανονισµών που έχουν ισχύ νόµου, καθώς και µε την Παγκόσµια
Ταχυδροµική Σύµβαση που επίσης έχει εγκριθεί από τη Βουλή των
Ελλήνων και έχει ισχύ νόµου. Το µόνο καινούριο στοιχείο που
εισάγεται µε την κοινοτική οδηγία είναι η χορήγηση αδειών
λειτουργίας όλων των ταχυδροµικών υπηρεσιών, δηµοσίων και
ιδιωτικών, από ειδική ανεξάρτητη επιτροπή -και εποµένως η
επίσηµη αναγνώριση λειτουργίας και των ιδιωτικών ταχυδροµικών
υπηρεσιών- ενώ δίνεται έµφαση στο εθνικό δίκτυο.
Εάν θέλατε, όµως, να γίνει µια σωστή νοµοθετική εργασία, θα
έπρεπε, όπως σας είπα, να αναφέρετε στο υπό συζήτηση
νοµοσχέδιο και στις επί µέρους διατάξεις του όλες τις διατάξεις των
προηγουµένων νοµοθετικών ρυθµίσεων, που παραµένουν σε ισχύ.
∆ιότι τώρα εφαρµόζεται αυτό το κοινοτικό πλαίσιο και µπορεί
ενδεχοµένως να συγκρούεται µε τις κείµενες διατάξεις ή να µην
καταργεί κείµενες διατάξεις. Οπότε καταλαβαίνετε ότι σε εκείνους οι
οποίοι ενδεχοµένως θα προσφεύγουν σ' αυτόν το νόµο, θα
δηµιουργείται ένα θέµα αµφιβολιών και καταλαβαίνετε τι συνέπειες
θα υπάρχουν.
'Οπως είπα, λοιπόν, προηγουµένως και στον κύριο Πρόεδρο της
Βουλής που ήταν στην 'Εδρα, πρέπει επιτέλους, κύριε Πρόεδρε, να
καθιερωθεί αυτή η διαδικασία. ∆εν χρειάζεται συνταγµατική
ρύθµιση. Στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο θα µπορούσε να

αναφέρονται οι διατάξεις που παραµένουν σε ισχύ από το
προηγούµενο νοµοθετικό πλαίσιο, βάσει του οποίου λειτουργεί ο
ΕΛ.ΤΑ.
Στο άρθρο 1, αγαπητοί συνάδελφοι, όλοι οι όροι που δίνονται είναι
οι γνωστοί όροι όλων των ταχυδροµείων του κόσµου. ∆ηλαδή, για
µας αυτό είναι µια περιττή εργασία. Ναι µεν είναι κοινοτικό πλαίσιο,
αλλά ήδη αυτά εφαρµόζονται µε την κείµενη νοµοθεσία, βάσει της
οποίας λειτουργεί ο ΕΛΤΑ και αυτό δεν το αναφέρετε.
Εν πάση περιπτώσει, αυτά που διαλαµβάνονται στα τυπικά αυτά
άρθρα, που επαναλαµβάνουν τις διατάξεις της οδηγίας της
Κοινότητας, είναι ήδη υφιστάµενες διατάξεις. Το ταχυδροµικό δίκτυο
σας πληροφορώ ότι είναι το σύνολο των ταχυδροµικών γραφείων,
τα δεκατρείς χιλιάδες γραµµατοκιβώτια και οι πόλεις, τα χωριά, οι
συνοικισµοί, που εξυπηρετούν οι αστικοί και οι αγροτικοί διανοµείς
και όχι αυτά τα θεωρητικά, που γράφονται, ως εκ περισσού.
Η περισυλλογή από τα γραµµατοκιβώτια, η µεταφορά, η διαλογή και
η επίδοση της αλληλογραφίας είναι το παραδοσιακό ταχυδροµικό
έργο. Το είδος, το βάρος και οι διαστάσεις των ταχυδροµικών
αντικειµένων και των δεµάτων προβλέπονται από τους ισχύοντες
κανονισµούς του ΕΛ.ΤΑ, επιστολικού ταχυδροµείου και δεµάτων,
που έχουν κυρωθεί διά νόµου και βρίσκονται σε ισχύ.
∆ιασυνοριακό Ταχυδροµείο είναι η αλληλογραφία εξωτερικού και η
διαχείρισή της ρυθµίζεται από την παγκόσµια σύµβαση, που έχει,
όπως είπα προηγουµένως, εγκριθεί από τη Βουλή των Ελλήνων.
Το άρθρο 2 "Πεδίο εφαρµογής" είναι και αυτό ένα τυπικό άρθρο, το
οποίο λέει πού θα εφαρµοστούν όλα αυτά, που είναι αυτονόητα και
ήδη υπάρχει η σχετική νοµοθετική ρύθµιση.
Με το άρθρο 3, η "προστασία του απορρήτου της ταχυδροµικής
επικοινωνίας" προβλέπεται ρητά στον ισχύοντα κανονισµό
επιστολικού ταχυδροµείου, στον κανονισµό διανοµής του ΕΛ.ΤΑ, µε
ανάλυση της έννοιας, όπως και για την εχεµύθεια, για την οποία
ουδείς λόγος γίνεται, αν και είναι τεράστιας σηµασίας. Τι θα γίνει,
λοιπόν, θα καταργηθεί; Και αν ναι, τότε τι θα γίνει µε τους
κανονισµούς του ΕΛ.ΤΑ. που έχουν ισχύ νόµου; Εδώ πρέπει να
δώσετε µία απάντηση.
'Οσον αφορά το άρθρο 4, σήµερα η καθηµερινή διανοµή στις
αστικές περιοχές αποτελεί αυτοσκοπό του ΕΛ.ΤΑ. Σε ορισµένα
προάστια όµως των Αθηνών η διανοµή γίνεται κάθε δεύτερη µέρα,
λόγω έλλειψης προσωπικού που για κοµµατικούς λόγους έχει
συσσωρευθεί στην επαρχία και κυρίως στις περιοχές των µεγάλων
κοµµαταρχών του ΠΑΣΟΚ. Καταλαβαίνετε τι εννοώ. ∆εν θα
αναφερθώ σε συγκεκριµένα ονόµατα και σε περιοχές. Αυτή είναι µία
ενέργεια που πρέπει να πραγµατοποιηθεί άµεσα, για να ενισχυθεί η
διεκπεραίωση του ταχυδροµικού έργου, όπως είπα προηγουµένως.
Στις αγροτικές περιοχές η διανοµή γίνεται σε καθηµερινή βάση και
σε ορισµένες περιοχές κάθε δεύτερη ή τρίτη µέρα. Θα προχωρήσει,
λοιπόν, στην ορθολογική κατανοµή του προσωπικού η ∆ιοίκηση του
ΕΛ.ΤΑ. για να λυθεί το πρόβληµα αυτό ή όχι; ∆ιότι όσα αναφέρονται
στο άρθρο αυτό προβλέπονται ήδη από τον κανονισµό λειτουργίας
του ΕΛ.ΤΑ., αλλά δεν εφαρµόζονται και το γνωρίζετε καλά.
Εποµένως ποιον προσπαθείτε να εντυπωσιάσετε ή να
παραπλανήσετε µε την περιγραφή αυτής της διατάξεως;
Κύριε Υφυπουργέ Μεταφορών και Επικοινωνιών, αφήσατε τη
∆ιοίκηση του ΕΛ.ΤΑ. χωρίς κοµµατικές παρεµβάσεις, τουλάχιστον
σε αυτό το θέµα, να ενεργήσει σωστά, ώστε να γίνει η τοποθέτηση
του προσωπικού εκεί που χρειάζεται, για να διεκπεραιώνεται το
έργο της υπηρεσίας.
Στο άρθρο 5 τώρα. Ο ΕΛ.ΤΑ. έχει σήµερα το αποκλειστικό δικαίωµα
στη διαχείριση αντικειµένων αλληλογραφίας µέχρι δύο κιλά. Τώρα
το δικαίωµα αυτό περιορίζεται στα αντικείµενα που έχουν βάρος
µέχρι τριακόσια πενήντα γραµµάρια. Αυτό σηµαίνει ότι
παραχωρείται ένα αποκλειστικό δικαίωµα του ΕΛ.ΤΑ. στις ιδιωτικές
εταιρείες, µε σηµαντική µείωση των εσόδων του Οργανισµού. Είναι
βέβαια      µία      κοινοτική      επιταγή,      αλλά      το      ερώτηµά
µας      είναι    -    όχι,  βέβαια,    εσείς,  κύριε  Υφυπουργέ,
προσωπικά,  που  δεν  µετείχατε  στην  Κυβέρνηση  -  ο    κύριος
Υπουργός  Μεταφορών  και  Επικοινωνιών  προσπάθησε
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να διαπραγµατευτεί στην Κοινότητα να αναβληθεί η ισχύς της
διατάξεως αυτής στην Ελλάδα; Περιέγραψε εκεί τι εξυπηρετεί η
ταχυδροµική υπηρεσία στη χώρα µας, τα ορεινά συγκροτήµατα της
χώρας µε τους µικρούς οικισµούς ή το µεγάλο αριθµό των νησιών
µας; Θα έπρεπε η εφαρµογή της διατάξεως αυτής να έχει µία
αναβολή τουλάχιστον µερικών ετών, όσον αφορά τη χώρα µας,
ώστε να ενισχυθεί οικονοµικά ο ΕΛ.ΤΑ. που διεκπεραιώνει αυτό το
έργο καθολικής εξυπηρετήσεως της ταχυδροµικής υπηρεσίας στη
χώρα µας.
Με το άρθρο 6 οι αρµοδιότητες του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών ως προς τον ΕΛΤΑ καθορίζονται στο προεδρικό
διάταγµα σύστασης και λειτουργίας του το 1970. Θα καταργηθεί,
λοιπόν, το διάταγµα αυτό; Αν όµως, ορισµένες από τις
περιγραφόµενες αρµοδιότητες δεν αναφέρονται στο διάταγµα, τότε
αυτές και µόνο πρέπει να προστεθούν. Το θέµα αυτό που σας
αναφέρω είναι πολύ σοβαρό, διότι µπορεί να δηµιουργηθεί
σύγχυση εφαρµογής των διατάξεων αυτών. 'Οπως είπα στην αρχή,
κύριε Πρόεδρε, το ζήτηµα είναι κεφαλαιώδες για τη νοµοθετική
εργασία του Σώµατος.
Πρέπει τα νοµοσχέδια να έρχονται εδώ µε ένα ενιαίο
κωδικοποιηµένο κείµενο. Οι διατάξεις που παραµένουν σε ισχύ από
προηγούµενους νόµους θα πρέπει να αναγράφονται στο υπό
συζήτηση νοµοσχέδιο που εισάγεται στη Βουλή για οποιοδήποτε
θέµα, ώστε να είναι ευχερέστατη, αλλά και σωστή η διατύπωση των
διατάξεων για την εξυπηρέτηση εκείνων οι οποίοι καλούνται να τις
εφαρµόζουν.
'Οσον αφορά τα άρθρα 7, 8 και 9, στο Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών λειτουργούν σήµερα δύο Γενικές ∆ιευθύνσεις
ταχυδροµείων και τηλεπικοινωνιών. Προς τι λοιπόν η σύσταση νέων
θέσεων προσωπικού στην Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων; µέχρι είκοσι θέσεις µόνιµου προσωπικού και µέχρι
πενήντα θέσεις ειδικού επιστηµονικού προσωπικού. Στις
υπάρχουσες θέσεις του προσωπικού προστίθενται επιπλέον και
άλλες, χωρίς να υπάρχει ασυµβίβαστο µε τη ∆ικηγορία.
Βέβαια, εδώ δεν µας καταχωρείτε και τις φωτογραφίες εκείνων που
πρόκειται να προσληφθούν, για να είµαστε ενήµεροι από τούδε και
να µην απασχολούµεθα. Αλλά, το ερώτηµα είναι βασικό.
Προσωπικό έµπειρο, ικανό που εύορκα εκτελεί το καθήκον του,
υπάρχει σε έναν αριθµό µεγάλο στις υπάρχουσες, όπως είπα
προηγουµένως, δύο Γενικές ∆ιευθύνσεις Ταχυδροµείων και
Τηλεπικοινωνιών του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Γιατί δεν συνιστάτε µόνιµες θέσεις στην Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων και να ρωτήσετε τους
υπαλλήλους που υπάρχουν σ'αυτές τις δύο Γενικές ∆ιευθύνσεις αν
θέλουν να µεταταγούν εκεί. ∆ιότι αν θα είναι µόνιµες οι θέσεις -και οι
αποδοχές βέβαια του Υπουργείου Μεταφορών είναι µικρότερες-
µπορεί να θελήσουν να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους εκεί. Γιατί
πρέπει να γίνονται νέες προσλήψεις; Αυτό δεν το καταλαβαίνουµε.
Ο κύριος Πρωθυπουργός είπε τόσες φορές στην Εθνική
Αντιπροσωπεία µε τις προγραµµατικές δηλώσεις την πρώτη φορά
που ορκίστηκε Πρωθυπουργός, αλλά και µε τις προγραµµατικές
δηλώσεις όταν ορκίστηκε δεύτερη φορά, ότι ο δηµόσιος τοµέας θα
περιοριστεί. Και εσείς κάνετε ακριβώς το αντίθετο. Με κάθε σχέδιο
νόµου που φέρνετε στη Βουλή δηµιουργείτε και νέες θέσεις. Αυτό
είναι απαράδεκτο. Αυτό είναι µια σπατάλη του δηµοσίου χρήµατος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε
Γκελεστάθη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αφήστε λίγο το
χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆ώδεκα λεπτά σας
άφησα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μα, είπε ο κύριος Πρόεδρος
προηγουµένως, ότι θα υπάρξει µία άνεση χρόνου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μα πάµε σε εισήγηση.
Σαν εισηγητής έχετε ένα εικοσάλεπτο. Θέλετε να σας αφήσω να
µιλήσετε για είκοσι λεπτά;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν ξέρω. 'Οσο χρειάζεται, κύριε
Πρόεδρε. 'Οπως βλέπετε...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μα δεν νοµίζω ότι
χρειάζεται. 'Οταν µιλάµε για µία ευχέρεια, εννοούµε τα πέντε λεπτά
να γίνουν δέκα λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Οπως είδατε, κύριε Πρόεδρε, η
χθεσινή συνεδρίαση τελείωσε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μην το κάνουµε
ακορντεόν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Τώρα τι να σας απαντήσω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οταν σας αφήνω µία
ευχέρεια δώδεκα λεπτών και µου λέτε αφήστε µου λίγη άνεση
χρόνου...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Είπε προηγουµένως ο κύριος
Πρόεδρος της Βουλής να συζητήσουµε σήµερα τα δύο πρώτα
κεφάλαια και την Τρίτη το τρίτο κεφάλαιο. Τα δύο πρώτα κεφάλαια,
λοιπόν, είναι έντεκα άρθρα. Θέλετε να αναπτύξουµε τις απόψεις
µας; Καλώς. ∆εν θέλετε, να παραιτηθώ του λόγου µου. Αλλά µέσα
στο χρόνο των πέντε και των δέκα λεπτών δεν είναι δυνατόν να
αναφερθούµε σε έντεκα άρθρα. ∆εν βλέπω, λοιπόν, να υπάρχει και
αριθµός Βουλευτών οι οποίοι θα πάρουν το λόγο. Και κατά
συνέπεια τουλάχιστον εµείς οι εισηγητές και οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι εφόσον θα πάρουµε το λόγο, να έχουµε µία άνεση
χρόνου, αν το κρίνετε σκόπιµο. ∆εν πρόκειται περί ακορντεόν ούτε
περί άλλου µουσικού οργάνου.
'Ετσι, λοιπόν, κύριε Υπουργέ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σε δύο λεπτά να
ολοκληρώσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Σε δέκα ή σε είκοσι λεπτά, δεν υπάρχει
πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε ∆ηµαρά, δεν είναι
να παίξουµε µε το χρόνο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τώρα περνάει ο
χρόνος άσκοπα. Μετά τους εισηγητές, δεν βλέπω και
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, υπάρχουν άλλοι οµιλητές, ώστε
να µην έχουµε την άνεση να αναπτύξουµε τις απόψεις µας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Υπάρχουν. Θέλετε να
σας τους διαβάσω;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Οχι. Θα τελειώσω.
Θεσµοθετείτε, λοιπόν µέχρι εβδοµήντα νέες θέσεις και δεν ξέρουµε
αν µε τη διατύπωση που έχετε στο άρθρο, καταργείτε τον Νόµο
2190 ή θα παραµείνει σε εφαρµογή. ∆ιαβάστε τη διατύπωση να
δείτε ότι υπάρχει βάσιµη αµφιβολία αν θα παραµείνει σε ισχύ για
την πρόσληψη του προσωπικού ο Νόµος 2190. ∆εν επιτρέπει ο
χρόνος να διαβάσω τη διάταξη. Προσέξτε το να δείτε γιατί αν αυτό
καταργείτε, καταλαβαίνετε τι κολοσσιαίο πολιτικό θέµα
δηµιουργείται.
Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ένα σοβαρό θέµα µε το άρθρο 10. Η
πρόβλεψη πιθανής είσπραξης από τις ιδιωτικές ταχυδροµικές
εταιρείες ποσού πέντε δισεκατοµµυρίων (5.000.000.000) δραχµών
ετησίως για την παροχή καθολικών υπηρεσιών, µάλλον για όνειρο
πρόκειται, αφού σηµαντικό τµήµα των υποτιθέµενων εισπράξεων
από το ειδικό ταµείο της Εθνικής Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων θα καλύπτει βασικά έξοδα της ίδιας της επιτροπής.
Αντίθετα ο ΕΛ.ΤΑ. θα καταβάλλει και αυτός µερίδιο από τα έσοδά
του στην Επιτροπή.
Σε καταφατική ακόµη περίπτωση είσπραξης από την επιτροπή των
πέντε δισεκατοµµυρίων (5.000.000.000) δραχµών πιστεύει κανείς
ότι ο ΕΛ.ΤΑ. θα καλύψει τα ελλείµµατά του οταν αυτά ξεπερνούν
σήµερα τα τριάντα δισεκατοµµύρια (30.000.000.000) το χρόνο;
Ασφαλώς όχι. Ποιον λοιπόν προσπαθεί να παραπλανήσει η
Κυβέρνηση στο θέµα αυτό;
'Ολα αυτά οδηγούν στο συµπέρασµα και στη βεβαιότητα ότι η
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ., των εκσυγχρονιστών Υπουργών του
κυρίου Σηµίτη, έχει προαποφασίσει για την αρχαιότερη δηµόσια
υπηρεσία,  που  τόσα  προσέφερε  και  προσφέρει  στις  σχέσεις
µεταξύ  όχι  µόνο  του  Ελληνικού  λαού  αλλά  των  λαών,  στην
ανάπτυξη  του  εµπορίου      και      γενικότερα      στην  ανάπτυξη
της  εθνικής  οικονοµίας,    να  µην  προχωρήσει  στην  εξυγίανση
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και στη συνέχεια στην ανάπτυξή της για να είναι ανταγωνιστική,
αλλά να την κρατάει µε απαράδεκτα ελλείµµατα σε αυτήν την
κατάσταση για να έχει την τύχη της Ολυµπιακής Αεροπορίας. Και
για την Ολυµπιακή Αεροπορία µας λέγατε τα αντίθετα αλλά τώρα
εφαρµόζετε ακριβώς τα αντίθετα από εκείνα που είχατε δηλώσει στη
Βουλή διότι η οικονοµική κατάσταση και µε τον πρώτο νόµο
εξυγίανσης απέτυχε και µε το δεύτερο νόµο συµπλήρωσης
εξυγίανσης απέτυχε. Υπήρξε ένα µεγάλο φιάσκο για την κυβέρνησή
σας.
'Ετσι θα πρέπει και στο θέµα αυτό να προσέξετε ιδιαίτερα διότι τα
ζητήµατα του ΕΛΤΑ είναι θέµατα που αφορούν όλον τον Ελληνικό
λαό και δεν θα πρέπει να αντιµετωπίζονται µε τον πρόχειρο τρόπο
που χρησιµοποιείτε. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα απο την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Επιτρέψτε µου αρχικά να κάνω ένα σχόλιο για τη
συζήτηση. Βεβαίως, στην αρχή της συνεδρίασης αποφασίστηκε
πως θα συζητηθεί αυτό το νοµοσχέδιο. Επανέρχεται όµως εξ
αντικειµένου η άποψη που κατά καιρούς διατυπώνεται και εδώ και
στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων ότι τα νοµοσχέδια πρέπει να
συζητιώνται άρθρο προς άρθρο για να γίνεται επεξεργασία σωστή.
Είτε αρνητικά τοποθετείται κανείς στο άρθρο είτε θετικά, να
γνωρίζουµε περί τίνος πρόκειται. Γιατί αυτή η γενικευµένη
τοποθέτηση και στα άρθρα δεν είναι παρά δεύτερη εισήγηση. ∆εν
είναι καλό αυτό. Αυτό προκύπτει γιατί αποφασίζετε να συζητιώνται
τα νοµοσχέδια σε µία κατά κανόνα συνεδρίαση επί της αρχής και σε
δύο επί των άρθρων.
∆εν χρησιµοποιήθηκε η λογική, η πρακτική να αφεθεί ελεύθερο το
πεδίο να συζητηθεί το νοµοσχέδιο µε τις κανονικές διαδικασίες και
φθάνουµε σε αυτό το σηµείο.
Βεβαίως, ο κ. Γκελεστάθης, όπως και να το κουβεντιάζαµε, θα
ήθελε να παραθέσει αρκετά στοιχεία, µια που ήταν και ένας από
τους αρµόδιους γι'αυτόν το χώρο για αρκετό χρονικό διάστηµα.
Ωστόσο, όµως, νοµίζω ότι αυτό δεν άλλάζει την άποψη που
διατύπωσε αρχικά.
'Οσον αφορά τώρα στα άρθρα που κουβεντιάζουµε, επιτρέψτε µου
µία γενική τοποθέτηση.
Είναι γεγονός, ότι το νοµοσχέδιο αυτό "ξεκαθαρίζει" το τοπίο, µε µία
όµως απλή µέθοδο, όπως λέει και ο λαός, "πονάει δόντι, κόβει
κεφάλι". Αυτή είναι και η διαδικασία του ξεκαθαρίσµατος.
Αυτές οι ενότητες που κουβεντιάζουµε και η εισηγητική έκθεση
υποτάσσονται σε ορισµένες λογικές. Λέτε: κύριοι, βρισκόµαστε σε
µία κατάσταση ανταγωνισµού, είµαστε αντιµέτωποι µε "νέα"
δεδοµένα µε τη ελεύθερη αγορά, λες και χθες ήταν σκλαβωµένη η
αγορά. Υπάρχει η οδηγία 9767 της Ευρωπαϊκής Κοινότητας,
υπάρχει η Συνθήκη του Μάαστριχτ που υπέγραψαν εδώ διακόσιοι
ογδόντα έξι Βουλευτές, εκτός από τους Βουλευτές του ΚΚΕ,
υπάρχει η Λευκή Βίβλος, που προσδιορίζει σε ένα κεφάλαιό της τη
λειτουργία και τη χρησιµοποίηση των δικτύων µε τον τίτλο
"∆ιευρωπαϊκά ∆ίκτυα", όπου µεταξύ αυτών των δικτύων είναι και τα
δίκτυα των ΕΛ.ΤΑ, που κουβεντιάζουµε σήµερα και εποµένως,
συµπερασµατικά, λέει ο συντάκτης του νοµοσχεδίου, δεν µπορούµε
να κάνουµε τίποτα.
Θέλω να υπογραµµίσω, πως αν από το νοµοσχέδιο αυτό έβγαινε
αυτή η φιλοσοφία, δεν κλείνουµε τα µάτια και εµείς στις
πραγµατικότητες. Εξαρτάται µε ποιο πρίσµα τις βλέπει κανείς τις
πραγµατικότητες.
Αν έβγαιναν ορισµένες φράσεις, ορισµένες λέξεις, ορισµένες
αποστροφές κλειδιά, εµείς ειλικρινά σας λέµε ότι θα ψηφίζαµε το
νοµοσχέδιο αυτό, γιατί είναι αποτέλεσµα υπαρκτών αναγκαιοτήτων.
Στην περίπτωση αυτή, όµως, ενώ εµείς θα ψηφίζαµε το νοµοσχέδιο
γιατί θα βελτίωνε την κατάσταση στα δηµόσια ΕΛ.ΤΑ και θα έδινε
καλύτερες υπηρεσίες στον ελληνικό λαό µε µερικές προσθήκες που
θα κάναµε, εάν αυτά τα στοιχεία που προείπα αφαιρούνταν, η Νέα
∆ηµοκρατία δεν θα ψήφιζε.

Μα, θα µου πει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας και οι άλλοι
Βουλευτές, ότι και τώρα δεν το ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο. Σε αυτό
έχω ένα ερώτηµα. Γιατί δεν το ψηφίζει το νοµοσχέδιο; Και δεν
προσπαθώ να την πείσω να το ψηφίσει. Να µην το ψηφίσει, εφόσον
αυτή είναι η πολιτική της θέση. ∆εν πρόκειται να βιάσουµε κανέναν.
Απλώς βρίσκοµαι σε µία δύσκολη θέση να ερµηνεύσω ορισµένα
πράγµατα.
Λέει η Ν.∆.: Συµφωνώ µε τη Συνθήκη του Μάαστριχτ, συµφωνώ µε
τη Λευκή Βίβλο και τα διευρωπαϊκά δίκτυα, συµφωνώ µε τη
ντιρεκτίβα µε την οδηγία 9767, συµφωνώ µε όλους τους φετφάδες
που στέλνει το ∆ιευθυντήριο των Βρυξελών και λέει, δεν το ψηφίζω.
Μα, το νοµοσχέδιο τους φετφάδες υλοποιεί, κύριοι Βουλευτές της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Βεβαίως, είναι και το πολιτικό παιχνίδι, ώστε να
εκπέµπεται ένα µήνυµα προς τα έξω, ένα µήνυµα προς τον κόσµο,
προς τους εργαζόµενους των ΕΛ.ΤΑ, αν θέλετε, ότι εµείς δεν
ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο.
Είµαι υποχρεωµένος τώρα να κάνω και µία έκκληση προς αυτόν
τον κόσµο, να διαβάζουν τα Πρακτικά και από εµπρός και από
πίσω, να παίρνουν χαµπάρι, δηλαδή, τι γίνεται εδώ µέσα. Γιατί να
είναι ισοδύναµη η δική µου αρνητική ψήφος µε την αρνητική ψήφο
άλλων κοµµάτων. ∆εν είναι έτσι! Εγώ λέω να µην υποταχθούµε
στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση και ο άλλος λέει, καλώς καµωµένη η
υποταγή. Πώς να το κάνουµε, είναι το ίδιο πράγµα, κύριοι
συνάδελφοι; Βλέπετε, ότι υπάρχει µία στρέβλωση προς τα έξω.
Εξηγήθηκα για να µην παρεξηγηθώ σ'αυτό το ζήτηµα, εκθέσαµε
εισηγητικά τις απόψεις µας και προχωρώ παρακάτω, κύριε
Πρόεδρε, στο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου.
Με το νοµοσχέδιο αυτό, εισβάλλουν νόµιµα πλέον και µε τη βούλα
του νοµοθέτη ιδιώτες στο χώρο. Αυτοί που χθες λειτουργούσαν
παράνοµα, σήµερα γίνονται νόµιµοι. Κανένας δεν τους κυνήγησε
χθες και έρχεται το νοµοσχέδιο να τους αποζηµιώσει για την
προσφορά τους στη µπαχαλοποίηση του συστήµατος των
ταχυδροµείων.
Λέει το νοµοσχέδιο ότι θα προστατευθεί το απόρρητο, θα υπάρχουν
εγγυήσεις, θα υπάρχει ασφάλεια.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλω να πω "να σοβαρευτούµε", γιατί
σοβαρή συζήτηση κάνουµε. Αλλά δεν µπορεί να υπάρχει
υποκατάστατο εγγυήσεων και ασφάλειας στα ΕΛ.ΤΑ. Τα ΕΛ.ΤΑ. µε
όλα τα κουσούρια, µε όλες τις αδυναµίες τους, αποτελούσαν µια
βασική εγγύηση για τον ελληνικό λαό. Εδώ δεν καταγγέλθηκε ότι
υπάρχουν τέτοιες εταιρείες µαϊµούδες οι οποίες διακινούν και
διάφορα επικίνδυνα προϊόντα και παράνοµες ουσίες;
Η λογική όλης αυτής της ενότητας των άρθρων που
κουβεντιάζουµε, είναι -και φαίνεται καλά αυτό το πράγµα και αν
θέλει ας το πάρει υπόψη της η Κυβέρνηση να κάνει µερικές αλλαγές
στο τέλος, αν µπορεί να κάνει, έστω στο µίνιµουµ- "θα δώσω τα
φιλέτα στους ιδιώτες" -αυτή είναι η γραµµή τι να κάνουµε;- "θα
κρατήσω τον κατιµά στα ΕΛ.ΤΑ., δηλαδή, θα κρατήσω Καστελόριζο,
τάδε, τάδε και θα προσπαθήσω µέσα από ένα ταµείο που θα
υπάρξει που έχουν τα άλλα άρθρα παρακάτω, να πάρω τα λεφτά
για να αποζηµιώνονται οι φορείς των καθολικών υπηρεσιών,
δηλαδή τα ΕΛ.ΤΑ.".
Μου επιτρέπετε να πω -και ας συγχωρεθεί- "κούρεψε το αυγό και
πάρε το µαλλί". 'Η δέχεσαι τη λογική του ανταγωνισµού έτσι όπως
την προσδιορίζει το ∆ιευθυντήριο των Βρυξελλών ή όχι.
Και επειδή µιλάµε για τον ανταγωνισµό, επιτρέψτε µου µια ας
πούµε διαφορετική τοποθέτηση από τα συνηθισµένα. ∆εχόµαστε
σαν µαρξιστές ότι δεν γίνεται να µην υπάρχει ανταγωνισµός στον
καπιταλισµό. Είναι ανώµαλο. Πώς να το κάνουµε δηλαδή; Και θα
ήταν εντελώς ανάξιο επιστηµονικά από τη µεριά µας να πούµε ότι
ξέρετε, θα τον καταργήσουµε µε προεδρικό διάταγµα. ∆εν γίνονται
αυτά τα πράγµατα.
∆εχόµαστε  τον  ανταγωνισµό  και  λέµε  τα  ΕΛ.ΤΑ.  θα  πέσουν
στη  µάχη  του  ανταγωνισµού.  Να  πέσουν  στη  µάχη  του
ανταγωνισµού.  Το  Σύνταγµα  προβλέπει  να  φτιάξει  ένας  ιδιώτης
µια  εταιρεία  εκτός  από  κάποιες  προϋποθέσεις    που    εδώ
είναι    µέσα    τα    ΕΛ.ΤΑ.    αλλά  καταργήσατε  το  Σύνταγµα
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εσείς µε το νοµοσχέδιο που φέρατε. Εν πάση περιπτώσει, θα πέσει
στη µάχη του ανταγωνισµού, θα αναµετρηθεί µε τους ιδιώτες
καπιταλιστές.
Εσείς που είστε τα αφεντικά των ΕΛ.ΤΑ., εµείς οι µέτοχοι των
ΕΛ.ΤΑ. τι κάνουµε, ώστε σ'αυτήν την αναµέτρηση ο Οργανισµός
που έχει την επωνυµία ΕΛ.ΤΑ. να δώσει τη µάχη επάξια και
νικηφόρα, υποστηρίζουµε εµείς; Απλώς, έτσι όπως διαµορφώνεται
η κατάσταση, όπως τη διαµορφώσατε την κατάσταση από το 1990
µέχρι σήµερα, στο ρινγκ επάνω βλέπουµε έναν ΕΛ.ΤΑ.
αποδυναµωµένο γύρω στα σαράντα πέντε κιλά, φυµατικό, ο οποίος
τώρα βγήκε από το Σανατόριο και έναν αντίπαλο πανίσυχρο µε όλο
το πλέγµα των µηχανισµών από πίσω του, εκατόν είκοσι κιλά, άρτια
προγυµνασµένο. ∆εν ξέρετε ποιο θα είναι το αποτέλεσµα; Μοιραία
γνωρίζετε ποιο θα είναι το αποτέλεσµα. Τι κάνουµε συνεπώς εδώ
σήµερα εφόσον πάµε στη λογική του ανταγωνισµού να στηρίξουµε
τα ΕΛ.ΤΑ.;
Και µη µας πείτε "οι οδηγίες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης". Η
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, όταν έβγαλε τις οδηγίες, δεν µας είπε τι θα γίνει
µε το πλέγµα των νησιών που έχει η Ελλάδα µε τη γεωγραφική
διάρθρωση που έχει και που δεν την έχει το Λουξεµβούργο
επιτέλους στο κάτω-κάτω για να πάµε σ'αυτήν τη λογική. ∆εν
δώσατε τη µάχη και µοιραία παρακολουθείτε τις εξελίξεις τώρα και
µοιραίοι και άβουλοι όπως έλεγε ο Βάρναλης σέρνεστε και σέρνετε
και ένα λαό από πίσω σας στις επιταγές ορισµένων αξόνων της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Κύριε Πρόεδρε, για να τελειώσω, δυο πράγµατα ακόµη που
αφορούν αυτήν την ενότητα του νοµοσχεδίου. Γίνεται λόγος για την
ανεξάρτητη αρχή, την Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών
Ταχυδροµείων. Τώρα, θέλω να επικοινωνούµε καλά παρ'ό,τι καµιά
φορά ο χρωµατισµός που κάνουµε στην παρέµβασή µας
ενδεχόµενα να έχει και στοιχεία που µπορεί να ερεθίζουν κάποιους.
Στα σοβαρά µπορεί να πιστέψει κανείς, έτσι όπως διατυπώνεται στο
νοµσχέδιο, στα συγκεκριµένα άρθρα, ότι υπάρχει ανεξάρτητη αρχή;
Εφόσον όλα οδηγούν εκεί, στην "ανεξάρτητη" αρχή. Το
"ανεξάρτητη" θα µπαίνει πάντα σε εισαγωγικά. Η "ανεξάρτητη" αρχή
δίνει τις προτάσεις της στον Υπουργό, η "ανεξάρτητη" αρχή κοιτάει
προς το Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών, µετά από τις
προτάσεις της "ανεξάρτητης" αρχής, ο Υπουργός βάζει τη βούλα.
Μα καλά, εµείς αλλιώς καταλαβαίνουµε το "ανεξάρτητος" εκτός αν
και εδώ οι λέξεις έχουν χάσει το νόηµα τους. Ανεξάρτητη θα πει
ανεξάρτητη. Ε, φτιάξτε την να είναι ανεξάρτητη και µετά να
τοποθετηθούµε, γιατί τώρα έχουµε µια ιµιτασιόν αρχή και δεν
µπορούµε να πάρουµε θέση, γιατί δεν θέλουµε να ασχολούµαστε
µε ανώµαλες καταστάσεις.
Τέλος, στο αρθρο 11 το Υπουργείο συγκροτεί µια επιτροπή φορέων
που θα κάνει προτάσεις για τη λειτουργία του συστήµατος.
Κοντολογής αυτό λέει το άρθρο. Το Υπουργείο συγκροτεί επιτροπή
φορέων για να κάνει προτάσεις στο Υπουργείο για τα κακώς
κείµενα των ταχυδροµείων.
Κύριε Υπουργέ, αν θέλετε διορθώστε το. Είναι αστείο όπως
γράφεται. Εσείς συγκροτείτε µια επιτροπή και θέλετε να σας κάνει
προτάσεις ενάντιά σας. Μα, γίνονται αυτά τα πραγµατα; 'Ασε που
αυτός ο τόπος έχει πολλούς φορείς και επιτροπές για να κάνουν
προτάσεις.
Αφήστε τον κόσµο και τους φορείς να ανασάνουν λίγο, να δράσουν
κατά πως αυτοί σκέφτονται.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Μουσταφά, έχει το λόγο.
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ: Σ' αυτήν την ενότητα των άρθρων θα
ήθελα να κάνω τη γενική επισήµανση που έκανα χθες, την πρώτη
µέρα της συζήτησης.
Πραγµατικά πολύ αργοπορηµένα και ενώ έχει κυριευθεί ο χώρος
και έχουν δροµολογηθεί άσχηµες εξελίξεις, έρχεται το παρόν
νοµοσχέδιο να δώσει λύσεις και να κάνει µια προσπάθεια για τη
διάσωση των ΕΛΤΑ.
Εµείς χθες κάναµε τις εκτιµήσεις µας και µέσα σ' αυτό το πλαίσιο

των εκτιµήσεων θα κάνω µερικές τοποθετήσεις.
Στο άρθρο 1, ορίζονται ο σκοπός και οι ορισµοί, το πεδίο
εφαρµογής, οι γενικές αρχές.
Στο αρθρο 4, δίδεται ο ορισµός του όρου "καθολική ταχυδροµική
υπηρεσία". Στην παράγραφο 2, υποπαράγραφο β', αναφαίρεται:
"Με την πραγµατοποίηση µιας περισυλλογής και µιας κατ' οίκον
διανοµής σε κάθε πρόσωπο για όλες τις εργάσιµες ηµέρες, πλην
εξαιρετικών περιστάσεων, γεωγραφικών συνθηκών, που αξιολογεί
ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών".
Πραγµατικά αυτό είναι ένα ζήτηµα σοβαρό, ιδίως για περιοχές είτε
νησιωτικές είτε ορεινές, οι οποίες είναι και µια από τις αδυναµίες και
από τις αιτίες της σηµερινής κατάστασης των ΕΛΤΑ. 'Οµως, εκεί
ακριβώς θα φανεί και το πρόσωπο των ΕΛ.ΤΑ., µε την παροχή
υπηρεσιών σε όλους τους 'Ελληνες πολίτες, γιατί έχουµε φαινόµενα
να µη µπορούν ή να µην πηγαίνουν οι ταχυδροµικοί διανοµείς στην
περιοχή, ιδίως στα ορεινά.
Στο άρθρο 5, υπάρχει το όριο των τριακοσίων πενήντα
γραµµαρίων. Είναι επιβολή της κοινοτικής οδηγίας ή είναι κάτι που
πραγµατικά υστερεί από τα ΕΛΤΑ, από το φορέα προσφοράς
καθολικής υπηρεσίας, µια δυνατότητα για να διεκδικήσει κάπως
µεγαλύτερο µερίδιο από την αγορά;
Επίσης, θα ήθελα µία διευκρίνιση. Για τη στελέχωση της Εθνικής
Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων συνιστώνται
συνολικά εβδοµήντα θέσεις. Αυτό είναι αλλαγή του στοιχείου ∆α' της
παραγράφου 3 του άρθρου δεύτερου του ν. 2246 ή επιπροσθέτως
µπαίνουν καινούρια πρόσωπα;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Είναι αλλαγή. Είναι εξήντα και γίνονται εβδοµήντα.
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ: Η πρόσθεση εβδοµήντα νέων
οργανικών θέσεων νοµίζω ότι δεν δικαιολογείται µε τίποτα στη
συγκεκριµένη περίπτωση.
Επίσης, στο άρθρο 11 θα ήθελα να µάθω αν η Επιτροπή Φορέων
και Χρηστών που θα συσταθεί, µπορούσε να προβλεφθεί και από
τώρα ή τουλάχιστον αν υπήρχε µία κατεύθυνση ποιοι θα
θεωρηθούν χρήστες και ποια θα είναι η λειτουργία της Επιτροπής
Φορέων και Χρηστών.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ και εγώ,
κύριε συνάδελφε.
Ο κ. ∆ηµαράς έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Παραιτούµαι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ, κύριε
∆ηµαρά.
Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, δίκαια ο εισηγητής
µας ο κ. Γκελεστάθης διαµαρτυρήθηκε για το χρόνο, κύριε Πρόεδρε,
διότι εδώ ουσιαστικά τον έχουµε καταργήσει τον Κανονισµό
λειτουργίας της Βουλής. Σύµφωνα µε τον Κανονισµό, θα πρέπει για
κάθε άρθρο να έχουµε πέντε λεπτά πρωτολογία και τρία
δευτερολογία.
Ερχόµεθα τώρα µε αυτό το σύστηµα της οµαδικής συζητήσεως και
µάλιστα δύο κεφαλαίων, να ζητάµε από τον καθένα να µιλήσει για
πέντε λεπτά. Αυτό δεν είναι δυνατόν, κύριε Πρόεδρε, και πρέπει να
ξαναγυρίσουµε στον Κανονισµό.
Αυτά τα λέω διότι, πραγµατικά αν θελήσει κανείς να διεξέλθει τα
έντεκα άρθρα των δύο κεφαλαίων, δεν του φτάνει ο χρόνος. Θα µου
πείτε τώρα, γιατί τρώω το χρόνο µου λέγοντας αυτά. Θεωρώ
σοβαρότερα αυτά, κύριε Πρόεδρε, από τα υπόλοιπα, αφού ούτως ή
άλλως δεν προλαβαίνω να τα συζητήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ωραία, σας αφαιρώ αυτό
το χρόνο και ξαναρχίζει ο χρόνος από την αρχή.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Πάντοτε είστε
ανεκτικός και αυτό οφείλω να το αναγνωρίσω στην Αίθουσα.
Γι' αυτό θα περιοριστώ σε δύο, τρία πράγµατα και θα παρακαλέσω
τους κυρίους Υπουργό και Υφυπουργό να µε προσέξουν.
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Στο πρώτο κεφάλαιο και στα πρώτα πέντε άρθρα µπορώ να πω,
έχουµε την εφαρµογή της οδηγίας 97/67.
Κύριε Υπουργέ, πρέπει να γνωρίζετε ότι το µεγαλύτερο κοµµάτι
αυτής της Οδηγίας έχει ήδη θεσπιστεί µε διάφορους κανονισµούς
που υπάρχουν στα ΕΛ.ΤΑ. Εκείνο το κοµµάτι που απέµενε για να
εφαρµόσετε -και δεν το εφαρµόσατε επί πέντε τώρα χρόνια στις
κυβερνήσεις τις µετά Παπανδρέου και για τις οποίες φέρετε ακεραία
την ευθύνη- είναι το κοµµάτι εκείνο, το οποίο αφορά τις ιδιωτικές
επιχειρήσεις. Αυτές τις οποίες αφήσατε χωρίς νοµικό πλαίσιο, αυτές
τις οποίες αφήσατε να λειτουργούν κατά το δοκούν, αυτές οι οποίες
υπήρξαν οι ανταγωνιστικές των ΕΛ.ΤΑ. και οι οποίες οδήγησαν τα
ΕΛ.ΤΑ. στην οικονοµική τους κατάρρευση. ∆ιότι, όπως είπα και
χθες στην από του Βήµατος οµιλία µου, στη δεκαετία του '70 τα
ΕΛ.ΤΑ. ήταν σε λαµπρή κατάσταση. Η ανάπτυξη ίσως ήταν τέτοια
που ήταν παράδειγµα για όλην την Ενωµένη Ευρώπη.
Στο διάστηµα, λοιπόν, αυτό από το 1981 -για τους λόγους που
εξήγησα και δεν είναι του παρόντος να επαναλάβω- και ιδιαίτερα τα
τελευταία χρόνια µε τις άνευ νοµικού πλαισίου λειτουργούσες
ιδιωτικές επιχειρήσεις εδηµιουργήθηκε ό,τι εδηµιουργήθη.
Σαφώς λοιπόν, αποδεχόµεθα -εγώ τουλάχιστον προσωπικά
αποδέχοµαι- τις διατάξεις αυτές, διότι είναι εναρµόνιση της
ελληνικής νοµοθεσίας προς την κοινοτική οδηγία 97/67. Το έχω πει
και άλλοτε -το έχω πει και στον ίδιο τον Πρωθυπουργό παλαιότερα-
ότι είναι ανάγκη το ταχύτερο δυνατόν κάθε οδηγία της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης να εναρµονιστεί µε την ελληνική νοµοθεσία, διότι όσο
γρηγορότερα εναρµονιζόµεθα προς τις κοινοτικές οδηγίες, τόσο
καλύτερα είναι για τη χώρα.
Ας λησµονήσετε τουλάχιστον τα παλιά σας συνθήµατα. 'Οσο
νωρίτερα εγκαταλείψετε τα παλιά σας συνθήµατα περί ΕΟΚ και
ΝΑΤΟ κλπ., τόσο καλύτερα για τη χώρα, αφού πια συµπλέετε
απολύτως προς τις επιλογές της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
Εθνάρχου Κωνσταντίνου Καραµανλή.
Στην παράγραφο 3, του άρθρου 3, εδάφιο δ', λέει η διάταξη: "Να
διασφαλίζουν το απόρρητο της ταχυδροµικής επικοινωνίας ...".
Συµφωνούµε απολύτως, αλλά αυτήν τη στιγµή, έτσι όπως είναι
διατυπωµένο είναι λίγο ξεκάρφωτο.
Θα έλεγα ότι θα πρέπει να διατυπωθεί η διάταξη αλλιώς, δηλαδή να
λέει "να διασφαλίζουν το απόρρητο, κατά τα ισχύοντα σήµερα µε τα
ΕΛ.ΤΑ.", για να απευθυνόµεθα κάπου. ∆ιότι, έτσι όπως είναι τώρα,
είναι άνευ κυρώσεων. Πρέπει, λοιπόν, να το συνδέσουµε µε την
υπάρχουσα νοµοθεσία, για να µπορεί να έχει ισχύ αυτή η διάταξη.
Προχωρώ στο κεφάλαιο Β' και στο άρθρο 6 µε τίτλο "Αρµοδιότητες
του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών".
Ορισµένα πράγµατα στο άρθρο αυτό, κύριε Υπουργέ, είναι
αυτονόητα. ∆ηλαδή στο εδάφιο β', της παραγράφου 1, του άρθρου
6, λέει ότι ο Υπουργός προτείνει στη Βουλή σχέδια νόµων κλπ.
Αυτά είναι αυτονόητα. ∆εν είναι ανάγκη να συµπεριλαµβάνονται στο
νόµο.
Μία ακόµη παρατήρηση θα ήθελα να κάνω, γιατί θέλω να είµαι
µέσα στα πλαίσια του χρόνου.
Στο άρθρο 11 λέτε: "Με απόφαση του Υπουργού Μεταφορών και
Επικοινωνιών ορίζονται οι εκπρόσωποι των φορέων και χρηστών
που µετέχουν στην Επιτροπή, οι κανόνες λειτουργίας της, καθώς
και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια".
'Οσον αφορά τους κανόνες λειτουργίας και τις όποιες αναγκαίες
λεπτοµέρειες, ασφαλώς αυτά δεν µπορούν να συµπεριληφθούν στο
νόµο και ορθώς ζητάτε εξουσιοδότηση από την Εθνική
Αντιπροσωπεία. Κρίνω όµως σκόπιµο ότι αυτοί οι φορείς πρέπει να
προσδιορισθούν στο νόµο. Πρέπει να πούµε ότι ο Υπουργός ορίζει
την επιτροπή από τους φορείς οι οποίοι εκλέγονται,
προσδιορίζονται, προτείνονται, από κάποιον.
Αυτή η απόλυτη κυριαρχία του Υπουργού δεν νοµίζω ότι θα πρέπει
να επικυρωθεί από την Εθνική Αντιπροσωπεία µε τέτοια
εξουσιοδότηση. Και δεν αναφέροµαι στο εκπρόσωπο του
σηµερινού Υπουργού, αλλά στον εκπρόσωπο του οποιουδήποτε

Υπουργού. Αυτά, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Από τα άρθρα αυτά δεν διαφαίνεται ότι
υπάρχει σαφής διαχωρισµός του προγενεστέρου δικαίου, των
προγενεστέρων διαταγµάτων και διατάξεων, σε σχέση µ' αυτό. ∆εν
υπάρχει αποσαφήνιση τι θα ισχύει τώρα και τι ίσχυε, τι καταργούµε
από τα παλιά και τι δεν καταργούµε, και τι νέο ισχύει. Σιωπηρώς θα
έρχεται σε κάθε περίπτωση ο οποιοσδήποτε έχων διαζευκτική
διοικητική ευχέρεια νοµικής ερµηνείας να λειτουργεί υπέρ ή κατά.
Γι' αυτό έχει δίκιο ο κ. Γκελεστάθης, όταν λέει -όσον αφορά το
άρθρο 6- για το διάταγµα του 90. Το έχω διαβάσει το διάταγµα. Εδώ
δεν αναφέρονται οι διατάξεις οι οποίες καταργούνται ή ισχύουν ή
εκείνες που ισχύουν αν καταργούνται.
Χρειάζεται πλήρης αποσαφήνιση, όχι µόνο σ' αυτό το άρθρο, αλλά
και στα άλλα άρθρα περί καθολικής υπηρεσίας των ταχυδροµείων.
'Οσον αφορά το ν. 2190, η σχετική διάταξη δεν προσδιορίζει, αν θα
εφαρµοσθεί ή όχι. ∆εν υπάρχει ρητή διάταξη που να λέει ναι ή όχι.
Το άρθρο 10 αναφέρεται στα έσοδα και την οικονοµική διαχείριση.
Πείτε από τώρα ότι καλύπτετε το έλλειµµα τριάντα δισεκατοµµύρια
(30.000.000.000) δραχµές. Πείτε ότι ασκείτε κοινωνική πολιτική. Στο
τέλος της διατάξεως µπορείτε να πείτε τα ελλείµµατα τα πληρώνει
το Υπουργείο Μεταφορών, δηλαδή το δηµόσιο, οπότε ασκείτε
κοινωνική πολιτική και έχετε κοινωνικό πρόσωπο. Γιατί δεν το λέτε
και το στέλνετε στην ελεύθερη αγορά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, τέθηκαν
ορισµένα ερωτήµατα και επί τροχάδην θα αναφερθώ σ' αυτά.
Τέθηκε ένα ερώτηµα για το αν προστατεύεται η εχεµύθεια και το
απόρρητο. Πρώτα απ' όλα προστατεύεται µε τις διατάξεις οι οποίες
υπάρχουν, συνεχίζουν να ισχύουν και δεν χρειάζεται να
αναφερόµεθα σ' αυτές, γιατί δεν έχουν χάσει τίποτα από την ισχύ
τους. Είναι διατάξεις του Ποινικού Κώδικα, ειδικές ποινικές
διατάξεις, νόµοι που έχει ψηφίσει η ελληνική Βουλή, υπάρχουν και
εποµένως όλο το πλέγµα προστασίας του απορρήτου συνεχίζει να
υφίσταται.
Στον ίδιο το νόµο γίνεται βέβαια και ρητή αναφορά στις
υποχρεώσεις. Στο άρθρο 3 αναφέρεται πως όταν χορηγείται η
ειδική άδεια υπάρχει ειδική διάταξη, µε την οποία υποχρεούται η
ταχυδροµική επιχείριση να προστατεύει το απόρρητο. Εποµένως,
δεν υπάρχει κάποιο ζήτηµα για το θέµα του απορρήτου.
Ελέχθη, ότι δεν εφαρµόζεται ο ν. 2190/94, ή ότι υπάρχει αµφιβολία
για την εφαρµογή του όσον αφορά την πρόσληψη προσωπικού
στην Ε.Ε.Τ.Τ. Προφανώς εφαρµόζεται ο ν. 2190/94. Μόνο αν
λέγαµε, ότι δεν εφαρµόζεται, θα υπήρχε ζήτηµα. Από τη στιγµή που
ανήκει στο δηµόσιο τοµέα η Ε.Ε.Τ.Τ., όπως όλες οι ανεξάρτηρες
αρχές, τα Νοµικά Πρόσωπα ∆ηµοσίου ∆ικαίου, φορείς του
δηµόσιου τοµέα, υπάγεται στον ν. 2190 και δεν χρειάζεται να γίνει
ρητή αναφορά.
Υπήρξε ένα πρόβληµα µε το προσωπικό. Το ερώτηµα είναι αν
συνιστούµε εβδοµήντα νέες θέσεις. 'Οχι, κύριοι συνάδελφοι, όπως
σας εξήγησα και χθες, διευρύνουµε την Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών, ώστε να συµπεριλάβει ένα σώµα που θα
ασχολείται µε τις ταχυδροµικές υπηρεσίες. Εκτός από τις εξήντα
θέσεις που έχει σήµερα, θα προσληφθούν άλλα δέκα πρόσωπα.
Αυτοί οι δέκα και όσα ακόµα χρειαστεί από τους ήδη υπηρετούντες,
-τους εξήντα δηλαδή- θα συγκροτήσουν µια ευρύτερη οµάδα που
θα ασχολείται µε την ταχυδροµική δραστηριότητα.
Τέθηκε το ερώτηµα, αν καταργούνται προεδρικά διατάγµατα ή αν
ισχύουν. 'Ο,τι είναι αντίθετο µε τις διατάξεις του παρόντος,
καταργείται.  Και  είναι  εµφανές,  ότι  εδώ,  δεν  συζητούµε  για  το
προεδρικό  διάταγµα,   που  αναφέρεται  στον  ΕΛ.ΤΑ.  'Οπως
έχετε διαπιστώσει, οι διατάξεις του νοµοσχεδίου
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αυτού -κατ' εξοχήν αυτές που συζητούµε, όπως και των εποµένων
δύο κεφαλαίων- αναφέρονται στην όλην ταχυδροµική αγορά, σε
όλες τις ταχυδροµικές υπηρεσίες.
Υπήρξε ένα άλλο ερώτηµα, εάν εξαντλήσαµε τον αγώνα για τα
τριακόσια πενήντα γραµµάρια ή µας επιβλήθηκε. Η γενική διάταξη,
η οποία υπάρχει και η οποία προβλέπεται από το Κοινοτικό ∆ίκαιο,
είναι ότι οι καθολικές υπηρεσίες -χωρίς αναφορά στις αποκλειστικές
υπηρεσίες- αφορούν επιστολές µέχρι δύο κιλά και δέµατα µέχρι
είκοσι κιλά.
Η προσπάθεια, η οποία καταβλήθηκε και ο αγώνας ο οποίος έγινε,
ήταν ακριβώς για την ελληνική περίπτωση, εξαιτίας της ιδιοµορφίας
της ελληνικής περιπτώσεως, της διασποράς των Ελληνικών
Ταχυδροµείων, στα νησιά, στα βουνά, σε όλην την ελληνική
περιφέρεια, γεγονός που συνιστά µια εντελώς ξεχωριστή
περίπτωση απ'ό,τι ισχύει ενδεχόµενα σε άλλες χώρες της
Ευρωπαικής 'Ενωσης. 'Ολα αυτά αποτελούσαν ένα οπλοστάσιο,
µαζί µε όλα τα άλλα επιχειρήµατα που αναπτύχθηκαν, µε τα οποία
καταφέραµε να καθοριστεί αποκλειστική υπηρεσία για τον ΕΛ.ΤΑ.
και µάλιστα στο ανώτατο όριό της, που είναι τα τριακόσια πενήντα
γραµµάρια. ∆ηλαδή, όχι µόνο εξαντλήθηκε το όριο. Προβλέφθηκε
εξαίρεση, κάτι το οποίο δεν είναι σύνηθες και δόθηκε η δυνατότητα
ακριβώς να παρέχονται αποκλειστικές υπηρεσίες στην Ελλάδα. Οι
αποκλειστικές αυτές υπηρεσίες θα ανατεθούν στον κύριο φορέα
καθολικής υπηρεσίας, ανά την επικράτεια και ως φορέας αυτός θα
αναγορευθεί και αγορεύεται µε το νοµοσχέδιο, ο ΕΛ.ΤΑ.. Και
βέβαια, εξαντλήθηκε και το όριο της αποκλειστικής υπηρεσίας, τα
τριακόσια πενήντα γραµµάρια. Αυτά, όσον αφορά στα ζητήµατα
που ετέθησαν κατά τη συζήτησή µας.
Υπήρξε και ένα άλλο θέµα, που φαίνεται ότι προβληµάτισε πολύ
τους συναδέλφους και αφορά την περίφηµη Επιτροπή Φορέων και
Χρηστών. Μάλιστα ελέχθη, ότι θα πρέπει να καθορίσουµε και να
προδιαγράψουµε τη σύνθεσή της. Χρειάζεται για όλα αυτά τα
ζητήµατα, να υπάρχει δυνατότητα διαβούλευσης και συζήτησης.
Υπάρχουν κοινωνικοί φορείς, µε τους οποίους διαβουλεύεται κανείς
και ιδιαίτερα το Υπουργείο, η Κυβέρνηση, πρέπει να διαβουλεύεται,
όταν πρόκειται να λάβει κάποια µέτρα ή ακόµη όταν πρόκειται να
πάρει κάποιες αποφάσεις ή και να προωθήσει κάποιο νοµοσχέδιο.
Επειδή ακριβώς δεν υπάρχουν σ' αυτό το χώρο σχηµατοποιηµένοι
φορείς, όπως είναι αντίστοιχα τα εργατικά σωµατεία για τα
εργασιακά ζητήµατα ή τα εµπορικά επιµελητήρια για τα εµπορικά
θέµατα, πρέπει να δηµιουργήσουµε µια προϋπόθεση, ένα σχήµα,
µε το οποίο να µπορούν να ακούγονται οι απόψεις αυτών, οι οποίοι
ενασχολούνται µε το αντικείµενο. Πρέπει να ακουστούν οι
ταχυδροµικοί φορείς κάπου και το κυριότερο πρέπει να ακουστούν
και οι χρήστες κάπου.
∆ιότι σήµερα, ούτε οργανωµένο σύστηµα χρηστών υπάρχει, ούτε
κάποια παρόµοια διαδικασία. Γι' αυτό ακριβώς συγκροτείται η
Επιτροπή, η οποία απλώς είναι το εργαλείο διαβούλευσης, ώστε και
η Κυβέρνηση να ακούει τις απόψεις των φορέων πριν ληφθούν
οποιαδήποτε µέτρα.
Μια τελευταία παρατήρηση, επειδή µε πολλή έµφαση
αναφερόµαστε στις ιδιωτικές επιχειρήσεις.
Οι ιδιωτικές επιχειρήσεις λειτουργούσαν ανοργάνωτα. 'Οµως, δεν
πρέπει να έχουµε κάποιο ταµπού απέναντι στις ιδιωτικές
επιχειρήσεις.'Οπως το είπα και χθες, µέσα σε µια οργανωµένη
αγορά ο στόχος είναι να αναπτυχθεί το ταχυδροµικό αντικείµενο,
γιατί πιστεύουµε σ' αυτόν τον τοµέα. Αν λοιπόν κάνουν εκείνο που
πρέπει να κάνουν τα Ελληνικά Ταχυδροµεία, αν οι ελληνικές
ιδιωτικές επιχειρήσεις κάνουν καλά τη δουλειά τους και µέσα στους
κανόνες, τότε στην πραγµατικότητα θα έχουµε αύξηση της
ταχυδροµικής κίνησης, θα έχουµε κύκλο δραστηριοτήτων που θα
οδηγήσουν σε ωφέλεια, όχι µόνο για τα ΕΛΤΑ, όχι µόνο για τις
ταχυδροµικές επιχειρήσεις, αλλά για το εθνικό σύνολο, για την
εθνική οικονοµία. Και αυτά βέβαια θα πρέπει να τα υπολογίζουµε.
Και η τελευταία µου αναφορά στα ΕΛΤΑ, επειδή βλέπω ότι τα
θεωρούµε καταδικασµένα.'Οχι, δεν είναι καταδικασµένα. Τα ΕΛΤΑ
έχουν δυνατότητες τις οποίες πρέπει να αξιοποιήσουν. Το τόνισα
και χθες. 'Εχουν πρώτα από όλα ένα δίκτυο που δεν το έχει κανείς

άλλος στην Ελλάδα. Ο διανοµέας φθάνει στο τελευταίο σπίτι του
χωριού, στο τελευταίο σπίτι του νησιού. Και αυτό είναι ένα
ανθρώπινο δίκτυο που έχει ζωντάνια µέσα του και µπορεί να κάνει
σωρεία από εργασίες, να αναλάβει δραστηριότητες, πρωτοβουλίες
σε πολλούς τοµείς και όχι µόνο στα ταχυδροµικά. Οι ορίζοντες είναι
ανοικτοί. Θα πρέπει να τους εκµεταλλευτούν τα ΕΛΤΑ. Και το
περιβάλλον που θα εκµεταλλευτούν πρέπει να είναι ένα ανοικτό
περιβάλλον, γιατί µιλάµε για υπηρεσίες που είναι ανοικτές στην
κοινωνία και την αγορά και αυτό είναι ασφαλιστική δικλείδα για να
παρέχουν αυτές τις υπηρεσίες µε ποιότητα και επίσης σε χαµηλές
τιµές. Γι' αυτόν ακριβώς το λόγο έχουµε προβλέψει και ειδικά
µεγέθη ποιότητας.
Ζητούµε από τα ΕΛΤΑ µέσα στα επόµενα χρόνια, όχι µόνο να
πετύχουν οικονοµικά αποτελέσµατα, αλλά να πετύχουν πάνω από
όλα και ποιοτικά αποτελέσµατα, να παραδίδουν το γράµµα έγκαιρα
είτε έρχεται από την Ελλάδα είτε έρχεται από το διεθνή χώρο. Και σ'
αυτήν τη προσπάθεια εργάζονται σήµερα τα ΕΛΤΑ και δείχνουν ότι
µπορούν να ανταποκριθούν. Γι' αυτό και σας είπα ότι την επόµενη
χρονιά αναµένουµε δραστική µείωση του ελλείµµατος. Θα πρέπει
να σας πω ότι ήδη από το 1998 αρχίζουν και φαίνονται τα πρώτα
σηµάδια επιτυχίας του επιχειρησιακού σχεδίου. Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών δεν δίνει σαφείς απαντήσεις στα
θέµατα που έχουµε αναφέρει. Και επειδή χθες το βράδυ απουσίαζε
από την Αίθουσα, δεν µας απάντησε και στα θέµατα που θέσαµε
χθες µε τις δευτερολογίες µας.
Κύριε Υπουργέ, η διατύπωση της διατάξεως της παραγράγου 3 του
άρθρου 7 στο εδάφιο ∆' λέει το εξής: "Η πρόσληψη στις ανωτέρω
θέσεις γίνεται µε έγκριση του Υπουργού Μεταφορών και
Επικοινωνιών, δίχως να εφαρµόζεται η παράγραφος 2 του άρθρου
2 της ΠΥΣ 236/1994, και µε τη διαδικασία της υποπαραγράφου 3
της παραγράφου 1 του άρθρου 14 του ν. 2190/1994, όπως αυτή
αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 1 του ν.2527/1997". Προσέχετε τη
διατύπωση;
"..δίχως να εφαρµόζεται η παράγραφος 2 του άρθρου 2 της ΠΥΣ
236/94 και µε τη διαδικασία της υποπαραγράφου..". ∆ηλαδή, πάει
και η διαδικασία της παραγράφου 1 του ν. 2190 στο "δίχως;"
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): 'Οχι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Και µάλιστα, επειδή έθεσα το θέµα
και στη συζήτηση επί της αρχής, αποτάνθηκα στην Επιστηµονική
Υπηρεσία της Βουλής και εκεί ακριβώς έχουν την ίδια αµφιβολία.
Αν λοιπόν έχετε πρόθεση να εφαρµόσετε τις διατάξεις του ν. 2190,
πέστε το καθαρά.
Κύριε Πρόεδρε, η σύσταση αυτών των εθνικών επιτροπών µε
διάφορα αντικείµενα, είναι γνωστή στην Αίθουσα αυτή και ή δεν
εφαρµόζονται ή είναι διακοσµητικές επιτροπές. Εδώ, λοιπόν, αν
υπάρχει πρόθεση πραγµατικής εφαρµογής της διάταξης αυτής του
άρθρου 11, πρέπει να αναφέρετε ποιοι θα είναι οι φορείς που θα
εκπροσωπηθούν. Και µε την απόφασή σας να ρυθµιστούν οι
λεπτοµέρειες λειτουργίας της, συµφωνούµε. Αλλά εκεί που λέτε,
"κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια", τι εννοείτε; Να έχουν και
οικονοµικές απολαβές τα µέλη των επιτροπών αυτών; ∆ιότι αν αυτό
πρόκειται να συµβεί, καταλαβαίνετε ότι θα είναι τελείως
απαράδεκτο.
Εδώ θα είναι εθελοντική η εργασία που µπορεί να βοηθάει το έργο
της Κυβέρνησης. Γι'αυτό πρέπει οπωσδήποτε να βάλετε στη
διάταξη αυτή, ότι δεν θα έχουν οικονοµικές απολαβές.
Κύριε  Πρόεδρε,  δεν  µου  επιτρέπει  ο  χρόνος  να  επαναλάβουµε
αυτά  που  θέσαµε  µε  τις  πρωτολογίες  µας.  Στη  συζήτηση  όµως
των  άρθρων,  ο  κύριος  Υπουργός  ήταν  εκτός  Αιθούσης,  έδωσε
µερικές  απαντήσεις  µε  τις  οποίες  δεν  συµφωνούµε,  αλλά  δεν
έδωσε  απαντήσεις  σε  όλες  τις  παρατηρήσεις  µας.  Αν  έχει
ενηµερωθεί,  αυτό  θα  µπορεί  να  το  κάνει  και  στην
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επόµενη συνεδρίαση της Τρίτης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, επειδή είναι ένα θέµα το οποίο
πρέπει να είναι σαφές, θα ήθελα να πω ότι η διατύπωση της
περίπτωσης του ν. 2190/94 σηµαίνει ότι δεν εφαρµόζεται η Π.Υ.Σ.
και εφαρµόζεται στη συνέχεια η διαδικασία.
Πρώτα απ'όλα η φιλοσοφία της διάταξης αυτής είναι ότι δεν
εφαρµόζουµε την Π.Υ.Σ., δηλαδή, δεν προηγείται η έγκριση της
τριµελούς επιτροπής, αλλά πάµε κατ'ευθείαν µε απλή έγκριση, διότι
ισχυρότερη της έγκρισης της τριµελούς επιτροπής είναι η ψήφιση
του νοµοσχεδίου από τη Βουλή. Και υποτίθεται βέβαια ότι για να
έχει τοποθετηθεί αυτή η διάταξη και για να είναι υπογεγραµµένη
από όλους τους Υπουργούς που συµµετέχουν στην τριµελή αυτή
επιτροπή, είναι σαφές ότι αυτά έχουν εξεταστεί. Η Ε.Ε.Τ.Τ. πρέπει
να ξεκινήσει αµέσως το έργο της και γι αυτό θα κάνει άµεσα όλες τις
απαραίτητες ρυθµίσεις, ώστε να µην χαθεί χρόνος.
Από τη στιγµή, λοιπόν, που έχει γίνει η συνεννόηση µε όλους τους
συναρµόδιους Υπουργούς, και εφόσον η Βουλή το δέχεται, δεν
χρειάζεται να επαναλάβουµε µια άλλη διαδικασία αφού πρόκειται
για κάτι επείγον, για κάτι το οποίο έχουµε συµφωνήσει και η Βουλή
το έχει επικυρώσει µε την ψήφο της. Γι'αυτό, εποµένως, µπαίνει
αυτή η ρητή διάταξη.
Εσείς τώρα έχετε την αµφιβολία µήπως πηγαίνει στην
υποπαράγραφο. Είναι σαφές, όµως, ότι δεν πηγαίνει. Θα ήθελα
όµως να κάνουµε µια άλλη διατύπωση, έτσι ώστε να µην
καταλείπεται καµιά αµφιβολία σ'αυτό το σηµείο.
Θα ήθελα, λοιπόν, να τη διατυπώσουµε ως εξής: "Η πρόσληψη στις
ανωτέρω θέσεις, γίνεται µε έγκριση του Υπουργού Μεταφορών και
Επικοινωνιών, δίχως να εφαρµόζεται η παράγραφος 2 του άρθρου
2 της Π.Υ.Σ. 236/94, όπως ισχύει κάθε φορά". Γιατί, έχω την
εντύπωση ότι είναι στο στάδιο που χρειάζεται να ανανεωθεί και δεν
ξέρω όταν θα ψηφιστεί το νοµοσχέδιο αν θα ισχύει αυτή ή κάποια
άλλη. Εκεί λοιπόν που λέει "κάθε φορά", θα βάλουµε "τελεία" και θα
συνεχίσουµε: "Για τις προσλήψεις αυτές εφαρµόζεται η διαδικασία
της υποπαραγράφου".
Νοµίζω ότι είναι σαφές πλέον. Μπαίνει η τελεία και αποκόπτει
εντελώς το ένα από το άλλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σε ποιο άρθρο είναι
αυτό, κύριε Υπουργέ;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Είναι στο άρθρο 7, παράγραφος 3 και τέταρτη
υποπαράγραφος.
Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κηρύσσεται περαιωµένη
η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως και 11. Θα
προχωρήσουµε στην ψήφισή τους ένα προς ένα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 1
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 2
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 3
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 4
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 5
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 6
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 7
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 8
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 9
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 10
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 11
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση του Γ' κεφαλαίου,
που αποτελείται από τα άρθρα 12 έως 23.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, αλλά
ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής είπε ότι το Γ' κεφάλαιο θα συζητηθεί
την Τρίτη και µε αυτήν την προϋπόθεση συνάδελφοι οι οποίοι θα
ήθελαν να πάρουν το λόγο στα άρθρα του Γ' κεφαλαίου, δεν είναι
στην Αίθουσα. Εποµένως -η ώρα είναι µία και όπως ξέρετε στις
τρεις η ώρα θα συνεδριάσει και η Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων για να επεξεργαστεί νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Μεταφορών- να διακόψουµε και να επανέλθουµε την Τρίτη, όπως
είπε και ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Πρόεδρος της
Βουλής απ' ότι µε ενηµέρωσε ο Προεδρεύων, αλλά και η
Γραµµατεία, είπε ότι εάν δεν προλάβουµε... Να ξεκινήσουµε εµείς τη
συζήτηση, κύριε Γκελεστάθη, και αν χρειαστεί να διακόψουµε, θα
διακόψουµε για την Τρίτη.
Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Κίρκος έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε.
Σας επαναλαµβάνω ότι οι συνάδελφοι που ήθελαν να πάρουν το
λόγο έχουν αποχωρήσει από την Αίθουσα, γιατί γνωρίζουν ότι το Γ'
κεφάλαιο θα συζητηθεί την Τρίτη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός
Μεταφορών και Επικοινωνιών έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κάποιες διευκρινίσεις, κύριε Πρόεδρε, και
αναδιατυπώσεις σύµφωνα µε τις προτάσεις της Κεντρικής
Νοµοπαρασκευαστικής Επιτροπής.
Στο άρθρο 12 παράγραφος 3, περίπτωσης γ', µεταξύ άλλων λέµε
ότι η ΕΕΤΤ εξετάζει εκτός των άλλων εάν έχουν κηρυχθεί σε
πτώχευση, αν τελούν σε κατάσταση εκκαθάρισης ή παύσης
πληρωµών.  Συνιστά  η  ΚΕΝΕ  ότι  δεν  πρέπει  να  µπει  το
"παύσης  πληρωµών", διότι δεν υπάρχει κατάσταση παύσης ούτε
µπορεί να διαπιστωθεί. Ισχύει απλώς κήρυξη της πτώχευσης.
Εποµένως διαγράφεται από την περίπτωση γ' το "ή παύσης
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πληρωµών".
Επίσης στο άρθρο 14, παράγραφος 3, περίπτωση ε' όπου
αναφέρεται "Οι όροι διασφάλισης της ισότιµης µεταχείρισης των
χρηστών και ο αποκλεισµός του αθέµιτου ανταγωνισµού στις
ταχυδροµικές επιχειρήσεις που έχουν δεσπόζουσα θέση στην
αγορά" πάλι η ΚΕΝΕ συνιστά να διαγραφεί το "και ο αποκλεισµός
του αθέµιτου ανταγωνισµού στις ταχυδροµικές επιχειρήσεις που
έχουν δεσπόζουσα θέση στην αγορά", διότι αυτό ρυθµίζεται από τις
διατάξεις περί αθεµίτου ανταγωνισµού. Εποµένως παραµένει στην
περίπτωση ε' µόνο το "Οι όροι διασφάλισης της ισότιµης
µεταχείρισης των χρηστών".
Επίσης στο άρθρο 20, παράγραφος 3, θα πρέπει, για να είναι
σαφές, να προσθέσουµε ένα ακόµη εδάφιο που θα λέγει ότι
σύµφωνα µε το επιχειρησιακό σχέδιο ο ειδικός λογαριασµός πρέπει
να αρχίσει να λειτουργεί από το 2000, διότι νωρίτερα και δεν µπορεί
να συγκροτηθεί, αλλά και δεν µπορεί να γίνει η απαραίτητη
προετοιµασία µέσα στο 1999. Πρέπει να δώσουµε και ένα
περιθώριο προετοιµασίας. Γι' αυτό λοιπόν προσθέτουµε ένα
επιπλέον εδάφιο στην παράγραφο 3 που λέγει ως εξής: "Η σύσταση
αυτού του ειδικού λογαριασµού θα λειτουργήσει από το έτος 2000".
Ακόµη στο άρθρο 20, η παράγραφος 1 αναδιατυπώνεται ως εξής:
"Εάν το κόστος που αναλογεί στην υποχρέωση παροχής καθολικών
υπηρεσιών, µετά την αφαίρεση των κερδών από την παροχή
αποκλειστικών υπηρεσιών, δεν καλύπτεται από τις αντίστοιχες
εισπράξεις, ο φορέας παροχής τους µπορεί να ζητήσει αποζηµίωση
για την κάλυψη της διαφοράς".
Επίσης, στην παράγραφο 4 του άρθρου 20 διαγράφονται από την
πέµπτη σειρά οι λέξεις "καλούνται να" και από την έκτη σειρά
διαγράφεται η λέξη "κόστους", διότι η υπόλοιπη διατύπωση είναι
επαρκής. Σας τη διαβάζω: "Στο µέτρο που η ΕΕΤΤ εγκρίνει την
αιτούµενη, σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του άρθρου αυτού,
αποζηµίωση, όλες οι ταχυδροµικές επιχειρήσεις που προσφέρουν
υπηρεσίες σύµφωνα µε τα άρθρα 12 και 13 του παρόντος νόµου
καλούνται να συνεισφέρουν για την ανωτέρω διαφορά." Εποµένως
είναι πλήρης η έννοια.
Στο άρθρο 21 παράγραφος 3 αντικαθιστούµε τη διατύπωση µε τον
εξής τρόπο που έχει το ίδιο νόηµα, αλλά είναι νοµοτεχνικά
ορθότερη: "Τα καταληκτικά τέλη που ο φορέας παροχής καθολικής
υπηρεσίας συνοµολόγησε µε πολυµερείς ή διµερείς συµβάσεις,
πρέπει να καλύπτουν το κόστος διαχείρισης και διανοµής και να
είναι ανάλογα µε την ποιότητα της υπηρεσίας".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Κίρκο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Θα προχωρήσετε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα προχωρήσω, κύριε
Γκελεστάθη, διότι επικοινώνησα µε τον κύριο Πρόεδρο και µου είπε
ο κύριος Πρόεδρε να συνεχίσω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Και οι συνάδελφοι που απουσιάζουν;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κάποιος συνάδελφος,
κύριε Γκελεστάθη όφειλε να είναι εδώ. Γιατί θα σας διαβάσω
ακριβώς τι λέει στα Πρακτικά ο κύριος Πρόεδρος, ο οποίος ο ίδιος
µε ενηµέρωσε ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Αλλά οι συνάδελφοι έχουν πάει στην
Επιτροπή Οικονοµικών. Και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος
βρίσκεται εκεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Προηγούµενα και ο
Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος, όταν γίνονταν εδώ η
συζήτηση, που ήταν, κύριε Γκελεστάθη;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Πήγε στην Επιτροπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε κύριε Κίρκο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΙΡΚΟΣ: Το κεφάλαιο Γ' έχει δώδεκα άρθρα και
περιλαµβάνει ρυθµίσεις σχετικά µε την άσκηση των ταχυδροµικών
δραστηριοτήτων.
Λοιπόν, το άρθρο 12 εναρµονίζει το ελληνικό δίκαιο µε την οδηγία
97/67 και καθιερώνει ως βασική αρχή την έννοια της γενικής άδειας
για τη δραστηριοποίηση ταχυδροµικών επιχειρήσεων στον τοµέα
παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών.

Η γενική αυτή άδεια είναι δικαίωµα και αποκτάται µε εγγραφή της
επιχείρησης στο µητρώο το οποίο τηρεί η Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Χρειάζεται µία δήλωση για να
εγγραφεί η επιχείρηση στα µητρώα. Και καθορίζονται βέβαια τα
στοιχεία που χρειάζονται και οι δεσµεύσεις που αναλαµβάνει η
επιχείρηση αυτή.
Επειδή είναι δικαίωµα της επιχείρησης να εγγραφεί, ύστερα από
δήλωσή της στο µητρώο ταχυδροµικών επιχειρήσεων, η εθνική
επιτροπή µπορεί να µην αποδεχθεί την εγγραφή για λόγους
νοµιµότητας ή όταν είναι προφανές από τη δήλωση ότι η επιχείρηση
αυτή δεν έχει τη δυνατότητα να παρέχει τις υπηρεσίες.
Προχωράµε στο άρθρο 13. Με το άρθρο 13 θεσπίζεται η ειδική
άδεια ως εγκριτική διοικητική πράξη, όταν µία επιχείρηση σκοπεύει
να παρέχει ταχυδροµικές υπηρεσίες που θα περιλαµβάνουν
επιστολές µέχρι δύο κιλά και δέµατα µέχρι είκοσι κιλά. Η άδεια αυτή
είναι προσωπική και ειδική άδεια. ∆ηλαδή είναι προσωπική και δεν
µεταβιβάζεται και µπορεί να ανακληθεί.
Το άρθρο 13 αναφέρει τα όργανα, τους όρους και τις προϋποθέσεις
που εκδίδεται αυτή η ειδική άδεια. Οι ειδικές άδειες χορηγούνται µε
απόφαση του Υπουργού Μεταφορών και Επικοινωνιών ύστερα από
γνωµοδότηση της εθνικής επιτροπής. Ορίζεται επίσης προθεσµία
έκδοσης της άδειας καθώς και οι όροι που πρέπει να περιέχουν.
Επίσης µε το άρθρο 14 θεσπίζεται η απαγόρευση εκµίσθωσης,
µεταβίβασης ή συνεκµετάλλευσης της άδειας ή οποιαδήποτε
µεταβολή της σύνθεσης στο εταιρικό κεφάλαιο της ταχυδροµικής
επιχείρησης που µπορεί να οδηγήσει σε αλλαγή ελέγχου της
διοίκησής της, καθώς και η συµµετοχή της ταχυδροµικής
επιχείρησης σε κοινοπραξίες, χωρίς προηγούµενη έγκριση του
Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών που χορηγείται ύστερα από
γνωµοδότηση της εθνικής επιτροπής.
Τέλος σε αυτό το άρθρο προβλέπεται η διαδικασία ενηµέρωσης της
τεχνικής επιτροπής σε περίπτωση που γίνεται µεταβίβαση µετοχών
της εταιρείας, εταιρικού κεφαλαίου πάνω από 5%.
Στο άρθρο 15 καθορίζεται πότε οι ταχυδροµικές επιχειρήσεις και τα
πρόσωπα που τις διευθύνουν δεν παρέχουν εχέγγυα αξιοπιστίας
για να λειτουργήσουν. Ως αρνητικά στοιχεία θεωρούνται οι
καταδίκες για σοβαρά εγκλήµατα, αδικήµατα του ποινικού δικαίου,
αδικήµατα της φορολογικής νοµοθεσίας, τελωνειακού κώδικα,
εργατικής νοµοθεσίας και της νοµοθεσίας κοινωνικής ασφάλισης.
Με το άρθρο 16 γίνεται δεκτό ότι επαγγελµατική ικανότητα µπορούν
να διαθέτουν πρόσωπα που διευθύνουν µία επιχείρηση όταν το
ελάχιστο είναι απόφοιτοι λυκείου ή εξαταξίου γυµνασίου.
Στο άρθρο 17 καθορίζονται οι βασικές αρχές που πρέπει να
τηρούνται για τον καθορισµό των τιµολογίων στον τοµέα των
καθολικών υπηρεσιών µε στόχο κυρίως την καλύτερη εξυπηρέτηση
και τη διασφάλιση των χρηστών. Αυτό γίνεται µε τους εξής τρόπους:
Πρώτον, µε το να είναι εναρµονισµένα τα τιµολόγια τους στο κόστος
και να είναι προσιτά.
∆εύτερον, µε το να µη δηµιουργούν διακρίσεις ανάµεσα στους
χρήστες των υπηρεσιών τους.
Τρίτον, µε το να πληρούν τους όρους διαφάνειας.
Επίσης, πρέπει να πληρούν τις υποχρεώσεις του φορέα παροχής
καθολικής υπηρεσίας.
Σηµαντική είναι και η υποχρέωση του φορέα καθολικής υπηρεσίας
να τηρεί χωριστό λογαριασµό για κάθε υπηρεσία που του
ανατίθεται. Ο εσωτερικός λογαριασµός του φορέα παροχής
καθολικής υπηρεσίας εγκρίνεται από την Εθνική Επιτροπή.
Με το άρθρο 18 προβλέπεται η υποχρέωση του φορέα καθολικής
υπηρεσίας να καταρτίζει και να υποβάλει προς έγκριση στο
Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών Χάρτη υποχρεώσεων
προς τους χρήστες, αφού ζητήσει προηγουµένως τις απόψεις της
Επιτροπής Προστασίας των Καταναλωτών, που προβλέπεται στο
άρθρο 7.
Επίσης, η επιχείρηση που προσφέρει καθολικές υπηρεσίες θα
πρέπει να καταρτίσει και χάρτη υποχρεώσεων.
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Με το άρθρο 19 ορίζεται ως φορέας καθολικής υπηρεσίας ο
Οργανισµός "Ελληνικά Ταχυδροµεία" (ΕΛ.ΤΑ.). Στα ΕΛ.ΤΑ. δίδεται
το δικαίωµα να προσφεύγουν και σε συνεργασίες µε τρίτους ή να
χρησιµοποιούν τις υπηρεσίες τους για την παροχή της καθολικής
υπηρεσίας.
Οι όροι άσκησης της καθολικής υπηρεσίας από τα ΕΛ.ΤΑ., καθώς
και άλλων δραστηριοτήτων ασκούνται µε αποκλειστικά δικαιώµατα
και καθορίζονται µε την ειδική άδεια.
Επίσης, στο άρθρο αυτό περιλαµβάνονται ρυθµίσεις που αφορούν
δικαιώµατα αποκλειστικά και µη τα ΕΛ.ΤΑ., καθώς και τις
υποχρεώσεις των έναντι των χρηστών.
Θα πρέπει να τονίσω εδώ ότι στην παράγραφο 10 του άρθρου
αυτού προβλέπεται η σύναψη Συµβολαίου ∆ιοίκησης που θα
υπογραφεί από το Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών και
ρυθµίζονται, στις βάσεις που η διάταξη αυτή θέτει, όλα τα θέµατα
που αφορούν την παροχή της καθολικής υπηρεσίας.
Με το άρθρο 20 -βέβαια ο κύριος Υπουργός έκανε προηγουµένως
τροποποιήσεις φραστικές κυρίως, αλλά και επί της ουσίας- δίνεται η
δυνατότητα κάλυψης των ελλειµµάτων µέσω ειδικού λογαριασµού
για την παροχή της καθολικής υπηρεσίας επειδή στη χώρα µας η
εξυπηρέτηση από τα ΕΛ.ΤΑ. και οι γεωµορφολογικές συνθήκες που
επικρατούν στις νησιωτικές και ορεινές περιοχές της χώρας µας, η
καθολική υπηρεσία το πιθανότερο είναι να δηµιουργεί ελλείµµατα.
'Αρα, προβλέπεται αυτός ο ειδικός λογαριασµός στου οποίου τους
πόρους θα συµβάλουν όλες οι επιχειρήσεις που
δραστηροποιούνται στις ταχυδροµικές υπηρεσίες. Και θα
συµβάλουν αναλογικά. Βεβαίως, συµπεριλαµβάνεται και ο
Οργανισµός των ΕΛ.ΤΑ. στη συµβολή αυτήν.
Επειδή, όµως, η κάλυψη των ελλειµµάτων πρέπει να δικαιολογείται
µόνον όταν αυτά προκαλούνται από υποχρεώσεις της καθολικής
υπηρεσίας και το κόστος που αυτή συνεπάγεται, προβλέπεται
σύστηµα κοστολόγησης, που θα εγκρίνεται από την Εθνική
Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Η διαχείριση αυτού
του ειδικού λογαριασµού θα γίνεται από την Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Και µέσα από τις διατάξεις του
άρθρου 20 προβλέπεται πώς υπολογίζεται η συνεισφορά κάθε
επιχείρησης.
Εδώ θα πρέπει να πω ότι η οµοσπονδία των εργαζόµενων ζητάει
περαιτέρω διασφάλιση γι'αυτές τις καθολικές υπηρεσίες που
προσφέρουν τα Ελληνικά Ταχυδροµεία. Εάν λοιπόν, αυτός ο ειδικός
πόρος, που προέρχεται από τη συνεισφορά αυτών των
επιχειρήσεων, δεν επαρκεί, να προστεθεί και κάλυψη από το
ελληνικό δηµόσιο.
Με το άρθρο 21 ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν την παροχή
διεθνών ταχυδροµικών υπηρεσιών και τις αποζηµιώσεις για τις
υπηρεσίες αυτές.
Στο άρθρο 22 υπάρχουν διατάξεις που διασφαλίζουν το απόρρητο,
την εχεµύθεια της ταχυδροµικής υπηρεσίας για την προστασία του
καταναλωτή.
Και µε το άρθρο 23, το τελευταίο άρθρο της ενότητας αυτής,
καθορίζονται ζητήµατα που αφορούν την αποσφράγιση και
διαχείριση αζήτητων αντικειµένων.
Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λόγω του µικρού
χρόνου που έχουµε στη διάθεσή µας, θα περιοριστώ σε ορισµένες
βασικές παρατηρήσεις.
Στο άρθρο 19 πρέπει να προστεθεί στην παράγραφο 4: "Ο ΕΛ.ΤΑ.
µπορεί να εισπράττει για λογαριασµό του Υπουργείου Οικονοµικών
λογαριασµούς φόρων εισοδήµατος και φόρων προστιθέµενης αξίας
µε τιµολόγιο που εγκρίνεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών
Οικονοµικών και Μεταφορών και Επικοινωνιών." Αυτήν τη
δυνατότητα η Κυβέρνησή σας την πήρε από τον ΕΛ.ΤΑ. και την
παρεχώρησε στις τράπεζες, αυξάνοντας ακόµη περισσότερο τα
ελλείµµατα του Οργανισµού.
Περαιτέρω, να προστεθεί το δικαίωµα του Οργανισµού ΕΛ.ΤΑ. να
αγοράζει συνάλλαγµα, που και αυτό θα του δώσει ένα σηµαντικό

έσοδο. Και αυτό έχει αφαιρεθεί και έχει παραχωρηθεί στις τράπεζες.
Στο άρθρο 26 παράγραφος 5 πρέπει οπωσδήποτε, κύριε Πρόεδρε,
να δεχθεί ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών αυτήν
τη διάταξη που θεσµοθετεί "οι απαιτήσεις του ΕΛ.ΤΑ. κατά της
Τράπεζας Κρήτης από τις δεσµευµένες καταθέσεις του σε αυτήν
αποσβέννυνται" να απαλειφθεί. Πρέπει το δικαίωµα του οργανισµού
να παραµείνει και να διεκδικήσει και να πάρει τα χρήµατα αυτά, τα
οποία κατατέθηκαν αυτούσια στην Τράπεζα Κρήτης, η οποία είναι
µία ιδιωτική τράπεζα υπό εκκαθάριση, όπως ξέρετε. Και τον
τελευταίο λόγο εδώ τον έχει η Τράπεζα της Ελλάδας, η οποία
καλύπτει όλες τις υποχρεώσεις. Και µην επαναλάβετε τον ισχυρισµό
σας ότι παράλληλα αποσβέννυται η απαίτηση του Ταµείου
Πρακαταθηκών και ∆ανείων προς τον Οργανισµό των ΕΛ.ΤΑ,
δεδοµένου ότι και οι δύο αυτοί οργανισµοί είναιτ ου δηµοσίου. Και
αν πρόκειται να γίνει τέτοια ρύθµιση, εν πάση περιπτώσει, να το
συζητήσουµε.
Αλλά εδώ πρόκειται περί µίας ρυθµίσεως αξίωσης δηµόσιου
οργανισµού προς µία ιδιωτική τράπεζα και δεν µπορούµε να
εξηγήσουµε γιατί συµβαίνει αυτό το πράγµα. Και µάλιστα τότε εσείς
ήσαστε Πρόεδρος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΕΛ.ΤΑ και έχετε
προσωπική αντίληψη ότι αυτές ήταν καταθέσεις αυτούσιου
χρήµατος στην Τράπεζα Κρήτης και θα πρέπει να επιστραφούν
στον Οργανισµό. 'Ηταν πεντέµισι δισεκατοµµύρια (5.500.000.000)
δραχµές και µε τους τόκους µέχρι σήµερα είναι κάπου δώδεκα
δισεκατοµµύρια (12.000.000.000) δραχµές. Καταλαβαίνετε τι
οικονοµική ενίσχυση θα είναι προς τον Οργανισµό.
Στην παράγραφο 8 του άρθρου 26 πρέπει οπωσδήποτε να
ρυθµίσετε το θέµα αυτών των εισφορών. Βλέπετε ότι είναι καθολική
η διαµαρτυρία των εργαζοµένων στον ΕΛ.ΤΑ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Συζητάµε µέχρι το κεφάλαιο γ', δηλαδή µέχρι το
άρθρο 23.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Μέχρι το άρθρο 23 θα πάµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είναι µέχρι το άρθρο 23,
κύριε Γκελεστάθη. Και τα κεφάλαια από το άρθρο 24 έως 30 θα
συζητηθούν σε επόµενη συνεδρίαση. Σας είπα µέχρι το άρθρο 23.
∆εν θα τελειώσουµε όλο το νοµοσχέδιο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Προηγουµένως δόθηκε η
εντύπωση...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Καλώς ή κακώς αυτά τα
δύο κεφάλαια θα µείνουν για την Τρίτη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν θα υπάρχει αντικείµενο
συζητήσεως για τη συνεδρίαση της Τρίτης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα υπάρχει, κύριε
Γκελεστάθη, γιατί υπάρχουν και οι τροπολογίες.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν υπάρχει καµία τροπολογία µέχρι
στιγµής όπως είπε ο κύριος Υπουργός. Ενδεχοµένως µπορεί να
φέρει καµία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Υπάρχουν τρεις
εµπρόθεσµες τροπολογίες συναδέλφων Βουλευτών.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επαναλαµβάνω την
παράκλησή µου. ∆εν αφήνετε να συζητήσουµε µε άνεση το τρίτο, το
τέταρτο και το πέµπτο κεφάλαιο στην επόµενη συνεδρίαση; Γιατί αν
µείνει µόνο το τέταρτο και το πέµπτο κεφάλαιο για την επόµενη
συνεδρίαση, θα είναι θέµα ούτε µίας ώρας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν µπορούµε να το
αλλάξουµε τώρα, κύριε Γκελεστάθη. Αν έχετε κάποιες άλλες
παρατηρήσεις, κύριε Γκελεστάθη, µέχρι το άρθρο 23 να τις κάνετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Θα µπορούσε βέβαια µέσα σε όλη αυτήν τη λογική και
µέσα  στη  βιασύνη  να  περάσουν  τα  νοµοσχέδια  από  τη  µεριά
της  Κυβέρνησης,  να  κλέψουµε  λίγο  χρόνο  από  σήµερα
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και να τον πάµε για την Τρίτη. Ωστόσο, αφού έτσι αποφασίστηκε
από την αρχή, κύριε Πρόεδρε, ας προχωρήσουµε. Γι' αυτήν την
ενότητα που κουβεντιάζουµε τώρα, δεν αποφασίστηκε αυτό αλλά
επειδή έχουµε χρόνο κατά την άποψη του Προεδρείου να
παρέµβουµε, να παρέµβουµε.
Στην ενότητα αυτήν που κουβεντιάζουµε υπάρχουν µερικά σοβαρά
ζητήµατα. Μερικά ζητήµατα θα µπορούσε να είναι και διοικητικές
πράξεις και όχι απαραίτητα νοµοθετικές ρυθµίσεις και µερικά
ζητήµατα θα µπορούσαν να λείπουν από το νοµοσχέδιο και να µην
απασχολούν ούτε τις διοικητικές αρχές.
Θα σταθώ κατά τη δική µας προσέγγιση, σε µερικά από τα σοβαρά
ζητήµατα.
Το πρώτο από αυτά αφορά τις άδειες που προβλέπεται να δίνονται
στους ιδιώτες. Εφόσον λειτουργούµε µε αυτήν τη λογική, όπως είπα
στο προηγούµενο κεφάλαιο, βεβαίως θα δοθούν άδειες στους
ιδιώτες. Με αυτό το µπάχαλο που υπάρχει σήµερα, θα πάρουν
άδειες για να λειτουργούν. Αλλά έχει την τύχη ή την ατυχία ο
Υπουργός µε τον οποίο σήµερα συζητούµε να γνωρίζει καλύτερα
ενδεχόµενα από κάποιους άλλους τι σηµαίνει άδεια σε ιδιώτες. Και
έχει αυτήν τη γνώση γιατί του έτυχαν περιστατικά, τα οποία
επιβεβαίωναν ότι µπορεί να σου φέρει ο άλλος που έχει ντοκτορά
από πανεπιστήµια ολόκληρο φάκελο µε µελέτες, µε
σχεδιαγράµµατα και στο τέλος να αποδείχνεται ότι δεν ήταν παρά
ένας τυχοδιωκτάκτος ενδεχόµενα και επικίνδυνος για τη δηµόσια
υγεία και ασφάλεια.
∆εν αναφέροµαι βέβαια στα ζητήµατα που είναι γνωστά. Θα
µιλήσουµε στο άρθρο 27 γι' αυτά αναλυτικότερα.
Εφ' όσον γίνεται συζήτηση για τις άδειες, θέλω να επισηµάνω ότι θα
πρέπει να υπάρχουν όσο γίνεται περισσότερες εγγυήσεις -δεν είµαι
έτοιµος να πω από πού θα προκύψουν αυτές- ώστε να
διασφαλίσουµε τον πολίτη.
Τις καταγγελίες που ακούστηκαν -και εµείς αναφερθήκαµε- ότι
υπάρχουν εταιρίες, οι οποίες αξιοποιούν τη δυνατότητά τους να
παρέµβουν στο χώρο των ταχυδροµείων και να κάνουν ατοµικές
τους εργασίες, ενώ εµφανίζονται σαν εταιρίες εξυπηρέτησης του
κοινού, θα πρέπει να τις δούµε µε µεγάλη προσοχή, ώστε να µην
έρχονται φάκελοι στο σπίτι µας, όπου είναι τα παιδιά µας, οι οποίοι
δεν θα έχουν αποστολέα, αλλά θα έχουν παραλήπτη.
Καταλαβαίνετε τι εννοώ εννοώ διακίνηση ναρκωτικών! Χρειάζονται
πάρα πολύ σοβαρές εγγυήσεις γι' αυτό.
Το δεύτερο που αναφέρεται σ' αυτήν την ενότητα -δεν έχει σηµασία
το άρθρο- είναι η πρόβλεψη για τη συνεργασία των ΕΛ.ΤΑ. µε
άλλους, µε ιδιώτες, ας πούµε, ώστε να κάνουν πιο αποτελεσµατικό
το έργο τους. Το σωστότερο, βέβαια, από αντικειµενική άποψη, δεν
είναι τα ΕΛ.ΤΑ. να αναζητούν συνεργάτες. Εδώ έπρεπε να λέει,
συνεργάτες να πάνε στα ΕΛ.ΤΑ., γιατί τα ΕΛ.ΤΑ. είναι ο
δοκιµασµένος φορέας, µε τεράστια εµπειρία, µε ένα έµπειρο
προσωπικό, µε µία λαδωµένη µηχανή, που δεν έγινε πατώντας ένα
κουµπί, τούτη η Κυβέρνηση ή η άλλη, αλλά διαχρονικά. Εποµένως,
ο ιδιώτης θα απευθυνθεί σ' αυτό το έτοιµο, οργωµένο και σπαρµένο
χωράφι, για να θερίσει. Αυτή είναι η αλήθεια.
'Οταν καταθέσαµε το έγγραφο για την DEUCHΕ POST ANG, εκείνο
το προσύµφωνο, δηλαδή, που µπορεί να µην είναι και τίποτα, αλλά
αφού ήρθε στα χέρια µας, είχαµε υποχρέωση να ενηµερώσουµε τη
Βουλή, είπαµε ότι τα ΕΛ.ΤΑ. δεν έχουν ανάγκη να αναζητήσουν
κάποιους, για να τα βοηθήσουν να επιτελέσουν το έργο τους και
πρέπει να οχυρωθούν, για να δώσουν τη µάχη του ανταγωνισµού,
που συζητούσαµε προτύτερα µε το δικό µας σκεπτικό, που σας
εξέθεσα. Προβλέπεται, όµως, στο νόµο, να δοθεί αυτή η δυνατότητα
σε ιδιώτες και ιδιαίτερα σε κάποιους ξένους και εδώ µπλέκει
γενικότερα η κατάσταση.
∆εν ξέρω αν µέσα από το νοµοσχέδιο προκύπτει ή είναι στη σκέψη
σας, εµείς όµως επειδή το βλέπουµε να έρχεται, θέλουµε να
καταθέσουµε την άποψή µας. Η DEUCHΕ POST ANG δεν
νοµίζουµε ότι µπορεί να έχει τόσο µεγάλη ανάγκη από την αγορά
των ταχυδροµείων της Ελλάδας. Θέλει να µπαίνει στους εθνικούς
χώρους και να τους ελέγχει, σε όλους τους κρίκους. Το πακέτο
µετοχών, το ποσοστό κέρδους δεν νοµίζω να είναι το µεγάλο

κίνητρο.
Την DEUCHΕ POST ANG πρέπει να τη δει κανένας σε συνάρτηση
µε την πολιτική της Γερµανίας συνολικά, να τη δει δηλαδή σε σχέση
µε την HOCH TIΕF, µε τη LUFTHANSA και να δει ότι µέσα στο
νοµοσχέδιο προβλέπεται και το ζήτηµα των διεθνών ταχυδροµείων
και πώς µπαίνει µέσα η LUFTHANSA, τι σχέση έχει µε τη DEUCHΕ
POST ANG και µε τις γενικότερες πολιτικές κατευθύνσεις της
Γερµανίας σε όλους τους χώρους.
Αν το δει κανείς από αυτήν την άποψη και αν είναι ακριβής η
επισήµανση του κινδύνου, που κάνουµε, θα πρέπει να πάρει
περισσότερα µέτρα προστασίας του χώρου του. ∆εν µπορούµε
βέβαια να βάλουµε αγκαθωτά σύρµατα στα σύνορα σήµερα.
Αυτό δεν γίνεται. Ούτε ο Μαρξ που τον κακολογείτε συχνά
ορισµένοι, το λέει αυτό. ∆εν µπαίνουν σήµερα. Ωστόσο όµως
κάποια µέτρα προστασίας στη λογική που σας είπα πρωτύτερα
στήριξης του δικού µου έναντι του άλλου, που έρχεται πανίσχυρος
για να µε τσακίσει, να µε λεηλατίσει, δεν υπάρχουν. Τέτοιες
εγγυήσεις δεν υπάρχουν. Αφήνετε ελεύθερο το πεδίο. Προφανώς η
Κυβέρνηση επιµένει στην άποψη της οδηγίας 97/67 και των
γενικότερων κατευθύνσεων. Πολιτική της επιλογή είναι. Εµείς όµως
έχουµε υποχρέωση να επισηµαίνουµε αυτά τα πράγµατα και ο λαός
εν πάση περιπτώσει θα µας κρίνει όλους έτσι και αλλιώς.
Επίσης, σε αυτήν την ενότητα -και στο άρθρο 20 και σε
προηγούµενο άρθρο- υπάρχει και αυτός ο λογαριασµός καταβολής
εισφοράς από τους ιδιώτες που θα λειτουργούν στο χώρο των
ταχυδροµείων προς τον εκφραστή των καθολικών υπηρεσιών, προς
ένα ταµείο και αυτό το ταµείο θα επιχορηγεί τα ΕΛ.ΤΑ. 'Εχουµε την
εντύπωση, ας επιτραπεί να το πω, ότι σαν να είναι µία πονηριά.
'Ετσι διαισθανόµαστε.
Μας λέει η Κυβέρνηση µέσω του νοµοσχεδίου ότι "θα φτιάξω ένα
λογαριασµό και από αυτόν το λογαριασµό θα στηρίξω τα ΕΛ.ΤΑ."
'Ενας ιδιώτης από όλους αυτούς που θα λεηλατήσουν το χώρο και
θα πάρουν τα φιλέτα, θα προσφύγει αύριο το πρωί στα ευρωπαϊκά
δικαστήρια, όπως το κάνουν συνήθως όλοι αυτοί που λεηλάτησαν
την ελληνική οικονοµία και θέλουν να βγουν και από πάνω -όπως
γίνεται µε κάτι "SOFTEX", "Πειραϊκές" κλπ. και θυµίζουν κάτι
παροιµίες που δεν µπορώ να τις πω, γιατί σέβοµαι και τον εαυτό
µου και το ακροατήριο- και θα προκύψει αυτό που υπολογίζω να
προκύψει δηλαδή. Θα πουν από εκεί οι πρωτοσύγκελοι των
Βρυξελλών ότι δεν µπορείτε, κύριοι, να τραυµατίζετε τον
ανταγωνισµό!
Εφόσον κάνετε που κάνετε αυτήν τη ρύθµιση -και δεν είναι το πιο
σηµαντικό απ' όλα- γιατί δεν την κάνετε ευθέως; Γιατί δεν λέτε ότι
αυτά τα λεφτά που θα δίνουν όλοι τους, θα πάνε στον κορβανά του
κράτους και το κράτος αναλαµβάνει την ευθύνη να στηρίξει τον
οργανισµό καθολικών υπηρεσιών, που θα πάει και το γράµµα στα
'Αγραφα, που θα πάει και το γράµµα στη Γαύδο, που θα πάει και το
γράµµα στο Καστελλόριζο; Κάντε το. 'Ετσι και αλλιώς και στη µία
περίπτωση και στην άλλη έχουµε την εντύπωση ότι µάλλον χαµένοι
θα βγείτε στη δικαστική αναµέτρηση, γιατί γνωρίζουµε πώς
λειτουργούν τα συστήµατα από εκείνους που τα έφτιαξαν και µας τα
επέβαλαν.
Κύριε Πρόεδρε, πέρασα το χρόνο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πέρασε το δεκάλεπτο,
αλλά σας έδωσα άλλα τρία λεπτά. Αν χρειαστείτε θα σας δώσω και
άλλα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ζητάω συγγνώµη όχι γιατί πέρασα το χρόνο, που
δικαιούµαι πάρα πολύ χρόνο µε βάση τη λογική που σας είπα να
αναλύουµε άρθρο το άρθρο, αλλά γιατί νοµίζω αδηµονούν µερικοί
συνάδελφοι να πάρουν το λόγο και δεν θέλω να τους στεναχωρώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ευχαριστώ, κύριοι
συνάδελφοι.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Καταθέτω τα όπλα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αφού τα ρίξατε
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πρώτα, µετά τα καταθέτετε!
Ο κ. Μουσταφά έχει το λόγο.
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ: Κύριε Πρόεδρε, στο τρίτο κεφάλαιο
έχουµε τις γενικές και ειδικές άδειες για τις ταχυδροµικές υπηρεσίες.
Χθες τόνισα ότι έχουν δηµιουργηθεί ισχυρά κέντρα συµφερόντων
που δύσκολα παλεύονται ή δεν παλεύονται. ∆εν ξέρω εάν µε αυτές
τις ρυθµίσεις θα µπορέσει να µπει µία τάξη σε αυτήν την αγορά και
θα υπάρξει µία συµµόρφωση. Γιατί όντως υπάρχουν ισχυρά
συµφέροντα και η εποχή µας είναι ανοικτή σε εκµεταλλεύσεις αυτών
των υπηρεσιών για αλλότριους σκοπούς. Πρέπει να υπάρχει η
δέουσα αυστηρότητα στην χορήγηση των αδειών.
'Ετσι που το συζητάµε, µου ήρθε στο µυαλό -το Υπουργείο βέβαια
θα έχει υπόψη του πόσες εταιρείες υπάρχουν- πως ήταν έλλειψή
µας που δεν καλέσαµε, έστω κάποια οργάνωσή τους ή κάποιο
φορέα τους, αν υπάρχει, για να συζητήσουµε µε τους ίδιους τους
ανθρώπους. Να µην κρυβόµαστε, υπάρχουν τόσες εταιρείες που
πραγµατικά προσφέρουν υπηρεσίες σ'αυτόν το χώρο και έχουν ένα
µεγάλο µέρος της αγοράς. 'Επρεπε να υπάρξει µία συνεννόηση και
µε αυτούς για τη διαµόρφωση του νοµοσχεδίου, για να µπορέσουν
να συµφωνήσουν και να συµµορφωθούν µε αυτούς τους κανόνες.
Στο άρθρο 19 µιλάµε για το φορέα παροχής καθολικής υπηρεσίας.
Χθες ορισµένα σηµεία δεν µπόρεσα να τα τονίσω λόγω του
περασµένου της ώρας. Εκεί υπάρχει πεδίο δόξης λαµπρό και για τα
ΕΛ.ΤΑ. Είχα διαβάσει κάπου ότι σε λίγα χρόνια το εµπόριο θα
γίνεται ταχυδροµικώς, µε την εξέλιξη των Μέσων Μαζικής
Επικοινωνίας, µε το ΙΝΤΕΡΝΕΤ κλπ. ∆ηλαδή οι τυχόν
πρωτοβουλίες που θα αναληφθούν για την καλύτερη οργάνωση
των ΕΛ.ΤΑ. πρέπει να είναι µακροπρόθεσµες, για να
ανταποκριθούν στις καινούριες απαιτήσεις και των τεχνολογικών
εξελίξεων και των εξελίξεων στην αγορά. Νοµίζω ότι µε αυτό το
άρθρο δίνεται η δυνατότητα στα ΕΛ.ΤΑ. να ασκούν και αυτά τις
καινούριες δραστηριότητες.
Επίσης, δεν ξέρω αν θα µπορέσει να επιτευχθεί η πολιτική βούληση
ή η επιβολή της συµµετοχής των ιδιωτικών εταιρειών στον ειδικό
λογαριασµό αποζηµίωσης. ∆εν υπήρξε διάλογος ούτε στην
επιτροπή. ∆εν ξέρω αν το Υπουργείο έχει επαφή µε αυτές τις
εταιρείες. Θα µπορέσουν να συµµετάσχουν σ'αυτόν τον ειδικό
λογαριασµό ή θα µείνει ως ευχή, ως κενό γράµµα; Αν δεν γίνει
αυτό, τουλάχιστον να ξέρουµε αν θα µπορέσουν να καλύπτονται
αυτά τα ελλείµµατα, που έτσι κι αλλιώς θα υπάρξουν µέχρι το 2000,
από τον κοινωνικό προϋπολογισµό.
Επιγραµµατικά θα ήθελα να µιλήσω για την αυστηροποίηση των
όρων που υπάρχουν για τη χορήγηση άδειας δηλαδή και για τη
βελτίωση των υπηρεσιών που θα παράσχουν αυτές αλλά και για να
προφυλάξουµε και την ίδια την κοινωνία µας µπροστά σε όλα αυτά
που βλέπουµε, από την κακή χρήση που θα κάνουν ορισµένες
εταιρείες ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Ακόµη, τα ΕΛ.ΤΑ. πρέπει να εκσυγχρονιστούν και να προλάβουν τις
καινούριες εξελίξεις. Χθες είχα τονίσει ότι µπορούσε να γίνει ένα
σύστηµα µε τις υπόλοιπες ∆ΕΚΟ για την πληρωµή των
λογαριασµών. ∆εν ξέρω τι πρωτοβουλίες έχουν αναλάβει τα ΕΛ.ΤΑ.
στο νέο αεροδρόµιο των Σπάτων, αν θα είναι ο κύριος διαχειριστής
των υπόλοιπων ταχυδροµικών οργανώσεων και θα έχει τον
πρωτεύοντα ρόλο εκεί.
Για να µπορέσει πραγµατικά να επιβιώσει και να µην είναι χωρίς
αντικείµενο αυτή η συζήτηση, πρέπει να υπάρξει µακροπρόθεσµος
προγραµµατισµός. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. ∆ηµαράς έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι σαφές και φανερό ότι
αυτό το νοµοσχέδιο που φέρνει η Κυβέρνηση για να ψηφιστεί από
τη Βουλή των Ελλήνων, έχει να κάνει και είναι απολύτως
συνδεδεµένο µε την οδηγία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, η οποία
εκτός των άλλων προβλέπει ότι πρέπει να θεσπιστούν κοινοί
κανόνες για την ανάπτυξη εσωτερικής αγοράς κοινοτικών
ταχυδροµικών υπηρεσιών.
Ανοίγεται έτσι, λοιπόν, στην αγορά των ταχυδροµικών υπηρεσιών η
δυνατότητα να παρέµβουν ιδιωτικές επιχειρήσεις. Και προσπαθεί το

νοµοσχέδιο αυτό να δει µε ποιο τρόπο -και πιστεύω ότι έτσι πρέπει
να γίνει- δεν θα είναι ασύδοτες, αλλά και πώς θα ελέγχονται κάτω
από κάποιους κανόνες.
Η εκτίµηση και η εντύπωση που έχω -στο βαθµό που µπορώ να
προσεγγίσω και να γνωρίζω το θέµα- είναι ότι αυτό δεν
διασφαλίζεται απολύτως.
Για να υπερασπισθώ αυτήν την εκτίµησή για άλλη µία φορά, γιατί
στην εισήγηση είχαµε τοποθετηθεί επί του συνόλου του
νοµοσχεδίου, κύριε Υπουργέ, επιτρέψτε µου να σας ρωτήσω για
κάποιες απορίες που έχω σε δύο από τα άρθρα τα οποία
περιλαµβάνετε. Ειλικρινά θα συµπαραταχθώ µαζί σας, θα
συµµερισθώ και τη δική σας την επιθυµία, αν πάρω ικανοποιητικές
απαντήσεις.
'Αρθρο 13: Παροχή ταχυδροµικών υπηρεσιών µετά από ειδική
άδεια.
Αυτό είναι ένα τεράστιο θέµα και ορίζεται µε δύο παραγράφους:
Η πρώτη είναι, ότι απαιτείται ειδική άδεια για την παροχή
ταχυδροµικών υπηρεσιών που αφορούν ταχυδροµικά αντικείµενα
κλπ, βάρους δύο χιλιογράµµων και τα δέµατα µέχρι είκοσι
χιλιογράµµων.
Με τη δεύτερη παράγραφο λέγεται, ότι η άδεια αφορά συγκεκριµένη
επιχείρηση και ορίζεται µε τους όρους του επόµενου άρθρου, που
είναι το άρθρο 14.
Αναρωτιέµαι, κύριε Υπουργέ, αν αυτές οι υπηρεσίες, ξεπερνώντας
την κοινωνική ανάγκη και τον κοινωνικό ρόλο που τελικά πρέπει να
επιτελείται όσον αφορά τη διακίνηση επιστολών ή άλλων
αντικειµένων, δεν θα χρησιµοποιήσουν αυτήν την άδεια που θα
πάρουν µετά από γνωµοδότηση την οποία εσείς θα υπογράφετε για
να διακινούν ναρκωτικά.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλή κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Ξέρετε πολύ καλά, ότι ένα µέγα σύγχρονο κοινωνικό θέµα είναι η
χρησιµοποίηση ταχυδροµικών επιστολών και δεµάτων, µέσω των
οποίων διακινούνται ηρωίνη, κοκαίνη και όλα τα συναφή.
Μέγα ερώτηµα και θέµα: Με ποιο τρόπο θα µπορέσουµε να
αποτρέψουµε, πάντα σεβόµενοι το απόρρητο, τη διακίνηση νοµίµου
πια εµπορίου ναρκωτικών;
'Ενα δεύτερο θέµα το οποίο θέλω να σας ρωτήσω -και πρέπει να
ξέρετε ότι µε ειλικρίνεια θέτω το ερώτηµα, παρά όποια διαφορά
έχουµε σε σχέση µε την ιδεολογική προσέγγιση του θέµατος και αν
και κατά πόσο ο ελεύθερος οικονοµικός ανταγωνισµός έχει
καταντήσει πια να είναι ασυδοσία σε βάρος των εργαζοµένων, αυτό
είναι άλλης τάξεως θέµα- είναι το εξής:
Στο άρθρο 14, στην έβδοµη παράγραφο, αναφέρετε ότι οι άδειες
παρέχονται σε σε ταχυδροµικές επιχειρήσεις εφόσον πληρούνται οι
ακόλουθες προϋποθέσεις. Μία από αυτές είναι οι επιχειρήσεις να
παρέχουν εχέγγυα αξιοπιστίας και να διαθέτουν επαγγελµατική
ικανότητα, σύµφωνα µε τα άρθρα 15 και 16 του παρόντος νόµου.
Πήγα, τα διάβασα και δεν µπορώ να καταλάβω πώς παρέχουν
εχέγγυα αξιοπιστίας, διότι το απολυτήριο του λυκείου ή του
γυµνασίου κλπ, δεν είναι αρκετά για να ξέρεις τι ακριβώς σηµαίνει
αυτό. Aλλά το πιο σπουδαίο είναι, ότι στη συνέχεια λέει, ότι δεν
διακυβεύονται θέµατα εθνικής ασφάλειας. ∆εν είναι ως εκ περισσού
να δηλώσω και εγώ, ότι δεν συµµερίζοµαι την αγωνία σας για να µη
διακυβεύονται θέµατα εθνικής ασφάλειας;
Το µέγα ερώτηµα, όµως, που ανακύπτει είναι, πώς θα
διασφαλίσουµε αυτό; Τι σηµαίνει αυτό; Μήπως αυτό αποτελέσει
στην οποιαδήποτε ερµηνεία του οποιουδήποτε γραφειοκράτη λόγο
και αφορµή, για να παρέµβει σε δηµοκρατικά κατακτηµένες αξίες,
που έτσι και αλλιώς µπορεί να υπερηφανεύεται η δηµοκρατία µας
ότι έχει επιτύχει; Πώς αυτό θα ελεγχθεί και πώς θα διασφαλισθεί;
Πουθενά δεν αναφέρεται.
Με  αυτές  τις  δύο  παρατηρήσεις  θέλω  να  σας  πω,  ότι  θα
περιµένω  την  απάντησή  σας,  για  να  µπορέσω  να  καταλάβω
και  εγώ  περί  τίνος  ακριβώς  πρόκειται,  για  δύο  σηµαντικά
ζητήµατα,  το  ένα  όσον  αφορά  τη  διακίνηση,  όπως  σας  είπα,
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των ναρκωτικών και το άλλο για το θέµα της εθνικής ασφάλειας.
Πώς εσείς νοµίζετε, ότι θα τα αντιµετωπίσετε µε το νοµοσχέδιο
αυτό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Υπουργέ, εγώ θα σταθώ στο
άρθρο 20, διότι ειλικρινά µε έχει προβληµατίσει το θέµα έτσι όπως
αντιµετωπίζεται µε αυτό το περιβόητο Ταµείο Αποζηµιώσεων.
Μάλιστα, είναι ένα Ταµείο, το οποίο έχει σχέση και µε τυχόν
κακοδιαχείριση του Οργανισµού των ΕΛ.ΤΑ, µία κακοδιαχείριση
που ελέγχεται ενδεχοµένως από αυτήν την Εθνική Επιτροπή, τον
ανεξάρτητο αυτό φορέα, την ανεξάρτητη αυτή διοικητική αρχή, την
Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων.
Κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιό σας στηρίζεται στην οδηγία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Η οδηγία αυτή προβλέπει και την άσκηση
µιας κοινωνικής πολιτικής από τον καθολικό φορέα παροχής
υπηρεσιών στον τοµέα των ταχυδροµείων.
Εσείς κάποια στιγµή εδώ αφήνετε ορισµένα κενά, υπό την εξής
έννοια, ότι πρώτον, αυτή η ανεξάρτητη αρχή, δεν είναι ανεξάρτητη,
έτσι όπως την προσδιορίζετε. Αφ' ης στιγµής εσείς τη διορίζετε, ο
αρµόδιος Υπουργός, όλα τα µέλη, άρα έχει σχέση µε νοοτροπίες
που περάσαµε, έχει σχέση µε δισεκατοµµύρια των
δισεκατοµµυρίων ελλείµµατα, έχει σχέση µε την κατάντια των
∆ΕΚΟ. Ποιος, λοιπόν, µας εγγυάται σήµερα, έτσι όπως τα κάνετε
εσείς, ότι αύριο δεν θα υπάρξει η κακοδιαχείριση, δεν θα υπάρξει
αυτή η κατάντια;
Από την άλλη µεριά να σας επισηµάνω κάτι και να σας ρωτήσω: Η
οδηγία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης προβλέπει ότι ο φορέας αυτός, η
επιχείρηση αυτή που προσφέρει καθολικές υπηρεσίες, µπορεί να
είναι δηµόσια ή µπορεί να είναι και ιδιωτική. Η Ευρωπαϊκή 'Ενωση
δεν υπεισέρχεται στο ιδιοκτησιακό καθεστώς των επιχειρήσεων
αυτών. Από κει και πέρα όµως θέλει να υπάρξει µία διασφάλιση, η
οποία θα οδηγεί σε λογικό κόστος, που θα επιβάλλεται στον κάθε
χρήστη αυτής της επιχείρησης, δηλαδή δεν θα έχουµε υπερβολικά
κόστη σε ταχυδροµικές αποστολές, είτε αυτά είναι γράµµατα είτε
δέµατα.
'Ετσι, λοιπόν, εδώ, να σας ρωτήσω: Προτίθεσθε να µεταφέρετε
στον ιδιωτικό τοµέα µέσω Χρηµατιστηρίου ποσοστά των ΕΛ.ΤΑ.;
'Ενα ερώτηµα είναι αυτό.
∆εύτερον, δεν πρέπει να µας ξεκαθαρίσετε αυτό το περιβόητο
κοινωνικό κόστος εάν θα αναλάβετε εσείς ένα µέρος, σαν κράτος, ή
δεν θα το αναλάβετε; Θα το αφήσετε έτσι ως έχει, δηλαδή όπως
προβλέπει αυτό το νοµοσχέδιο ή θα κάνετε κάτι µε βάση αυτά που
µας είπατε και στην επιτροπή; Αλλά τα αφήνετε θολά και εδώ.
Επίσης, να σας πω και κάτι άλλο. Πρέπει να δώσετε και µία
απάντηση στους εργαζοµένους, οι οποίοι λένε το εξής στο έγγραφο
το οποίο έχουν εγχειρήσει και σε σας και σε µας. 'Ενα ποσό
καλύπτεται από το κράτος ως φορέας παροχής δηµόσιας
υπηρεσίας. ∆ηλαδή, βλέπουν και οι εργαζόµενοι, οι οποίοι
ανησυχούν πάρα πολύ για την πορεία και αν θέλετε και για τη
διασφάλιση των θέσεων εργασίας, φοβούνται, κύριε Υπουργέ. ∆εν
έχουν πεισθεί ότι µε αυτό που κάνετε, αλλά και µε την εφαρµογή
του 2414 για την εξυγίανση αυτής της ∆ΕΚΟ, ότι θα υπάρχει κάποιο
αίσιο αποτέλεσµα, ανεξάρτητα εσείς που µας λέτε ότι εδώ
µπαίνουµε στην κερδοφορία, εδώ έχουµε προγράµµατα
επιχειρησιακά, έχουµε συµβόλαια διαχείρισης, έχουµε χίλια δύο
πράγµατα. Αλλά αυτά από τίποτε δεν κατοχυρώνονται, κύριε
Υπουργέ. Είναι χαρτιά, τα οποία πρέπει να τα δούµε στην
εφαρµογή. 'Αρα, εδώ πρέπει να µας πείτε κάτι. Πώς διασφαλίζονται
αυτά και γιατί δεν θέλετε αυτήν την περιβόητη ανεξάρτητη αρχή, να
της δώσετε µία µορφή πραγµατικά ανεξάρτητη, να µην τη διορίζετε
εσείς, κύριε Υπουργέ; Αφήστε τη να διοριστεί µε άλλους τρόπους,
βάλτε µέσα από τα Κόµµατα, διακοµµατική επιτροπή, όπως έγινε
και στα τηλεοπτικά, αλλά εκεί πράγµατι συµµετέχουν εκπρόσωποι
απ' όλα τα κόµµατα.
Εδώ δεν το θέλετε έτσι. Το θέλετε πάλι εσείς να είσθε, πάλι το
κράτος µέσα η ίδια νοοτροπία, η ίδια κατάντια.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργε, διευκρινίστε τα και πείτε µας επ'
ακριβώς τι προτίθεσθε να κάνετε. Εάν µεταφέρετε στον ιδιωτικό
τοµέα µετοχές του οργανισµού, ίσως διαβλέπετε ότι αυτοί οι µέτοχοι
θα πιέζουν τα πράγµατα για να µη συµβούν αυτά που συνέβησαν
στο παρελθόν. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Ζήση έχει το λόγο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα κατ' αρχάς να
επισηµάνω ότι όπως φαίνεται το πρόγραµµα εξυγίανσης ανάπτυξης
και εκσυγχρονισµού των ΕΛ. ΤΑ. πρέπει να προχωρήσει και οι
οποιεσδήποτε παρεκκλίσεις -γιατί βλέπω ότι είναι ένα πολύ
αυστηρό πρόγραµµα- µπορεί καθολικά να βγάλουν έξω από όλη
αυτήν την πορεία αυτό το πολύ σηµαντικό πρόγραµµα, για το οποίο
ξέρω ότι έχετε καταβάλει και εσείς πάρα πολλές προσπάθειες.
Θα ήθελα να θυµίσω απλά, για να µπω σε κάποιες λεπτοµέρειες,
ότι υπήρξαν δεσµεύσεις σε όλην αυτήν τη διαδικασία και από
πλευράς εργαζοµένων και από πλευράς διοίκησης και βεβαίως από
πλευράς πολιτείας, τις οποίες δεσµεύσεις θα πρέπει να τηρήσουµε
στο ακέραιο η κάθε πλευρά, έτσι ώστε να πετύχουµε τον ποθητό
στόχο.
'Οµως, επειδή εδώ συµφωνούµε µε µία κοινοτική οδηγία και
προσαρµοζόµαστε στη φιλοσοφία αυτής της οδηγίας, αλλά είµαστε
µια ξέχωρη χώρα που οριοθετούµε κάποιες αρχές και κάποιες
λεπτοµέρειες για τη λειτουργία αυτή της κοινωνικής παροχής, έτσι
όπως τη βλέπει ο ελληνικος λαός, θα πρέπει να διασφαλίσουµε
ακόµη περισσότερο σε κάποια σηµεία -το είπαν άλλωστε και άλλοι
συνάδελφοι- την ακεραιότητα, τη διαφάνεια και τη σωστή λειτουργία
µέσα από τη νέα αναπτυσσόµενη σχέση µε τις ιδιωτικές εταιρείες.
Και εκεί θα ήθελα να αναφερθώ -και ο Υφυπουργός ξέρει πολύ
καλά- πώς γίνεται και στα δηµόσια έργα και σε περιπτώσεις
ιδιωτικών επιχειρήσεων. Νοµίζω ότι θα πρέπει η άδεια άσκησης να
δίνεται σε εταιρείες για τις οποίες θα µπουν πλέον πάρα πολλές
προϋποθέσεις και αν θέλετε ερεισµάτων και υποβάθρων
οικονοµικών, αλλά όχι µόνο και τεχνογνωσίας και εξοπλισµού και
δυνατοτήτων, αλλά κυρίως αν θέλετε, διασφάλισης της κοινωνικής
ευαισθησίας και της ευθύνης. ∆ιότι εδώ ακούσαµε και από το
συνάδελφο του ∆Η.Κ.ΚΙ. και από το συνάδελφο του Κ.Κ.Ε. ότι
εγκυµονούνται διάφοροι κίνδυνοι σ' αυτήν τη διακίνηση ενός
προϊόντος που µπορεί να µην είναι το καθαρό προϊόν αυτής της
λειτουργίας.
Θα ήθελα, λοιπόν, για να αποφύγουµε να έχουµε κερδοσκοπικές
και άλλες εταιρείες σ' αυτήν τη διαδικασία, κάποιες επιχειρήσεις
γνωστές -επιτρέψτε µου τον όρο- επιχειρήσεις "µαϊµούδες" ή
"πειρατές" που λειτουργούν δυστυχώς ακόµη σε κάποιους χώρους
στην κοινωνία µας, να διαµορφώσουµε σ' αυτό το άρθρο 12
περισσότερες προϋποθέσεις µε ακρίβεια πάρα πολύ σηµαντική.
Επίσης, να αναφερθώ στο σηµείο αυτό που επεσήµανε και ο κ.
Παπαφιλίππου και νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Βεβαίως
ξέρω ότι οι προθέσεις σας είναι πάρα πολύ καλές. Επανέρχοµαι
στο σηµείο που λέει ότι µπορεί το πρόγραµµα να βγει όλο έξω, άρα
χρειάζεται να δούµε τον επιµερισµό αυτής της κοινωνικής ευθύνης
για να µη δηµιουργήσουµε πάλι στον κύκλο των ελλειµµάτων
µεγάλα προβλήµατα και αδιέξοδα. Νοµίζω ότι θα πρέπει να
προσδιορίσετε πολύ πιο αυστηρά, θα έλεγα, ποιος θα είναι εκείνος -
και πιστεύω ότι πρέπει να είναι ο φορέας του δηµοσίου- που θα
καλύπτει αυτό το κοινωνικό κόστος από τη συµβολή που έχουµε
στο πρόγραµµα εξυγίανσης.
Νοµίζω ότι σε δύο, τρία σηµεία αν γίνουν κάποιες προσθήκες που
θα είναι περισσότερο ξεκάθαρες οι προϋποθέσεις, µπορούµε να
δηµιουργήσουµε τις καλύτερες δυνατότητες για να προχωρήσει
αυτό το πρόγραµµα που πραγµατικά νοµίζω ότι η Κυβέρνηση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεσµευµένη από τις υποχρεώσεις της και τις
προγραµµατικές της δηλώσεις στον ελληνικό λαό, προχωρά για την
καλύτερη παροχή κοινωνικής υπηρεσίας και γενικότερα παροχή
υπηρεσίας στον ίδιο τον ελληνικό λαό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Κ' - 12 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 1998 1169

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριοι συνάδελφοι, τέθηκαν πολύ σηµαντικά
ζητήµατα και υπάρχει προβληµατισµός και από τη δική µας πλευρά
και από τη δική σας -και είναι εύλογο- για το ζήτηµα της κάλυψης
αυτής της καθολικής υπηρεσίας, της κοινωνικής υπηρεσίας, που
αναµφίβολα έχει το στοιχείο της κοινωνικότητας και της κοινής
ωφέλειας.
Εδώ είχαµε δύο αντιτιθέµενα συµφέροντα. Αν αφήναµε να
αναπτύσσονται ελλείµµατα και ο κρατικός προϋπολογισµός να
επιβαρύνεται, χωρίς αυτά να είναι µέσα σε ένα πλαίσιο, θα
δηµιουργούσαµε µια άλλη πληγή ενδεχόµενα. 'Ισως αυτό θα
ανακούφιζε όλους και θα τελειώναµε πολύ γρήγορα, αλλά από την
άλλη πλευρά µπορεί να είχαµε µια πληγή που να µην έκλεινε ποτέ.
Κλειδί σ'αυτήν την υπόθεση είναι η έκφραση που χρησιµοποίησε ο
συνάδελφος κ. Μουσταφά, ο προγραµµατισµός. Είπαµε ότι πρέπει
να υπάρχει ένας προγραµµατισµός και µάλιστα σφικτός. Κάποιοι,
επιτέλους, να δεσµευτούµε ότι θα διασφαλίσουµε ένα πλαίσιο
λειτουργίας. Και γι'αυτό έχει συνταχθεί το επιχειρισιακό σχέδιο που
προβλέπει τι πρέπει να γίνει σ'αυτήν την πενταετία. 'Ο,τι έλλειµµα
δηµιουργείται, ό,τι δαπάνη δηµιουργείται, µέσα σ'αυτό το
επιχειρησιακό σχέδιο, καλύπτεται από το δηµόσιο. Γι'αυτό και
υπάρχει συµβόλαιο διαχείρισης, όπως θα υπάρξει και συµβόλαιο
διοίκησης, το οποίο ρητά αναφέρεται, όπως βλέπετε, στα άρθρα τα
οποία συζητάµε. 'Οµως, αυτά θα είναι τα συµφωνηµένα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν προβλέπονται κυρώσεις.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Θα πρέπει να φροντίσουµε να τα τηρήσουµε αυτά
και να εργαστούµε προς αυτήν την κατεύθυνση. Αν το κάνουµε, τα
ΕΛ-ΤΑ θα είναι διασφαλισµένα. Αν το κάνουµε, θα λειτουργήσουµε
µε κανόνες. Και επιπλέον, εκείνους που καλούµε να συνεισφέρουν,
θα τους καλούµε να συνεισφέρουν σε ένα λογικό επίπεδο.
Αντιλαµβάνεσθε να λέµε από την άλλη µεριά ότι θα φτιάξουµε,
ενδεχόµενα, έναν ειδικό λογαριασµό, ο οποίος θα µπορεί να
αναπτύσσεται αενάως, σε πλάτος και σε βάθος, και να καλούµε
µετά τις ιδιωτικές επιχειρήσεις να συνεισφέρουν σ'αυτό; Θα ήταν και
αυτός ένας παραλογισµός. Πρέπει και αυτό να λειτουργήσει -και θα
λειτουργήσει- µέσα στον ίδιο προγραµµατισµό. Εποµένως, αυτό το
κριτήριο έχει µπει για να µπορέσουµε να διασφαλίσουµε τα
συµφέροντα όλων σ'αυτήν την υπόθεση.
'Ενα πολύ σηµαντικό ζήτηµα που τέθηκε είναι ότι ακριβώς εδώ
δίνουµε τη δυνατότητα στα ΕΛ-ΤΑ, όπως επισηµάνθηκε από τον
συνάδελφο κ. Μουσταφά, να δραστηριοποιηθούν στις ηλεκτρονικές
υπηρεσίες. Στην πραγµατικότητα τα ΕΛ-ΤΑ δεν κινδυνεύει από τον
ανταγωνισµό. 'Οπως σας είπα, στον ανταγωνισµό έχουµε έδαφος,
έχουµε ανοικτή αγορά. Ο κύριος κίνδυνος και πρόκληση
ταυτόχρονα, όπως είπατε, είναι η εισαγωγή των νέων ηλεκτρονικών
υπηρεσιών, του ηλεκτρονικού ταχυδροµείου, που δεν γίνεται από τα
ΕΛ-ΤΑ, ούτε µπορεί να γίνει, αν δεν οργανωθεί προς αυτήν την
κατεύθυνση. Το ηλεκτρονικό ταχυδροµείο θα γίνει µε πολλούς και
διάφορους τρόπους, µε πάρα πολλούς που θα το διακινούν και
ενδεχόµενα να µην είναι ένας απ' αυτούς τα ΕΛ-ΤΑ. Γι'αυτό πρέπει
από τώρα να προετοιµαστεί στις ηµέρες που έρχονται και στα
χρόνια που έρχονται.
∆ηµιουργείται κίνδυνος µε τα ερωτήµατα που τέθηκαν στην
Αίθουσα για τα δηµοκρατικά µας δικαιώµατα; Προφανώς όχι. Η
έκφραση, η οποία νοµίζω ότι έχει υιοθετηθεί ως ορολογία, λέει ότι
όταν µιλάµε για εθνική ασφάλεια, εννοούµε την εθνική και όχι τα
εσωτερικά θέµατα και κυριολεκτώντας εννοούµε την κατασκοπεία.
Και βέβαια, οι ταχυδροµικές υπηρεσίες προς αυτήν την κατεύθυνση
µπορούν να στραφούν. 'Οταν µιλάµε για τα εσωτερικά,
χρησιµοποιούµε την έκφραση κρατική ασφάλεια. Και πάλι
εξειδικεύοντας, πριν το επεκτείνουµε απεριόριστα για να µην
πλήξουµε ακόµη και βασικά δικαιώµατα, µιλάµε µόνο για
τροµοκρατία. Αλλά εν πάση περιπτώσει, εδώ µιλάµε για εθνική
ασφάλεια.
'Ενα ερώτηµα που τέθηκε επίσης είναι πως διασφαλιζόµαστε από
τον κίνδυνο των ναρκωτικών. Υπαρκτό πρόβληµα, υπαρκτό και
σήµερα, όχι µόνο για τους ιδιώτες, αλλά και για τα ΕΛ-ΤΑ, πώς θα

αµυνθούµε σ'αυτήν την κατάσταση. Υπάρχει µια σειρά διατάξεων
που απαγορεύει να εµπλέκονται στις ταχυδροµικές αυτές
επιχειρήσεις άτοµα, τα οποία έχουν καταδικαστεί για τέτοια
αδικήµατα, όπως για εκβιασµό, για απάτες, για πλαστογραφίες κλπ.
Από εκεί και πέρα η αντιµετώπιση του τι κρύβει το γράµµα είναι
δύσκολο θέµα και δεν λύνεται νοµοθετικά. Λύνεται στην πράξη και
βέβαια λύνεται µε τεχνικά µέσα. Τεχνικά µέσα προσπαθούν να
εφαρµόσουν και εφαρµόζουν.
Επίσης, θα πρέπει να σας πληροφορήσω ότι ειδικά στα Ελληνικά
Ταχυδροµεία γίνεται περιοδικός έλεγχος από την ελληνική ασφάλεια
µε εκπαιδευµένα σκυλιά.
Είναι ένας διαρκής αγώνας, τον οποίον πρέπει να τον κάνουµε και
δεν µας κατοχυρώνουν δυστυχώς οι διατάξεις.
Τέλος, θα αναφερθώ στην παρατήρηση του κυρίου συναδέλφου, η
οποία είναι ενδιαφέρουσα. Κάνει πράγµατι µια προσπάθεια. ∆εν
έχει κλείσει η συµφωνία, υπάρχει προσύµφωνο, αυτό που λένε
memorandum of understanding µεταξύ των Ελληνικών
Ταχυδροµείων και της Deutsche Post AG.
Είδα ότι είστε κριτικός απέναντι σε αυτό. Είναι θετική ενέργεια, γιατί
δίνει τη δυνατότητα στα ΕΛ.ΤΑ. να περάσουν σε δραστηριότητα,
που σας είπα ότι δεν την έχει σήµερα και όχι εντός της Ελλάδος,
αλλά εκτός της Ελλάδος. Τέτοιες συζητήσεις κάνει και µε άλλους,
εκτός Γερµανίας και στον ελληνικό χώρο και στον υπόλοιπο
ευρωπαϊκό χώρο.
Η καλύτερη διασφάλιση, θα έλεγα, είναι να µη µονοπωλούµε τις
καταστάσεις. ∆ηλαδή, εάν πράγµατι προσανατολιστεί µία πολιτική
προς µία κατεύθυνση, δεν χρειάζεται να την χαρακτηρίσουµε.
Μπορεί να είναι αυτή, µπορεί να είναι κάποια άλλη, οποιαδήποτε,
δεν έχει σηµασία. Προσανατολισµός των οικονοµικών
δραστηριοτήτων σε µία κατεύθυνση, ενδεχοµένα να εγκλύει κάποια
ζητήµατα που πρέπει να τα προσέξουµε.
Η δυνατότητα να ανοιχθείς περισσότερο, νοµίζω ότι περιορίζει στο
ελάχιστο τους κινδύνους που υπαινίσεται ο κύριος συνάδελφος.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν έδωσε µία
απάντηση ο κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών στο
θέµα που έθεσα, να δοθεί πάλι στον ΕΛ.ΤΑ. το δικαίωµα
εισπράξεως του φόρου εισοδήµατος, του φόρου προστιθέµενης
αξίας και η αγορά συναλλάγµατος, ενισχύοντας έτσι οικονοµικά τον
Οργανισµό µε αρκετά δισεκατοµµύρια δραχµές. Γιατί δεν δίνετε µια
απάντηση; Αυτό είναι ένα βασικό θέµα. Εάν τουλάχιστον αυτό το
υιοθετήσετε, θα υπάρχει και κάποια πρόβλεψη εξυγίανσης του
Οργανισµού και εκσυγχρονισµού του.
Κύριε Πρόεδρε, είπε προηγουµένως ο κύριος Υπουργός -και το
ακούµε αυτό έκπληκτοι κάθε φορά, λες και µόλις ορκίστηκε η
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και προγραµµατίζουν τι θα γίνει στο
µέλλον, θέτουν τα πλαίσια κ.ο.κ.- ότι για το συγκεκριµένο θέµα
επίτευξης στόχων του ΕΛ.ΤΑ. συνοµολογούν ότι θα δώσουν και ένα
πριµ πεντακοσίων πενήντα εκατοµµυρίων (550.000.000) δραχµών
σε µικρό αριθµό προσωπικού. Αυτό δεν µας το σχολιάσατε, κύριε
Υπουργέ. Το θέσαµε τρεις φορές και δεν είχαµε καµία απάντησή
σας.
Στην επίτευξη, λοιπόν, των στόχων, πέραν των παχηλών αµοιβών
που δίνετε στους διευθύνοντες τον Οργανισµό -για πρώτη φορά,
είπαµε, διορίσατε διευθύνοντα σύµβουλο, επτά Γενικούς
∆ιευθυντές, είκοσι περίπου Ειδικούς και µη Ειδικούς Συµβούλους
κ.ο.κ.- δώσατε και πολυτελή γραφεία, αυτοκίνητα, οδηγούς και θα
τους δώσετε από πάνω και ένα πριµ εάν κάνουν το καθήκον τους,
που το καθήκον τους είναι να πετύχουν τους στόχους.
Σας ερωτώ όµως, στην περίπτωση που δεν θα επιτευχθούν οι
στόχοι, τι κυρώσεις θα υπάρξουν; ∆εν πρέπει να υπάρξουν
κυρώσεις;
'Εγινε το µεγάλο φιάσκο στην Ολυµπιακή Αεροπορία. Ο
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νόµος σας για την εξυγίανση της εταιρείας απέτυχε παταγωδώς και
δεν υπήρξε καµία κύρωση. Ο δεύτερος νόµος για τη συµπλήρωση
της εξυγίανσης απέτυχε επίσης παταγωδώς. ∆εν υπάρχουν
πολιτικές ευθύνες; ∆εν πρέπει να καταλογιστούν; ∆εν πρέπει να
υπάρξουν συνέπειες;
'Ετσι, λοιπόν, από τη µία πλευρά συνοµολογείτε το πριµ των
πεντακοσίων πενήντα εκατοµµυρίων (550.000.000) δραχµών, που
είναι πρόκληση -όπως σας είπα- έναντι των έντεκα χιλιάδων
τριακοσίων εργαζοµένων στους οποίους παγώνετε τις αποδοχές για
δύο χρόνια, µε µία αύξηση της τάξεως 2% και δεν µας λέτε, στην
περίπτωση που δεν θα επιτευχθούν οι στόχοι, τι θα γίνει. Θα
παραµείνουν αυτοί οι κύριοι εκεί να εισπράττουν τις παχυλές
αµοιβές και θα τους δώσετε και καµιά ηθική ικανοποίηση, αφού δεν
θα πάρουν το πριµ;
Είναι ένα βασικό θέµα αρχής, κύριε Πρόεδρε, και θα πρέπει ο
κύριος Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών να τοποθετηθεί
στο ζήτηµα αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Υπουργέ, "Γιάννης κερνάει και
Γιάννης πίνει". Τουτέστιν η Κυβέρνηση δηµιουργεί τα ελλείµµατα και
η Κυβέρνηση µε διορισµένους δικούς της ελέγχει. Πρέπει να
ξεφύγουµε απ' αυτήν τη διαδικασία.
Και το άλλο που µας λέτε ότι εγγύηση είναι η ύπαρξη αυτών των
επιχειρησιακών προγραµµάτων και των συµβολαίων, δεν λέει
τίποτα. Είναι κουβέντες, λοιπόν, στον αέρα.
Σας είπε πολύ σωστά ο κ. Κωστόπουλος: Κάντε µία εθνική
επιτροπή, ανεξάρτητη όµως αρχή. ∆εν θέλω να επανέλθω σ' αυτό
που σας είπα, διότι έχουµε άσχηµες εµπειρίες στο παρελθόν. ∆εν
υπάρχει έλεγχος, δεν υπάρχει τίποτα, µόνο ζηµιές και καταστροφές.
∆είτε σοβαρά αυτό το θέµα, διότι πάµε προς την ίδια κατεύθυνση,
δεν αλλάζει. Εσείς επικαλείσθε την ύπαρξη επιχειρησιακών
προγραµµάτων. Μα, ποιος ελέγχει την εφαρµογή και πού είναι οι
συνέπειες, όπως είπε πολύ σωστά ο εισηγητής µας ο κ.
Γκελεστάθης;
Οι συνέπειες, ξέρετε ποιες είναι, έτσι όπως εµείς γνωρίζουµε
γενικότερα µε το ν. 2414, µε αυτά τα συµβόλαια διαχείρισης; 'Οτι
έρχεται και φεύγει ο διευθυντής. Λέει "απέτυχα" και του λέτε
"εντάξει, κύριε, πήγαινε στο σπίτι σου". Να πάρει τα χρήµατα που
είπαµε, να πάει στο σπίτι του και τελειώσαµε.
Εκεί είναι το θέµα; Αυτήν την εγγύηση, κύριοι συνάδελφοι, ζητάµε;
Να αποτύχει κάποιος διευθυντής ή κάποια διοίκηση και να πάει στο
σπίτι της; 'Οχι, δα. Εδώ κάτι άλλο πρέπει να διασφαλίσουµε. Η
εγγύηση είναι ότι αυτή η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων πρέπει να αποκτήσει την οντότητα ανεξάρτητης
αρχής. Βάλτε εκπροσώπους από τα διάφορα κόµµατα και µην τους
διορίζετε εσείς και µόνον εσείς.
Επιµένω, κύριε Πρόεδρε, διότι βλέπω ότι είναι πολύ ουσιαστικό και
µάλιστα βλέπω τον κύριο Υπουργό να επανέρχεται και να λέει ότι το
κλειδί της επιτυχίας είναι η ύπαρξη αυτών των επιχειρησιακών
προγραµµάτων και τα συµβόλαια διαχείρισης.
∆εν λένε τίποτε, κύριε Υπουργέ, αυτά. Βάλτε ουσιαστικό έλεγχο µε
συνέπειες και αυτό πρέπει να δούµε σε αυτήν τη χώρα για να
πειστούµε ότι θα πάµε µπροστά ή, εν πάση περιπτώσει, ότι θα
ξεφύγουµε από την κακοδαιµονία που µας δέρνει επί τόσα χρόνια
και µας οδήγησε σε κακοδιαχειρίσεις, σε ελλείµµατα, σε
καταχρήσεις, σε πάρα πολλά πράγµατα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, δεν
υπάρχει άλλος εγγεγραµµένος να µιλήσει. Κηρύσσεται ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: ∆εν θα απαντήσει ο κύριος
Υπουργός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Αφού δεν ζητάει το λόγο ο
κύριος Υπουργός. Μακάρι να είχαµε το δικαίωµα να τον
διατάξουµε...
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Να το επιβάλετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κηρύσσεται περαιωµένη...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Αυτή είναι η εκσυγχρονιστική τακτική

των Υπουργών του κ. Σηµίτη;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριε
Γκελεστάθη.
Λοιπόν, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των
άρθρων 12 έως 23 και τίθενται τα άρθρα σε ψηφοφορία ένα προς
ένα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 16
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 17
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 19
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
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∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 20
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 21
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 22
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς το άρθρο 23
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι η ∆ιαρκής
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
"Κύρωση του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας".
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.07, λύεται η συνεδρίαση
για αύριο Παρασκευή 13 Νοεµβρίου 1998 και ώρα 10.00, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, Κοινοβουλευτικό έλεγχο: α)
συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ' αριθµόν
9/4.11.1998 επερώτησης των Βουλευτών του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, κυρίων ∆ηµητρίου Κωστόπουλου,
Χαράλαµπου Αγγουράκη, Νικολάου Γκατζή, Αχιλλέα Κανταρτζή,
Ευστρατίου Κόρακα, Ευαγγέλου Μπούτα, Σταύρου Παναγιώτου,
Αποστόλου Τασούλα και της κ. Μαρίας Μπόσκου, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                         ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


